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Proti odlagališču
Poklek - Odbor za varstvo okolja pri Gasilskem društvu Pok

lek poziva Občino Sevnica, naj se umakne iz postopka iskanja 
lokacije za odlagališče radioaktivnih odpadkov, ki ga vodi Agen
cija za radioaktivne odpadke (ARAO).

Prebivalci Pokleka prepovedujejo kakršnokoli preverjanje 
primernosti njihovega območja za izgradnjo odlagališča, kar 
pomeni, da ne bi dovolili tudi nobenih terenskih raziskav. Pro
test utemeljujejo s slabimi izkušnjami iz obdobja od leta 1990 
do 1993, ko je bilo območje Pokleka in Presladola uvrščeno med 
- po takratnih ocenah - pet najprimernejših lokacij za odlagališče. 
Predsednik odbora za varstvo okolja Poklek Vlado Martinčič v 
protestni izjavi navaja, da so bili ob takratnih metodah izbora 
lokacij pod hudim psihičnim pritiskom. Svojega stališča o nespre
jemljivosti takšnega objekta do danes niso in ne bodo spremeni
li, zaključuje Martinčič.

Direktor občinske uprave Zvone Košmerl pravi, da zaenkrat 
protestnp izjavo obravnavajo kot javno izraženo mnenje 
določene lokalne sredine. Na podlagi tega občina Sevnica ne bo 
umaknila prijave, dane ARAO, in čaka na objavo rezultatov 
predprimeijalnih študij. Ti bodo objavljeni sredi junija in takrat 
bo znano, katere tri občine ostajajo v nadaljevanju postopka za 
trajno lokacijo odlagališča. B.D.

Krošelj odstopil
Sevnica - Drago Krošelj iz Boštanja ne bo več član Občinskega 
sveta občine Sevnica. Podal je svoj odstop, ker ga protikorupcijski 
zakon omejuje v pridobivanju poslov na javnih razpisih.

Podjetnik Drago Krošelj je 
pri svojih delavcih spoštovan 
kot delodajalec, ki jim zagotav
lja soliden kos kruha. Ob 
obravnavanju protikorupcijske
ga zakona je imel pomisleke, če 
naj še ostane občinski svetnik, 
saj ima s tem status funk
cionarja. Podjetje, v katerem 
ima funkcionar več kot 20-od- 
stotni lastniški delež, pa ne sme 
biti brez posebnega soglasja 
Kosove protikorupcijske ko
misije izbrano za delo preko jav
nih naročil. Da ne bi reagiral 
brez argumentov, se je Krošelj 
udeležil posveta, na katerem je 
Drago Kos s sodelavci razlagal 
poanto zakona in možne izjeme. 
Izjema pomeni, da podjetje s 
posebnim statusom glede jav
nih naročil lahko tudi dobi tak 
posel, če je najugodnejši po
nudnik in mu Komisija za pre
prečevanje korupcije izda so

glasje. V Uradnem listu so sedaj 
objavljena podjetja, s katerimi 
se brez posebnega soglasja ne 
sme sklepati javnih naročil. 
Omenjeno je tudi Krošljevo 
podjetje. Pred kratkim je bil 
Krošelj spoznan kot najugod
nejši ponudnik na javnem raz
pisu. Da bi lahko sklenil pogod
bo, bi moral nasloviti vlogo na 
Kosovo komisijo. In tako bi mo
ral ukrepati za vsak primer pose
bej, če bi se javljal na razpise.

Krošelj je ocenil, da si kot 
svetnik zapira vrata na trgu in s 
tem ogroža položaj zaposlenih. 
Ker daje prednost delovnim 
mestom, je v začetku prejšnjega 
tedna podal odstop na svet
niško funkcijo in s tem sezna
nil tudi Kosovo komisijo.

Njegovo mesto naj bi po vo
lilnih rezultatih liste LDS za
sedel Stane Kokove iz Rovišča 
pri Studencu. B.D.

SKUPINA POSAVJE d.o.o. 
iz Brestanice

in SADJARSKA ZADRUGA POSAVJA

organizirata odkup jagod in zelenjave 
(solato, kumare, paradižnik, papriko, cvetačo, 

jajčevce (melancane), stročji fižol, 
jedilne buče, zelje in mlad krompir).

Nudijo embalažo in zagotavljajo tedensko plačilo 
ali po dogovoru po dnevni ceni.

Informacije in najava količin v hladilnici 
Brežice v Šentlenartu

sli po telefonu 07/49-90-540 od 7. do 14. ure.

Rešilni čoln premajhen
Posavje - Na Drnovem bo 

nemško podjetje Grieshaber 
zgradilo logistični center, kjer 
bodo na leto zapakirali do 60 
milijonov kosov izdelkov nem
ške tovarne orodja in avto
mobilske opreme Bosch. Loka
cijo na Drnovem so izbrali za
radi prometne povezave z Za
grebom, Ljubljano in Luko Ko
per, od koder naj bi oskrbovali 
predvsem nove članice EU.

Pakiranje izdelkov je delo 
predvsem za spretne ženske ro
ke. Nemci pričakujejo, da bo 
nova služba zanimala senovške 
šivilje. Prvih 30 bi zaposlili v 
jeseni in jih usposobili kar v 
Lisčinem obratu, če se bodo o 
tem lahko dogovorili z lastni
kom. Logistični center na Dr
novem naj bi v polnem zagonu 
zaposloval preko sto ljudi.

Sto šivilj iz krmeljskega ob
rata sevniške Lisce, ki jih Lisca 
od septembra naprej ne bo več 
potrebovala, pa ne bo potre
bovalo dodatnih usposabljanj. 
Da znajo šivati in to dobro, so 
dokazale v preteklih letih in 
prav takšno delo se jim ponuja 
tudi v prihodnje. Liscin obrat

je namreč kupil domačin Samo 
Valant za potrebe podjetja In
tima design. 30 delavk je že 
prevzel, ostalih 70 pa bo do je
seni še šivalo za Lisco. Poga
janja z Lisco so bila dolga in 
mukotrpna, priznava Valant, ki

je že skoraj obupal nad poga
jalci in odstopil od namere. 
Tako kot je to storil Korotaj, ki 
ga ne bo nazaj v Jutranjko. 
Omenjeno podjetje naj bi pre
vzelo delavke Jutranjke, ki so 
ostale na cesti. Kot pravi direk

tor Branko Hribar, pa se to
očitno ne bo zgodilo, saj je 
dediščina Jutranjke pretežka. 
Poznavalci razmer Jutranjki na
povedujejo neizogiben stečaj.

...na strani 3

Lisčine šivilje v Krmelju bodo šivale za Intimo design.

Novo razmerje moči
Brežice - Občinski svet Brežice je sprejel proračun za leto 2005 v višini dobrih štirih milijard SIT. Številnih pripomb iz prvega 
branja po trditvi župana ni bilo možno upoštevati, ker seje na prihodkovni strani plan povečal le za 45 milijonov SIT. Občina 
se bo zadolžila za 100 milijonov SIT.

Prioriteto v investicijskem 
delu proračuna imajo projekti 
čistilnih naprav, kanalizacije in 
turizma, za kar bo moč dobiti 
sofinanciranje od države in ev
ropskih skladov.

Za program komunalne in
frastrukture je namenjenih do
datnih 29,5 milijona SIT, za in
terventna sredstva po krajev
nih skupnostih 10 milijonov, 
500 tisoč SIT je dodanih za 
projektiranje pločnika v Deč- 
nem selu in 3 milijoni za novo 
sejmišče. Za delovanje mladih 
sta dodatno namenjena 2 mili
jona SIT in enak znesek za ob
novo sakralnih objektov.

Zupan Ivan Molan je v pri-

Zlati dobovski 
rogisti

Vojnik, Dobova - Sredi 
maja je potekalo mednarod
no tekmovanje rogistov, ki 
se ga je udeležilo 62 skupin 
s Češke, Poljske, iz Nemčije, 
Avstrije, Italije in 13 skupin 
iz Slovenije. Sekcija rogis
tov KD “Franc Bogovič” 
Dobova se je uvrstila v prvo 
kakovostno skupino in do
mov prinesla zlato odličje, 
je povedal predsednik Jože 
Lepšina ter nad doseženim 
uspehom sekcije izrazil sil
no zadovoljstvo, kar bo ro- 
gistom v prihodnosti služilo 
za nadaljnji ustvarjalni mo
tiv. N J.S.

pravi predloga občinskega pro
računa za drugo branje uspel k 
sodelovanju pritegniti PUM, 
LORKS in Socialne demokrate, 
kar mu ob svetnikih njegove 
stranke, N.Si in SLS zagotavlja 
večino pri glasovanju v ob
činskem svetu. Tako LDS, SNS 
in DeSUS niso uspeli z nobe
nim od predlaganih amandma
jev, in sicer da se županu pra
vica prerazporejanja proračun
skih sredstev brez soglasja 
občinskega sveta iz sedanjih 5

milijonov zmanjša na 2 milijo
na SIT in do konca julija pri
pravi rebalans proračuna. Za KS 
naj se nameni še dodatnih 10 
milijonov, denar pa zagotovi iz 
planiranih sredstev za turistič
no promocijo občine in župa
na ter z zmanjšanjem sredstev 
za proslave in pokroviteljstva. 
Predlog je bil tudi za pomoč 
PGD Obrežje pri obnovi strehe 
na Gasilskem domu v višini 4 
milijonov SIT, ki bi jih vzeli 
Razvojnemu centru Brežice.

Ne glede na različna mnen
ja o letošnjem, v naglici nare
jenem proračunu je prevladalo 
stališče, da ga je potrebno spre
jeti, v nasprotnem primeru ne 
bo mogoče kandidirati za ev
ropsko in državno sofinancira
nje programov. Svetniki so dali 
županu soglasje, da za projekt 
kanalizacije in čistilne napfave 
Obrežje išče soglasje finanč
nega ministrstva.

Branka Demovšek

st udi
ROZMAN

I

immiimm
- so cenovno najugodnejša rešitev za ohranitev 

spomina v klasičnem albumu, fotografije pa so 
izdelane na klasični foto papir, ki ima obstojnost 
več generacij. V digitalnem zapisu se ustvarja dvom 
vzdržljivosti medijev, zato klasični fotografski 
postopek in slika na foto papirju daleč prekaša vse 
ostale lastnosti in prednosti v digitalni fotografiji.
OD MALIH FOTOGRAFU DO METRSKIH POVEČAV

.če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07 /4991 25Q
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POSAVSKE /tVŠICE
Volivci imajo vedno 
prav!

Na čelu brežiške, krške in 
sevniške občine so danes mlaj
ši ljudje. Župani Molan, Bo
govič in Janc so nasledili ge
neracijo, ki je zakoličila po
savski razvoj in imajo zdaj 
dobro osnovo za pospešen na
predek. Posebej še, ker gre za 
obmejno regijo, v kateri se že 
uresničujejo pomembni dr
žavni projekti, območje pa 
lahko ob planiranih vlaganjih 
računa tudi na evropski denar.

Volivci, ki so se odločili za 
mlajše ljudi, imajo nedvomno 
prav, čeprav je hkrati tudi več 
tveganja, da se bodo neizku
šeni politiki na svoji začetni 
poti težje znašli. Krški in sev- 
niški župan Franci Bogovič 
in Kristijan Janc sta primer, 
da lahko novi ljudje prinesejo 
v občinsko okolje svež veter, 
kar sta, seveda ne vsem po 
volji, že večkrat dokazala. Lep 
primer, kako lahko politič
nemu začetniku nastavljajo 
zanke nasprotniki, pa so prve 
seje brežiškega občinskega 
sveta. Zaradi kršenja poslov
nika in nerodnega vodenja se
je prihaja do zapletov in preki
nitev, mimogrede pa tudi do 
humornih vložkov. Svetniški 
“klovn” Stane Radanovič je 
denimo ob neznankah okrog

zo po savskem nasipu? Sicer pa, 
bo kot krajan Dobove, sploh še 
lahko brežiški župan, če se v 
tem kraju, ki je eno samo grad

tudi zaradi zakonskih določil, 
umika, vsekakor pa bi morala 
posredovati vsaj ob prometnih 
zamaških. Teh je nasploh ved

Stane Radanovič

letališča Cerklje izrazil prepri
čanje, da ne bo služilo samo 
za uvoz paprike, feferonov ali 
paradižnika iz Albanije, am
pak, tako, mimogrede tudi za 
Natova letala. Hkrati pa se je 
ob svetovnem dnevu zmage in 
dnevu Evrope edini spomnil 
na jubilejni praznik in za po
budo doživel aplavz. Ob Mo- 
lanovih nerodnostih so svet
nik!! pravzaprav menili, da bi 
ga kazalo poslati v “župansko 
šolo”. Tako kot sta se morala 
dva nova svetnika Baškovič 
in Šepec, ker sta še pred iz
volitvijo sedla med bodoče 
kolege, vrniti nazaj v “oslov
sko klop”, med novinarje. Si
cer pa seje bati, da bo v Breži
cah kmalu zmanjkalo svetniš
kih kandidatov; mnogim se je 
zdaj z izstopom pridružil še 
Stane Štefanič (LDS), menda 
pa ga nameravata posnemati 
še nedavno tega izvoljena To
mislav Jurman in Stane Koc
jan. Radanovič se je medtem 
odločil izstopiti iz svetniških 
organov in morda dal zgled 
vsem tistim, ki na račun svoje
ga sedanja v odborih in ko
misijah prejemajo visoke sej
nine! Ob nastopu mladega žu
pana pa kaže razmišljati še v 
drugi smeri; bo denimo kot 
podeželan znal kaj več storiti 
tudi za občinsko središče, za 
njegovo posodobitev, za oh
ranitev mestnega obzidja, ko 
arheologi na gradbišču nove 
pošte slutijo tudi obrambni 
stolp. Bo kaj storil za ureditev 
parkirišč in zelenega pasu pod 
obzidjem, za označbo ulic, 
morda celo za kakšno re
kreacijsko ali kolesarsko ste

Polovica nove Železniške postaje Dobova...

bišče, izstopa pa nova železniš
ka postaja, odločijo za samo
stojno občino? No, morda bi se 
lahko pridružil kandidatom za 
bodočega dobovskega župana. 
Po zgledu Bizeljskega, kjer 
“interesentov” za župana more
bitne nove občine ne manjka!

Prav imajo tudi
prometni
strokovnjaki

Zelo resno in humorno plat 
so imele tudi zadnje seje ob
činskega sveta v Krškem. Tildi 
tam je župan Franci Bogovič 
včasih videti nespreten, pa ne 
zaradi neizkušenosti, ampak 
zaradi utrujenosti. Vedno nova 
bremena si zadaja v interesu ob
činske skupnosti 'in ni nepo
membno, da ne deluje strankar
sko. Posredno pa so krške seje 
v znamenju bližnjega praznika 
slovenskih izgnancev in nepo
sredno s tem tudi s prometnimi 
zagatami. Menda je zaradi te
žav z izgnanci Miroslav Mi
keln (njegov sin je medtem po
stal prvi mož zreškega Unior-

no več, ker se zaradi cestnine 
na avtocesti promet nevarno 
gosti tudi med Brežicami in 
Krškim. Čemu se ne bi vsaj to
vornjakov rešili z omejitvijo 
osnih pritiskov! Za smeh v svet
niških klopeh pa je poskrbel 
Dušan Šiško (SNS), ki je s po
snetkom Čulkovega podhoda, 
koder nihče ne hodi, nazorno 
dokazal, kako stran je bilo vr
ženih 180 milijonov SIT. Hkrati 
pa ni denarja za ureditev 30 m 
pločnika na Sremiški cesti, ko
der so nevarnostim izpostavlje
ni najmlajši. Seveda pa se bo 
našel denar, da bo Krško ob šoli 
Jurija Dalmatina dobilo še eno 
športno dvorano.

Lepo je le 
vinoljubcem

Volivci imajo res vedno 
prav, izidi vsakokratnih glaso
vanj pa seveda sprožajo tudi 
pravcate osebne prizadetosti. 
Zdaj so v šoku predvsem možje 
iz nekoč vladajoče liberalne 
demokracije. Njihove vrste, ta
ko v državi in Posavju, se usipa
jo, karieristi jih zapuščajo,

...in grozeče ruševine na Vidmu

ja) odstopil z mesta predsedni
ka Krajevne skupnosti Bresta
nica, zaradi nove prometne ure
ditve na rajhenburški grad pa 
je morala pasti Dularjeva hiša. 
Tudi z razširitvijo ovinkaste 
poti, koder so najraje romali na 
grad izgnanci, zdaj pa bodo po 
njej lahko vozili tudi avtobu
si, se vsi ne strinjajo. Že davno 
pa bi morala pasti tudi nekdan
ja Drnovškova hiša v Stari vasi 
oziroma na Vidmu, a ruševine 
na nevarnem ovinku še vedno 
ogrožajo prometno varnost ter 
opozarjajo na nemoč občine in 
moč zasebne lastnine. Morda 
bo lahko posredoval svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, kije po ducatu let spet 
uspel pripraviti prometno tek
movanje. Seveda zgolj v občin
skem merilu, saj ni da bi se vsaj 
v tej obliki družili mladi iz ce
lotnega Posavja! Je pa promet
nih zagat v Krškem vse več, 
zlasti je vsak dan bolj kritičen 
mirujoči promet. Policija se,

strankarskega življenja ni, po
membneže, zdaj bo na odstrelu 
še direktor območne enote zdrav
stvenega zavarovanja Stani

Krškega, le Andrej Štricelj v 
Sevnici še nekaj “štrika”. V 
Brežice prihodnji teden pri
haja minister Gregor Virant, 
ki si bo lahko ogledal tudi hit
ro rastočo novo zgradbo up
ravne enote. Bo kaj povedal 
o vodstvu morebitne skupne 
posavske enote? Saj ne bi bilo 
prav, če bi obveljal stavek iz 
Levstikovega Martina Krpa
na, češ “minister Gregor pa 
nič”! Bi pa v Brežice, in v Kr
ško ali Sevnico tudi, spet mo
ral priti še zdravstveni mini
ster Bručan. Saj se v zdrav
stvenem domu nikakor ne 
morejo dogovoriti, da bi Rade 
Iljaž in Nada Cesarec dobila 
koncesijo za zasebno zdrav
niško prakso. Bi s tem res bilo 
porušeno dežurstvo, ko pa je 
znano, da že zdaj ne dežurajo 
trije zdravniki? V Brežicah se 
medtem sprašujejo, kako je z

Stane Polovič
ustanovitvijo dolgo napove
dovane visoke šole za trgovi
no in turizem, za kar so že pri
dobili ustanovne člane in pre
davatelje, med njimi tudi dr. 
Mencingerja. Mimogrede, z 
oken “študentskega doma” 
zdaj visi žensko perilo. Sicer 
pa dobro obveščeni v Breži
cah še naprej kupčkajo s kadri. 
O napovedanih podžupanih 
Stanki Preskar in Davorju 
Račiču menijo, da ju ni kupil 
župan Molan, marveč sta se 
prodala kar sama?! O Davor
ju Račiču je medtem zakroži
la anonimka, ki bi znala priti 
iz Krškega, saj ima tam mno
go podjetniških in drugih po
vezav.

Še najbolj pa bodo te dni 
povezani pridelovalci odlič
nih vin z obeh bregov Save, 
tudi vinarski mački Stane 
Polovič ter Sine Šekoranja in 
Zdravko Mastnak. V cvičku 
je nedvomno nekaj več; nje
gov ambasador Tone Jarko- 
vič je namreč pravkar pro
slavil svojo 90-letnico, se os
krbel z novo obleko in zaple
sal! Trgovci so mu za 100. rojst
ni dan obljubili obleko za
stonj in čili jubilant jim je ob

Zdravko Mastnak in Franc Šekoranja

slav Čuber, pa odstranjuje nova 
oblast. Iz šoka se še niso pobra
li niti predsedniki območnih 
odborov LDS Jože Avšič iz 
Brežic in Vojko Sotošek iz

ljubil, da pride. Ter pripom
nil, češ “vprašanje je, če boste 
vi takrat še živi”!

Vlado Podgoršek

0 radioaktivnosti in 
radioaktivnih odpadkih

Kaj je radioaktivnost?
Radioaktivnost je naravni pojav, pri katerem nekatera atom- • 

ska jedra razpadajo. Ob tem sproščajo energijo v obliki elektro
magnetnega valovanja ali materialnih delcev.

Ali lahko občutimo sevanje, ki ga oddajajo radioaktivne snovi?
Sevanja radioaktivnih snovi človek s svojimi čutili ne more 

zaznati. Lahko pa ga zanesljivo odkrivamo in merimo z instrumenti, 
ki delujejo na osnovi fizikalnih učinkov, ki jih povzroči sevanje.

Kaj je razpolovni čas?
To je čas, v katerem razpade polovica začetnega števila ra

dioaktivnih jeder. Po prvem razpolovnem času ostane polovi
ca, po drugem četrtina, po tretjem pa osmina začetnega števila 
jeder. Razpolovni čas nekaterih atomskih jeder je izredno 
kratek, manj od sekunde, nekatera nestabilna jedra pa imajo 
razpolovni čas nekaj milijonov let.

Zakaj uporabljamo radioaktivne snovi?
Radioaktivne snovi oz. sevanje, ki ga te snovi oddajajo, 

nam poleg uporabe v jedrskih elektrarnah za proizvodnjo ener
gije omogočajo mnoge postopke v medicini (slikanje, zdrav
ljenje tumorjev) in industriji (slikanje zvarov in iskanje napak 
v kovinah, merjenje debelin in nivojev, sterilizacija hrane in 
medicinske opreme, javljalniki požarov ...).

Zakaj so nekateri odpadki radioaktivni?
Zato, ker vsebujejo radioaktivne snovi. Ker nestabilna jedra 

atomov v radioaktivnih snoveh razpadajo in se spreminjajo v 
stabilna, se radiokativen odpadek po določenem času spremeni 
v neradioaktivnega.

Kakšne vrste radioaktivnih odpadkov poznamo?
Radioaktivne odpadke delimo glede na njihovo aktivnost;
- Nizko radioaktivni odpadki so onesnažena oblačila, opre

ma ali orodje, ki jih je nesmiselno čistiti. Najbolj škodljivi so, 
če pridejo v naše telo in nas obsevajo od znotraj.

- Srednje radioaktivni odpadki so predvsem snovi iz čis
tilnih filtrov v jedrski elektrarni in nekateri kosi opreme v 
medicini.

- Visoko radioaktivni odpadki so izrabljeno gorivo iz 
jedrskih reaktorjev ali ostanki po njegovi predelavi. Se dolgo 
po uporabi v reaktorju jih je treba hladiti.

Ali znamo varno in za vedno odložiti radioaktivne odpadke?
Da. Tehničnih problemov pri tem ni. Radioaktivne odpadke 

lahko popolnoma varno odložimo in za vedno preprečimo nji
hove škodljive učinke za zdravje in okolje. Spravimo jih tako, 
da preprečimo prodor sevanja do živih bitij. Hkrati zagotovimo, 
da radioaktivne snovi ne pridejo v podtalnico, od koder bi lah
ko prišle v rastline in živali, s tem pa tudi v našo hrano.

Alije odlagališče radioaktivnih odpadkov okolju škodljivo?
Ne. Odlagališče je zasuto, okolica pa je urejena. Sevanje na 

površju je tako, kot bi bilo brez odlagališča. V odlagališču se 
nič ne dogaja, zato se ne more nič pokvariti in ogroziti okolice.

Agencija za radioaktivne odpadke

Izposoja med proračunskimi 
postavkami

Krško - Občina Krško je letošnji preko pet milijardni proračun 
sprejela lani. Občinski svet je dal soglasje za prerazporeditev 
proračunskih sredstev v skupni višini dobrih 200 milijonov 
SIT. Do razhajanj glede na planje prišlo na področju družbenih 
dejavnosti in pri investicijah v gospodarsko infrastrukturo.

V družbenih dejavnostih se 
prerazporedi 31 milijonov SIT, 
na področju infrastrukture pa 
171 milijonov SIT. Gre za pla
čila že izvedenih del in ni gos
podarno, da bi s čakanjem na 
rebalans za letošnji proračun 
plačevali zamudne obresti, je svet
nikom razložila glavna občinska 
finančnica Božislava Venek.

Zupan Franci Bogovič je 
zatrdil, da prerazporejanje sred
stev ne bo nadomestilo reba
lansa, ki ga bodo začeli priprav
ljati, ko bodo znana izhodišča. 
Vlada namreč občinam obljub
lja nekaj več sredstev za po
krivanje obveznosti, ki jim jih 
je država nalagala, financirala 
pa ne. Tudi to je eden od razlo
gov, da je prerazporejanje med 
proračunskimi postavkami do
pusten ukrep. Krški proračun za 
leto 2005 je bil sprejet lani spo
mladi. Od takrat se je vanj 
zajedlo za 100 milijonov dodat
nih stroškov za pokrivanje razlike 
cen v vrtcih, pri stanarinah in za 
status družinskega pomočnika 
kot nove zakonske obveznosti.

Od časa planiranja investi
cijskih odhodkov je do danes 
prišlo do drugačne dinamike

cen in izvajanja projektov od 
predvidenega. Jadranka Gab
rič je razložila, kateri računi so 
zapadli v plačilo za obnove pri 
šolah in senovški knjižnici. 
Rafko Jurečič je naštel ob
veznosti z naslova realiziranih 
del na infrastrukturi, med ka
terimi je tudi podhod Čulk.

Predsednik odbora za fi
nance Martin Kodrič preraz
poreditve ni podprl. Menil je, 
da bi moral župan o situaciji 
razpravljati s predstavniki kra
jevnih skupnosti, sicer pa je p° 
njegovem mnenju bolje počakati 
na rebalans proračuna. “Občina 
je pri trošenju neracionalna- 
Namesto države financira Fakulte
to za logistiko11, je bil kritičen 
Kodrič in očital, da so s preraz
poreditvijo vzeli precej denaija, 
namenjenega ureditvi Podbočja-

Odbor za infrastrukturo je 
dal soglasje za prerazporeditev 
pod pogojem, da se prikrajša' 
nim denar zagotovi z rebalan' 
som. Svetniki so podprli pre. 
log Andreja Božiča, da imar 
pri oblikovanju proračuna z 
prihodnje leto prednost nere 
alizirani programi iz prorača11 
2004 in 2005. B.D.
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Nekdanja Lisca bo “dirkala” 
z Valantom

Krmelj - Po napornih trimesečnih dogovarjanjih, usklajevanjih in pogajanjih je Liscin obrat 
v Krmelju v rokah podjetnika in uspešnega avtomobilskega dirkača Sama Valanta. Ko bo 
Lisca v jeseni opustila program v svoji krmeljski enoti, delavkam ne bo treba na cesto. V 
novem podjetju Intima design bo delo lahko ohranilo vseh sto zaposlenih.

Sevniška družba Lisca je z 
družbo Intima design podpisa
la pogodbo o prodaji obrata v 
Krmelju z vso proizvodno in 
neproizvodno opremo. Kupec 
- direktor in lastnik podjetja 
Samo Valant bo prevzel tudi 
vseh sto zaposlenih v obratu. 
Novonastalo krmeljsko pod
jetje Intima design je že začelo 
z delom. 30 delavk šiva za 
novo podjetje, 70 delavk pa bo 
do konca septembra šivalo za 
Lisco. Po 30. septembru bodo 
prezaposlene v podjetje Intima 
design. V Valantovem podjet
ju bodo šivali spodnje perilo, 
nedrčke in spalni program, po 
direktorjevih besedah pa že 
imajo sklenjeno pogodbo z 
italijanskim naročnikom. Kas
neje naj bi proizvodni program

Samo Valant

dopolnili še s šivanjem majic. 
Skušali se bodo rešiti prede- 
lavnih poslov in vzpostaviti 
svojo blagovno znamko. Di-

Če se delavkam Lisce ni treba bati prihodnosti, saj bodo 
ohranile delo, pa se - kot kaže - slabo piše Jutranjki. Branko 
Hribar, direktor podjetja Industrijske servisne storitve iz Kran
ja, ki je skušal preko podjetja Korotaj zaposliti delavke Jut
ranjke, nam je povedal, da se račun zaradi slabe dediščine 
Jutranjke ne bo izšel tako, kot so načrtovali. Skoraj gotovo je, 
da Korotaj ne bo nadaljeval proizvodnje v Jutranjki. Kot pravi 
Hribar, so se tako odločili lastniki.

rektor Samo Valant je prepri
čan, da jim bo to tudi uspelo, 
saj za njimi stoji znana italijan
ska modna kreatorka Rosana 
Ansaloni, ki na sejmih mode 
pobira prestižne nagrade.

Zadnji dogovor z zavodom 
za zaposlovanje, kjer so še en
krat želeli preveriti poslovni 
načrt novoustanovljene kr- 
meljske družbe, je bil uspešen, 
ocenjuje Valant. Zavod za za
poslovanje bo spremljal razvoj 
podjetja ter na podlagi tega 
tudi prispeval dogovorjena 
sredstva v obliki subvencij. 
Kdaj se bo to zgodilo, ni na
tančno definirano, Valant pa 
upa, da kmalu. Osebno pa je 
prepričan, da je največji dose
žek za občino in za ljudi ta, da 
bo podjetje prevzelo vseh sto 
ljudi in nihče ne bo na cesti.

Poleg hipoteke je kupec Va
lant že zagotovil tudi bančno 
garancijo, ki bo odprta z dnem 
dejanskega prevzema krmelj- 
skega obrata; to pa naj bi se 
zgodilo 18. junija. Sindikat ima 
namreč mesec dni časa, da poda 
svoja stališč ain pripombe.

Nada Černič Cvetanovski

Kunej se je poslovil
Krško - V desetih letih je bilo za izvajanje programa zapiranja Rudnika Senovo porabljenih 
7,6 milijarde SIT. Za dokončno zaprtje z ekološko sanacijo in kadrovskimi rešitvami zapos
lenih pa bi rudnik potreboval še 1,7 milijarde SIT. Za letošnje leto je država za vse tri rudnike 
v zapiranju namenila 810 milijonov SIT.

Številke o porabljenem denar
ju je na svoji poslovilni tiskovni 
konferenci v krškem nanizal 
nekdanji direktor Rudnika Her
man Kunej. Savaprojektov pro
gram zapiranja je bil ovrednoten 
na 8 milijard, vlada gaje oklesti
la za polovico, na koncu pa bo 
Rudnik pogoltnil celo več denar
ja od prvotne ocene. Kunej je 
razložil, da so imeli nepredvidene 
stroške s sanacijo šestega obzor
ja, ki je kot največji rov izpadel 
pri projektni dokumentaciji 
krovnega programa. Draga je bila 
tudi sanacija, ko je voda iz jezera 
zalila rudnik. Dobre 3 milijarde 
so bile porabljene za zapiranje 
jame, dobrih 600 milijonov SIT 
pa za ekološki program. Zapiran
je jame je bilo zahtevnejše, ker so 
želeli ohraniti bogat in kakovos
ten vodni vir za oskrbo senovške 
doline.

Po Kunejevem mnenju je 
občina kriva, da rudniška voda 
še ni prišla do pip uporabnikov. 
Kronološko je nanizal dogajan
ja v zvezi s tem projektom, ki 
sta ga Rudnik in občina sicer 
skupno zastavila. Rudnik je v 
pripravo črpališča vložil 300 
milijonov SIT. Del kapacitet, ki 
Znašajo 25 litrov vode na

sekundo, bo za potrebe napaja
nja vodovoda, del pa bi name
nili v komercialne namene. Do 
kratkega stika med občino in 
Rudnikom je po njegovi trditvi 
prišlo zaradi različnih intere
sov glede razpolaganja z vod
nimi pravicami za komercial
ne namene. Rudnik Senovo ima 
potencialne vlagatelje in odpr
lo naj bi se nekaj delovnih 
mest. Ima uporabno dovoljen
je za črpališče, nima pa ključ
nega vodnega dovoljenja. Brez 
njega voda ne sme ne v vo
dovod ne v stekleničenje. Rud
nik je za vodno dovoljenje za
prosil lani februarja, dobil za
vrnjeno vlogo, se oktobra pri
tožil in do danes ni nobenega 
odgovora. Zunanji sodelavec 
Rudnika Janko Hrovat, ki je 
delal na projektu vode, je go
voril o njeni izredni kakovos
ti, kar potrjujejo analize mer
itev za več let. Zadnja je iz le
tošnjega aprila.

Kunej in Hrovat sta pred
stavila še dosedanjo realizaci
jo kadrovsko socialnega pro
grama, za katerega je bilo po
rabljenih 700 milijonov SIT. 
Pri podjetjih je bilo s subven
cioniranjem zaposlitev ust

varjenih 129 novih delovnih 
mest. Na Rudniku ostaja še 42 
zaposlenih, od tega 12 invali
dov. Za zdrave delavce bo Rud
nik zagotovil prezaposlitve, če 
bodo zaživeli zastavljeni pro
grami izkoriščanja kamna, skla
diščenja plina in stekleničenje 
vode. Na nova delovna mesta 
računajo še pri najemu ali pro
daji rudniške hale na Ravnah. 
Prednost med zainteresiranimi 
najemniki naj bi imelo tisto pod
jetje, ki bo v programu ponudilo 
največ delovnih mest. B.D.

Pritegnili
Nemce

Drnovo - Poslovna cona 
Drnovo ob avtocesti je 
zaradi svoje lokacije atrak
tivna za domače in tuje vla
gatelje. Nemško podjetje 
Grieshaber bo čez poletje 
tukaj zgradilo center za 
embaliranje, kjer bo do 
konca leta 2006 zaposlenih 
do 130 ljudi.

Krški župan Franci Bogo
vič je imel prve stike s pred
stavniki podjetja za logistiko 
Grieshaber okoli novega leta. 
Nemci so izrazili resno name
ro za odkup prostora, na kate
rem bi zgradili 5000 kvadrat
nih metrov velik center za em
baliranje izdelkov znane 
nemške tovarne orodja in av
tomobilskih delov Bosch.

Na občini so preverili last
ništvo parcel, za katere so bili 
Nemci zainteresirani, ter jih 
napotili neposredno do last
nikov, ki so jim zemljo pro
dali. Ena parcela v izmeri 11 
tisoč kvadratnih metrov pa 
je bila v lasti občine in ob
činski svet je dal soglasje za 
prodajo po ceni 7 evrov za 
kvadratni meter. Zupan pra
vi, da ceneje zemljišča ne bi 
bilo smiselno prodajati, saj 
mora občina za urejanje po
slovnih con zemljo tudi ku
povati in jo osnovno infra
strukturno oskrbeti.

Nov investitor pripravlja 
ustrezno dokumentacijo za 
gradnjo, polni zagon logis
tičnega centra pa načrtuje do 
novega leta. V jeseni name
ravajo zaposlili 20 do 30 lju
di. Računajo na šivilje iz 
Liščinega obrata na Senovem. 
V tamkajšnjih prostorih bi 
želeli izvesti tudi uspo
sabljanje, če se bodo lahko 
dogovorili z vodstvom Lisce.

Predstavnik Grieshaberja 
je skupaj z Bogovičem obis
kal Zavod za zaposlovanje, 
ki bo pomagal zapolniti no
va delovna mesta. V prvi fazi 
bo v logističnem centru dela
lo 85 ljudi, do konca prihod
njega leta pa bi zapolnili še 
preostale kapacitete, to je 
skupno 130 zaposlenih na 
pakiranju izdelkov in v 
spremljajočih službah. B.D.

Po sklepu vlade naj bi vodenje Rudnika Senovo v zapiran
ju nov direktor Marjan Simončič prevzel z 18. majem. Zaradi 
njegovih obveznosti pri predaji poslov v Metalni ima Her
man Kunej podaljšan mandat v Rudniku do 6. junija letos. 
Povedal je, da pripravlja vso potrebno dokumentacijo za pri
mopredajo poslov s poudarkom o odprtih vprašanjih.

Bo Fabjana zamenjal Zagožen?
Ljubljana - Prejšnji teden se je iztekel rok za prijavo na razpis za 

^rektorja Holdinga Slovenske elektrarne. Drago Fabijan, ki bo to 
funkcijo opravljal do konca junija, je namreč že marca odstopil. Raz
pisna komisija je ugotovila, da sta se prijavila dva kandidata. O ime
nih niso želeli govoriti, izvedelo pa se je, da sta se prijavila nekdanji 
S°spodarski minister Jože Zagožen, kije glavni “favorit” zato funkcijo, 
drugi kandidat pa naj bi bil Franko Nemac, ki se ukvaija s prestruk- 
luriranjem elektrogospodarstva. Dobro obveščeni krogi pravijo, da 
Pednji nima možnosti, da postane direktor holdinga. N.Č.C.

Nezaključen postopek z zemljišči
Dečno selo - V kraju obstaja rudniško okno, bolje rečeno vrtina, ki 
jo je pred mnogimi leti za potrebe raziskav naredil Rudnik rjavega 
premoga Senovo. Brežiški svetnik Stane Radanovič je od 
tamkajšnjih ljudi slišal, da status tega zemljišča še ni urejen. V zvezi 
s tem je postavil svetniško vprašanje in čaka pojasnilo strokovnih 
služb Občine Brežice. Mi smo odgovor poiskali na Rudniku.

Pred več kot dvajsetimi leti 
je po državni direktivi skupina 
strokovnjakov po terenu nek
danje Jugoslavije raziskovala 
nahajališča premoga. Takrat je 
bila narejena raziskovalna vrti
na v Dečnem selu.

Rudnik ijavega premoga Se
novo je za potrebe raziskav od 
lastnikov odkupil 12 ha zem
ljišč in zemljo plačal, ni pa je 
zemljiško knjižno prenesel na
se. Razlog je bil v tožbi, ki jo je 
proti Rudniku sprožilo takrat
no družbeno pravobranilstvo. 
To je ocenilo, da je bila zemlja 
previsoko ocenjena, razen ene 
parcele. In samo to parcelo je 
lahko Rudnik takrat zemljiško 
knjižno prenesel nase. Tožba za 
“oškodovanje družbene last
nine” je bila čez leta sicer ustav
ljena, a je težko ugotavljati, 
kakšni so bili zadržki za zem
ljiško knjižni prenos, ki ga je 
sedaj vsekakor potrebno naredi
ti. Nihče od lastnikov danes ne

trdi, da zemlje ni dobil plačane, 
so pa njihove reakcije na proš
njo za sodelovanje v končni 
rešitvi problema različne. Raz
lična je namreč tudi pozicija 
takratnih razlaščencev - zemlje 
namreč niso vsi prodali po svoji 
volji. Enim je bila zaradi od
vzete parcele in posledic ra
ziskav zmanjšana uporabnost 
sosednjega zemljišča. Sedaj bi 
se prizadeti radi pogovorili še o 
tem vprašanju, ld jih je mučilo 
že davno nazaj in takrat niso 
imeli sogovornika.

Družba Rudnik Senovo v 
zapiranju o neurejenem statusu 
teh zemljišč uradno nikoli ni 
bila obveščena, niti pozvana, 
da naj ob programu zapiranja 
reši še to vprašanje. Na odprt 
problem jih je lani opozoril 
eden od dedičev. Raziskovan
je zadeve je navrglo opisane 
ugotovitve. Rudnik želi sedaj 
zadevo dokončno tudi pravno 
urediti. B.D.

AMKETA
Boste pogrešali nedeljske nakupe?
Kljub referendumu, kjer je bila izražena volja ljudi, da so 

trgovine ob nedeljah zaprte, je zadnjo besedo o tem reklo 
ustavno sodišče. Slednje je po temeljiti presoji odločilo, da 
bo večina trgovin od 1. januarja 2006 zares zaprtih. Bodo 
pogrešali nedeljske nakupe, se bodo grožnje velikih trgovskih 
centrov o odpušanju trgovcev uresničile, smo povprašali nekaj 
naključno izbranih Posavcev.

Alja Pincolič, dijakinja iz Kostanjevice 
na Krki: Nimam navade nakupovati ob 
nedeljah. Prav se mi zdi, da bodo v prihodnje 
trgovine ob nedeljah zaprte. Nedeljske naku
pe so sicer številni doživljali kot obred in 
družinski izlet. Ti bodo sedaj dobili priložnost 
spoznati, kako se lahko lepše preživi prost 
(ten, kakor v gneči nakupovalnega centra. 
Menim, da tudi trgovk ne bo treba odpuščati, 
saj se bo povečal obisk trgovin med tednom.

Marjan Priveršek, dijak iz Brežic: Ne
bo me preveč motilo, da bodo centri zaprti 
ob nedeljah, ker po mojem mnenju nakupu
jejo tisti, ki so ob sobotah zaposleni in nima
jo časa za nakupe ali pa se jim preprosto ne 
da ob delovnikih. Za te bodo poslej še vedno 
odprte dežurne trgovine, bencinski servisi, v 
turističnih krajih pa še mnogo več. Trgovsko 
branžo po mojem ni primeijati z medicinsko 
oskrbo, saj je ta nujna, nakupi pa vendarle 
sodijo v diugo sfero.

Milena Vareško, trgovinski poslovodja 
iz Brežic: Najbrž smo se Slovenci razvadili. 
Trgovine bodo po mojem mnenju ohranile 
raven poslovanja, saj bo tako večja gneča 
med tednom, zato najbrž kakih radikalnih 
sprememb glede števila zaposlenih ne bo. Se 
vedno bodo obstajale dežurne trgovine, tako 
da bo tudi za pozabljivce poskrbljeno. Oblast 
bi najbrž morala že po referendumu odločiti 
po volji ljudstva, a je vseeno bolje zdaj, kot 
nikoli.5. mm

Dušan Prijatelj, gozdar iz Šentjanža:
Menim, da je prav, da so trgovine ob nedel
jah zaprte, saj imamo možnost nakupov vse 
dni v tednu. Naj si tudi trgovke, ki so pove
čini žene in matere in že tako obremenjene, 
ob nedeljah malo spočijejo. Napovedi delo
dajalcev, da bodo zaradi tega odpustili večje 
število trgovk, nimajo osnove. Gre za navad
no izsiljevanje. Na račun dela ob nedeljah 
trgovine niso zaposlovale novih ljudi, zato 
jih tudi odpuščati ne smejo.

■

Aljoša Mihelin, gostinski tehnik iz 
Kostanjevice na Krki: Nakupujem med 
tednom in podpiram zaprtje trgovin ob 
nedeljah. Kupna moč Slovencev namreč 
ni postala večja, ker se je pred leti 
podaljšal odpiralni čas “na petek in Sve
tek”. Bodo pač nakupovali med tednom! 
Zaradi zaprtja trgovin ob nedeljah ne bi 
smeli odpuščati. To, kar govorijo veliki 
trgovci o viških ljudi, je izsiljevanje.

30 let evropskih pešpoti
Podsreda - V Evropi je speljanih več pešpoti in skozi Slo

venijo potekata evropski pešpoti E6 in E7. Letos mineva natan
ko 30 let, kar je bil na pobudo dr. Milana Ciglerja odprt sloven
ski del poti E6, ki se imenuje “Ciglarjeva pot od Drave do Jadra
na”. Ob tej priložnosti je bila na gradu Podsreda slovesnost, ki so 
se je udeležili planinci, gozdarji in ostali ljubitelji pohodništva. 
Na slovesnosti, ki so jo popestrili šolarji in malčki iz Koprivnice 
(na fotografiji), so pohodnike, ki so prišli iz Pišec in Podsrede, 
pozdravili predstavniki gozdarjev, turistične zveze, občine, zb
ranim pa je spregovoril predsednik Komisije za evropske pešpoti 
Jože Prah. Dario Cortese je predstavil nov vodnik po evropski 
pešpoti, za tem pa so v Kozjanskem parku družno zasadili lipo 
ob 100-letnici Turistične zveze Slovenije. N.Č.C.
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Kostak za zeleno energijo
Krško - Družba Kostak je poslovno najbolj razvito komunalno podjetje na področju Posavja in Dolenjske, pravi krški župan 
Franci Bogovič kot prvi nadzornik te delniške družbe. Občina ima v njej 43-odstotni lastniški delež. Lani je Kostak ob 3,3 
milijarde SIT realizacije ustvaril 73 milijonov SIT dobička in povečal donos na kapital. Postal je zanimiv za vlagatelje, je 
povedal direktor Božo Resnik.

V Kostaku so s poslovanjem 
zadovoljni. Ob razvijanju ob
stoječih programov iščejo še 
nove priložnosti. Menijo, da je 
prihodnost v pridobivanju ze
lene energije kot produkta 
izrabe določenih vrst odpad
kov. Občina Krško se s takšnim 
pogledom strinja. Ker je vložek 
v možnost pridobivanja zelene 
energije velik in danes iz ko
mercialnega vidika še neza
nimiv, je zagon takšnih projek
tov odvisen od državnega in 
evropskega sofinanciranja. Ob
čina Krško se je z obširnim - 
tako imenovanim “Green pro
gramom” skupaj z zagrebško 
županijo prijavila na Interreg. 
Gre za projekte čezmejnega so
delovanja, ki lahko dobijo 
evropsko finančno podporo.

V študijah je obdelanih šest 
segmentov - energetski poten
cial biomase, možnost pridobi
vanja bio goriva, potenciali 
geotermalne energije, poraba 
odpadne toplote iz industrije, 
solarna energija in sosežig od
padkov. Vsak od posameznih 
projektov ima v posavskem 
prostoru realne možnosti v 
praksi. Na prinier ogrevanje 
Kostanjevice na bio maso ali

Kostakova ekipa z nadzorniki

izraba odpadne tople vode iz 
nuklearke.

Vrednost slovenskega, to je 
posavskega dela projekta Green 
je 113 milijonov SIT, skupaj s 
projekti zagrebške županije pa 
je program ovrednoten na 170 
milijonov SIT. Ker omenjeni 
Interreg razpis vključuje še 
Madžarsko, bo o usodi pri
javljenih programov odločala 
sestavljena komisija na trid
nevnem zasedanju, ki bo julija

na Madžarskem.
Green projekti so eden od 

Kostakovih pogledov na pri
hodnost, ki so “na čakanju”. 
Strokovno nameravajo izpo
polniti projektivo in gradbeno 
dejavnost, kar bodo storili s 
primernim štipendiranjem. 
Svojevrstno reklamo ali refe
rence, ki jih imajo na tem 
področju, bodo prikazali kar na 
domačem dvorišču z novo po
slovno stavbo, v kateri bo

demonstrirana izraba zelene 
energije.

Oskrba s pitno vodo še 
naprej ostaja med prioritetami 
pri komunalni dejavnosti. Ko
stak se je prvi v državi lotil čiš
čenja kalne vode po metodi, ki 
jo uporablja farmacija. Na Se
novem je v poskusnem obrato
vanju filtracijski sistem, ki pod 
tlakom in brez kemičnih dodat
kov motno vodo popolnoma 
zbistri. Ultrafiltracija iz vode 
izloči tudi parazite. Sama nap
rava, ki jo je projektiralo pod
jetje iz Ljubljane, stane 20 mili
jonov SIT. Prispevala jih je 
občina, Kostak pa je vložil še 
16 milijonov v urejanje infra
strukture vodnega vira. Konec 
maja bodo vsi parametri umer
jeni tako, da bo možno daljin
sko upravljanje. Ob tem Ko
stak še vedno računa na 
rudniško vodo, ki bo slej ko 
prej stekla v vodovodni sistem. 
Zupan Franci Bogovič ob tem 
pravi, da bo s podatki takrat 
odgovoril na napad nekdanje
ga direktorja Rudnika Herma
na Kuneja, ki občino krivi, da 
rudniška voda teče v potok.

Branka Dernovšek

Infopika za pomoč podjetjem
Krško - V okviru Gospodarske zbornice Slovenije (GZS) sp sredi 
maja pri vseh območnih zbornicah odprli Infopike. Gre za sveto
vanje podjetjem na finančnem in davčnem področju ter v pravnem 
urejanju delovnih razmerij. Infopiko na območni Gospodarski 
zbornici Posavje v Krškem je simbolično odprla predsednica up
ravnega odbora Združenja podjetnikov Andreja Jamšek.

Infopika kot svetovalni cen- mažin, za področje delovno 
ter je lani začela delovati na pravne zakonodaje pa Franca 
sedežu gospodarske zbornice v Ernestla in Jožico Stajič. 
Ljubljani. V enem letuje 42 stro- Odprtje regijskih Infopik je
kovnjakov odgovorilo na pre- aktualna tudi v luči polemike, 
ko 50 tisoč vprašanj in sprejelo ki teče med vlado in zbornico v 
na osebni posvet vsaj tisoč pod- zvezi z organiziranostjo ter nara-

Gita Gabrič Tomazin in Andreja Jamšek (z desne proti levi)

jetnikov. Izkazana potreba po 
tovrstnem svetovanju je zborni
co vodila k ustanavljanju mreže 
Infopik po regijah. Ti centri so 
namenjeni predvsem malim in 
srednjim podjetjem, ki nimajo 
močnih strokovnih služb. In
formiranje je posebej osredo
točeno na najbolj pereča po
dročja, kot so delovna razmer
ja, računovodstvo, knjigovod
stvo, davek od dohodka pravnih 
oseb, davek na dodano vrednost 
ter dohodnina.

Posavsko članstvo gospodar
ske zbornice bo imelo poslej 
možnost priti do kakovostnih 
informacij vsako prvo in tretjo 
sredo v mesecu. Zaželena je 
predhodna telefonska najava, 
po kateri bodo na zbornici nare
dili terminski plan za posamez
ne obiskovalce. Direktor ob
močne zbornice Marjan Šunta 
je k sodelovanju za pokrivanje 
področja financ pritegnil iz
vedenko Brigito Gabrič To-

vo članstva. Gospodarski mini
ster Andrej Vizjak je proti ob
veznemu članstvu, na katerem 
temelji sedanja organiziranost 
zbornice. Meni, da bi prosto
voljno članstvo prisililo zborni
co v racionalnejšo organizira
nost in v pestrejšo ponudbo 
servisiranja gospodarstva. Med 
podjetniki, ki so se zbrali na In- 
fopiki v Krškem, prevladuje 
mnenje, naj članstvo še naprej 
ostane obvezno, vendar z nižjo 
članarino. Pričakujejo program
sko prenovo zbornice, da bo 
uporabni servis gospodarstvu.

Le zbornica z obveznim član
stvom je lahko tako močna, da 
je enakovredna sogovornica 
domači vladi in suverena v 
meddržavnih zastopanjih, ko 
gre za urejanje najrazličnejših 
sporazumov, menita direktor 
Kopitarne Marjan Kurnik in 
Evrosada Boštjan Kozole.

Branka Dernovšek

Posipovi zmagovalci
Brežice - V okviru natečaja PosIP, ki ga je razpisal Mladinski 
center Brežice v sodelovanju z domačim podjetjem Kenex, so 
se mladi iz krške in brežiške občine preizkušali v pripravi 
poslovnih načrtov. V razpisanem rokuje prispelo 25 načrtov. 
Komisija je za zmagovalca natečaja razglasila Matijo Soba z 
Zdol, drugo mesto pripada Aniti Pavlovič z Armeškega, tretje
pa Davorju Koscu iz Brežic.

Komisija v sestavi predstav
nika banke, gospodarske zbor
nice, Regionalne razvojne 
agencije, Ekonomske in tr
govske šole ter občine je naj
prej izbrala pet najboljših po
slovnih načrtov. Avtorji so bili 
povabljeni, da jih še ustno pred
stavijo in zagovarjajo. Pred
stavitev je v minulem tednu 
potekala na Ekonomski in tr
govski šoli Brežice.

Pred komisijo so bili po
vabljeni Mitja Ošterbenk, kije 
v poslovnem načrtu obdelal 
način pametnega kupovanja. 
Tatjana Lapuh je predstavila 
javni zavod za organizacijo 
prireditev, Matija Šoba ^mož
nosti razvoja in trženja Sport-

Komu bi se številke iz po
slovnega načrta lahko realno 
izšle tudi v življenju? Komisi
ja je poleg same ideje in njene 
izvirnosti dala poudarek na re
alnost izvedbe projekta, kjer je 
izstopal Matija Šoba, študent 
Višje strokovne šole Brežice. 
Tukaj študira tudi tretje uvrš
čeni “posipovec” Davor Ko
sec, drugo uvrščena Anita Pav
lovič pa išče službo kot uni
verzitetna diplomirana inženir
ka agronomije.

Zmagovalci natečaja bodo na 
današnji zaključni slovesnosti 
(26. maja ob 19.uri) v malem 
avditoriju Posavskega muzeja 
prejeli vrednostne bone. Podar
ja jih “projekt PosIP”. Prva na-

Anita Pavlovič, Matija Šoba in Davor Kosec

no rekreacijskega centra Grič, grada znaša 150 tisoč SIT, vsa- 
Anita Pavlovič se je spustila v ka naslednja pa 50 tisočakov
kmetijstvo in v poslovnem na- manj. Boni veljajo za nakup
Črtu prikazala vzrejo škotske- računalniške opreme v podjet- 
ga višinskega goveda, Davor ju Comping iz Sevnice.
Kosec pa bi poskušal z rokodel
sko galerijo. Branka Dernovšek

Slabi odnosi onesnažujejo 
Kozjanski park

Podsreda -Nekaj dni pred iztekom mandata je direktor Kozjan
skega parka Franci Zidar odstopil in odpovedal delovno razmer
je v Kozjanskem parku. Vzrok za odstop so natolcevanja in ano
nimna pisma, kijih pišejo strokovni sodelavci parka, ki so Zi
darja lani predlagali za naj višje občinsko priznanje.

Pred tremi meseci je Mini
strstvo za državno upravo pre
jelo dopis, v katerem ga ano
nimni pisci opozarjajo na dom
nevno nezakonito vodenje 
Kozjanskega parka. Direktorju 
Zidarju očitajo nepravilnosti 
pri izvedbi posameznih projek
tov, pri sodelovanju z nekate
rimi izvajalci in podobno, kar 
direktor Zidar zavrača. V jav
nosti se je pojavilo še več pi
sem, pisci pa se predstavljajo 
kot strokovni sodelavci, ki zah
tevajo, da se direktor razreši in 
naj se mu prepove ponovno 
kandidiranje. Nekaj dni pred 
iztekom mandata je tako Zidar 
odstopil sam in pojasnil, da ni 
odstopil zaradi groženj in zah
tev, temveč zato, ker ima meri
la in kriterije. Ni mu vseeno, 
kako se bo park razvijal naprej, 
po drugi strani pa ne vidi smis
la v nadaljevanju svojega dela 
z ljudmi, ki med drugim pove
do, da je njihove otroke sram, 
ker so starši zaposleni v parku. 
Kot pravi Zidar, zaposleni dos
lej nikoli niso izrazili pripomb 
na njegovo delo ali na slabo ko
municiranje, kar si lahko razla
ga na dva načina - ali sodelav
cem ni bilo v interesu, da bi

probleme reševali konstruktivno, 
ali pa problemov v resnici ni.

Zidarja čudi tudi dvoličnost 
sodelavcev, ki so ga v lanskem 
letu presenetili s pobudo, da 
mu občina Kozje podeli plake-

Franci Zidar
to kot naj višje občinsko prizna
nje. To priznanje mu je aprila 
podelil župan občine Dušan 
Andrej Kocman, ki danes na
sprotuje ponovni kandidaturi 
Zidarja. Zato je Zidar -zvest 
samemu sebi, kot je dejal - 
občini Kozje vrnil plaketo.

Nada Černič Cvetanovski

Vlada RS je za vršilca dolžnosti direktorja Kozjanskega 
parka imenovala nekdanjega župana občine Podčetrtek Mar
jana Drofenika, ki je januarja letos zaradi nesoglasij z 
Občinskim svetom odstopil kot župan. Funkcijo v Kozjan
skem parku bo opravljal največ tri mesece, sam pa menda ne 
namerava kandidirati za direktorja.

Za zelenjavo in sadje 
tedensko plačilo

Posavje, Slovenija - Sadjarska zadruga Posavje ter Skupina 
Posavje - špedicijsko in trgovsko podjetje iz Brestanice bosta od
slej skupaj z znano trgovsko verigo organizirano odkupovala 
slovensko sadje in zelenjavo. Pridelovalce bo gotovo najbolj raz
veselilo tedensko plačilo, s čimer nameravata podjetji vztrajati 
do konca. Odkupi so že v polnem zamahu, predvsem solate, 
pridelke pa je možno oddati vsak dan v hladilnici v Šentlenartu in 
sicer v jutranjih in večernih urah. Pogoj za oddajo je seveda pod
pis pogodbe in najava količine, kije (zaenkrat) ne omejujejo.

količinsko največji pridelek.” 
Koršič je prepričan, da se bo 
njihov obseg poslovanja vse 
bolj in bolj širil, velika pred
nost tega projekta pa je vseka
kor spretnost plačil in zagotav
ljanje kakovosti. V zadrugi bo
do pridelke pripravili za trg; 
unificirali, narejen bo kakovos
ten prevzem, zagotovili pa bo
do tudi embalažo. Ceno bodo 
določali sproti, na osnovi dnev
nih kalkulacij, največ pa naj bi 
trgovali s plodovkami in sola
to. “Sčasoma bo to postal prav
zaprav edini način poslovanja 
s trgovskimi verigami, ki ne 
želijo več poslovati s posamez
nikom, pač pa čim bolj eno
staven in dobro organiziran od
kup,” pravi Koršič, kar bo sča
soma prisililo vse kmete, ali 
vsaj tiste, ki želijo pridelati kaj 
več kot le branjevke na trgu, 
da se projektu pridružijo. Mo
nopolov pa po njegovem mnen
ju v Sloveniji menda še ne bo 
kmalu.

Mojca Kosem

RmGltF

Toni Koršič iz Sadjarske 
zadruge je povedal, da želijo s 
projektom, zaenkrat so dogo
vorjeni za sezono 2005/06, 
predvsem obdržati kakovostno 
in cenovno raven domače pri
delave. Pri tem utegne bresta
niško podjetje s svojo zunajtr- 
govinsko usmeritvijo interve
nirati v primerih nenadnih spre
memb na trgu, da ne bi prihaja
lo do razvrednotenja pridelkov. 
Pdjetje namreč že nekaj let us
pešno uvaža zelenjavo, pred
vsem korenje, čebulo, zeleno, 
krompir.

Pobuda, s katero posavska 
partnerja le sledita splošnim 
svetovnim trendom, je prišla iz 
vrst ene od močnih trgovskih 
verig v Sloveniji, ki želi na 
tržišču ponuditi domače slo
venske pridelke. “Zaenkrat se 
pridelki ne bodo prodajali pod 
določeno blagovno znamko, 
morda kdaj kasneje,” razlaga 
Koršič, ki vidi v sodelovanju 
koristno razširitev dejavnosti 
zadruge. “S tem projektom, ki 
ne bo zgolj posavski, menda se 
o njem pri nas že veliko govori, 
želimo izkoristiti obstoječe 
tehnične, tehnološke in stro
kovne zmogljivosti tudi zunaj 
glavne sezone jabolk, ki je naš
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Gost, ki prinaša sočutno bližino Ne bodo več sedeli križem rok

rojstva v porodnišnici brežice

Krško - Pred letom dni je bil v Krškem ustanovljen Območni odbor društva HOSPIC za 
Posavje. Sedež ima v Zdravstvenem domu Krško. Odbor vodi medicinska sestra Irena Vizlar. 
Šteje deset izšolanih prostovoljk za pomoč umirajočim in njihovim svojcem. Kontaktna števil
ka društva je 051-441-638.

Slovensko društvo HOSPIC, 
ki spremlja neozdravljivo bol
ne in njihove svojce, je pred de
setimi leti v Ljubljani usta
novila onkologinja dr. Metka 
Klevišar. Kot zdravnica je čuti
la potrebo, da takšnim bolni
kom in njihovim svojcem nek
do nudi psihično oporo v času 
priprave na smrt in v žalovan
ju. Pa tudi strokovno nego, ki 
lajša bolečine, zato v društvu 
ob prostovoljkah najrazličnej
ših poklicev delujejo tudi me
dicinske sestre. Od ustanovitve 
je vanj vključena medicinska 
sestra Tatjana Žargi, zadnja tri 
leta predsednica slovenskega 
HOSPIC-a.

Na obletnici odbora društva 
za Posavje je v krškem Domu 
starejših občanov govorila o 
načinu dela in izkušnjah, ki jih 
je pridobilo 150 prostovoljcev 
v sedmih odborih po Sloveniji. 
Društvo je humanitarna prosto
voljna organizacija, ki svoje 
storitve ponuja brezplačno. Za 
stroške delovanja pridobivajo 
sredstva od zdravstvene zava
rovalnice, iz fonda za invalid
ske organizacije in na razpisih. 
Imajo tudi podporne člane. Let
na članarina znaša 5.000 SIT.

V posavskem odboru zaen
krat sodelujejo ženske iz občin 
Krško in Brežice, pričakujejo 
pa, da se bodo za to poslanstvo 
odločile tudi prostovoljke iz 
sevniške občine.

Ko zdravljenje ni več mo
goče in smiselno, naj se družina 
obrne na HOSPIC. Njihovi pros
tovoljci so izšolani za nudenje 
psihične in čustvene opore. Po
leg sočutne bližine je umirajoči 
potreben strokovne nege, zato 
Zargijeva priporoča, da jih

družina pokliče, ko je bolnik 
še priseben in je pred odpus
tom iz bolnišnice. Tako se me
dicinska sestra HOSPIC-a lahko 
seznani z zdravljenjem in se z 
bolnikom pogovori, kakšen 
tretman si želi in pričakuje 
doma.

Včasih se zgodi, da so svoj
ci potrebni večje pomoči kot 
bolnik. Naloga društva je, da 
spreminja predsodke glede 
umiranja in smrti ter svojcem 
pomaga v času žalovanja. B.D.

Irena Vizlar in Tatjana Žargi

Tržišče - Čeprav ima OŠ Tržišče najslabše pogoje za delo in sploh nima telovadnice, so dekleta 
tamkajšnje šole postala osnovnošolske državne podprvakinje v malem nogometu. Uspeha so 
na šoli zelo veseli in komaj čakajo čase, ko bodo imeli lastno telovadnico.

Na Ministrstvu za šolstvo in 
šport so naklonjeni njihovi in
vesticiji in tudi starši so na 
svetu dejali, da je skrajni čas, 
da se tudi v Tržišču nekaj spre
meni na bolje.Vodstvo OŠ Tr
žišče je namreč starše otrok, ki 
obiskujejo njihovo šolo, na se
stanku seznanilo z zapleti, ki 
spremljajo načrtovano inves
ticijo pri OŠ Tržišče. Predsed
nik sveta šole Roman Dobov
šek je jasno povedal, kdo so tis
ti, ki zavirajo gradnjo telovad
nice in predvsem dveh učilnic 
v Tržišču. Po njihovem mnen
ju gre za občinske svetnike, ki 
prihajajo iz Krmelja, v ozadju 
pa je politična kuhinja. Svet 
staršev, ki ga vodi Danica Bla- 
ževič, je sklenil, da ne bo več 
držal križem rok in bo ukrepal, 
če se stvari ne bodo odvijale 
po regularni poti. Starši so na 
sestanku izrazili tudi nestrin
janje s spremembo šolskih oko
lišev.

Pred dnevi sta se na Mini
strstvo za šolstvo in šport po
dala ravnateljica Breda Rman 
ter predsednik sveta šole Ro
man Dobovšek. Na ministrst
vu ju je sprejela Sabina Ča- 
mernik, zadolžena za inves
ticije v osnovnem šolstvu. Ča-

Državne podprvakinje v malem nogometu
mernikova delno pozna prob- jah, temveč so tam zato, da 
lem, saj k njej prihajajo tudi pomagajo, odločati in odločiti 
predstavniki občine, vendar ne pa se mora občina. Prav pri tem 
naredijo odločilne poteze. Kot pa šola Tržišče občini očita pre- 
pravi Čamernikova, na minis- veliko cincanje in premajhno 
trstvu ne odločajo o investici- podporo. N.Č.C.

Humanitarnost ne pozna meja
Brežice - Na Ekonomski in trgovski šoli Brežice je potekala 

humanitarna akcija, v okviru katere so z odvzemom in analizo 
krvi ugotavljali ustreznost posameznikov za darovanje kostne
ga mozga ljudem z levkemijo in podobnimi obolenji. Tako so 
se pridružili akciji, ki je pred tem že potekala v Sevnici z na
menom, da bi pomagali premagati bolezen svoji mladi-sokra- 
janki. V Sevnici je vzorec krvi oddalo 529 ljudi, akcije v 
Brežicah pa se je udeležilo 58 potencialnih darovalcev, ki so se 
s tem vpisali v svetovni register možnih darovalcev. M.G.

Akcije se je udeležilo tudi celotno vodstvo šole, na fotografiji je 
ravnatelj Martin Soško.

Vse večja osveščenost
Sevnica - Sevniški zdravstveni dom in območno združenje 

Rdečega križa sta ob tednu Rdečega križa in mednarodnem dne
vu medicinskih sester občanom ponudila možnost merjenja 
krvnega tlaka in sladkorja v krvi.

Na stojnicah sredi mesta (na fotografiji) so medicinsko osebje 
ter aktivisti RK naključnim mimoidočim prikazali postopek sa- 
mopregledovanja dojk, na stojnicah pa so se predstavila tudi 
druga društva.Organizatorji so bili navdušeni nad odzivom, saj 
so kar 370 občanom izmerili vsebnost sladkorja v krvi. N.Č.C.

Bodo začeli z deli?
Brežice - V župniji sv. Lovrenca v Brežicah se lotevajo ve
likega projekta, namreč obnove stare šole ob župnijski cerkvi. 
Kamnito stavbo, kije, kot so ugotovili statiki, izredno trdna in 
stabilna, so zgradili že davnega leta 1825.

Kar 55 let je v stavbi delova
la cerkvena šola, nato pa je 
prešla v civilno upravo, a so v 
njej še vedno poučevali fran
čiškani. Leta 1881 so stavbi 
dogradili južni del, ki je zidan 
iz opeke, cerkev je nato tudi 
del prodala, sicer pa je pouk v 
njej potekal vse do leta 1972. 
Kasneje je v njej delovala šola 
s prilagojenim programom, 
sama stavba pa je po letu 1990 
večkrat zamenjala lastnike, ki 
pa vanjo niso vlagali, tako da 
neslavno propada že več kot 
desetletje in kazi staro mestno 
jedro.

Zadnja lastnica je bila obči
na, ki pa je stavbo nedavno 
podelila župniji v zameno za 
njen 18-odstotni delež (dena
cionalizacijski zahtevek) v bre
žiškem prosvetnem domu. Kot 
pove brežiški župnik Milan 
Kšela, župnija nujno potrebuje 
sodobne prostore, v katerih na
meravajo umestiti Slomškov 
center, o katerem so v Brežicah 
razmišljali že pred drugo sve
tovno vojno. Obnova stavbe, 
na katero imajo nekdanji učen
ci še vedno lepe spomine - ka
nadski Slovenci so denimo za 
njeno obnovo prispevali že 
precej sredstev - se je s sanaci
jo temeljev in ureditvijo drena
že pričela že lani avgusta, letos 
poleti pa naj bi se lotili obnove 
strehe, še prej pa postavili 
armirano ploščo nad prvim 
nadstropjem. Sam projekt, ki 
naj bi ga uresničili v petih 
letih, je .ocenjen na okrog 80 
milijonov SIT, od tega naj bi 
letošnja dela stala župnijo 25

Milan Kšela

milijonov SIT. Pomoč, okrog 9 
in pol milijona, jim je obljubi
lo Ministrstvo za kulturo, dva 
milijona in pol pa še občina. 
“A kljub temu bo v naslednjih, 
tednih potrebno zbrati ves de
nar, nekaj ga sicer že imamo, 
saj ministrstvo denar posreduje 
šele ob predložitvi računov,” 
pojasnjuje sam postopek žup
nik Kšela. V prostorih centra, 
ki bo služil duhovnemu izobra
ževanju ter oblikovanju mla
dine in odraslih, nameravajo v 
župniji, seveda ob pomoči lju
di dobre volje in predvsem 
nekdanjih učencev, urediti ve
roučne prostore, pa zimsko 
kapelo, pevsko sobo, mladin
ski center, večnamensko dvora
no, knjižnico in še kaj, če jim 
bodo sredstva dovoljevala, pa 
tudi mansardne stanovanjske 
prostore. Župnijski svet je že 
izdal zloženko, v kateri je moč 
izvedeti vse podrobnosti, tudi 
glede prostovoljnih prispev
kov.

Mojca Kosem

Petrin Mitja (na levi) se je rodil mesec in pol prezgodaj, zato je 
Štiri dni preživel v inkubatorju, vendar pa je ob našem obisku že 
Precej pridobil na teži. Je pa zato morala novopečena mamica, 
sicer doma iz Krškega, v bolnišnici preživeti nekaj dni več. Sobo 
sta si delila z Matejo Mešiček in njeno hčerkico Nežo (3200 g, 51 
Ctn), ki je na svet, podobno kot njena dve leti starejša sestra 
Staša, privekala ob prisotnosti očija Jožeta. Učiteljica z Blance 
J'e precej popularna med svojimi učenci, saj so ji ob ne tako 
'ahkem porodu že večkrat voščili.

Rojstva od 10. do 23. maja 2005
Deklice so rodile: Melita Bratanič Kerin iz Leskovca pri 

‘pškem, Greta Pišotek iz Sevnice, Nataša Obradovič iz Krškega, 
Vrbina Ribič iz Dolenjega Leskovca, Nataša Sotler z Dunaja, 
-;anja Mustar z Velikih Malenc, Klavdija Kovačič iz Brezja in 
Štefanija Mlakar iz Krškega. ^

,. Dečke so rodile: Renata Jurečič iz Podbočja, Stanka Jamnik z 
Jbne, Petra Jelen iz Krškega, Tanja Barišič iz Sovinka, Barbara 
j °vornik iz Dolenjega Brezovega, Natalija Rašič z Malega Obreža 

11 Mateja Jeras s Studenca in Maijana Puntar s Trške Gore.

Svetovalno središče Posavja
Krško -Letos je kot organizacijska enota Ljudske univerze 

(LU) Krško začelo delovati Svetovalno središče Posavja. Pro
jekt strokovno koordinira Andragoški center Slovenije, fi
nancirata pa Evropska unija in šolsko ministrstvo.

Poslanstvo Svetovalnega središča je odraslim zagotoviti 
strokovno svetovanje glede programov izobraževanja in pris
topa k učenju ter v mrežo povezati čim več ponudnikov 
izobraževalnih storitev za odrasle v lokalnem okolju. Sveto
vanje je brezplačno. Direktorica LU Bernardka Zorko pravi, 
da se še posebej posvečajo brezposelnim, Romom, ženskam, 
invalidom, mladim na podeželju in tistim, ki niso dokončali 
poklicne ali srednje šole - tako imenovanim osipnikom. Sveto
vanje je namenjeno tudi zaposlenim odraslim, ki bi se 
izobraževali za potrebe službe, in starejšim za splošno nefor
malno izobraževanje.

Svetovalno središče Posavja je odprto vsak delavnik od 8. 
do 12. ure, ob sredah še popoldne od 15. do 18. ure, dosegljivi 
pa so tudi po telefonu 48-81-173. B.D.

Inž. Filipčič je zapustil 
neizbrisen pečat

Brežice - Iz brežiške bolnišnice poročajo še o enem donator
stvu; za pokojnega arhitekta Franca Filipčiča je namesto venca 21 
darovalcev darovalo za nakup medicinske opreme 328.000 SIT. 
Ob tem so še pripisali, da se je ob sklenitvi življenjske poti inž. 
Filipčiča sklenila tudi njegova dolgoletna nesebična strokovna 
pomoč tej ustanovi. Njegovi predlogi prostorskih rešitev so namreč 
vidni v mnogih prostorih brežiške bolnišnice; tako v avli pred 
ginekološkim in kirurškim oddelkom, v bolnišnični kapelici, 
mamografski ambulanti, mrliški vežici s prosekturo, v prostorih za 
CT in še bi lahko naštevali. Tudi povezavo 115 let stare in 70 let 
mlajše zgradbe je inž. Filipčič zasnoval tako, da je vdahnil temu 
delu bolnišnice toplino in domačnost.

V Bolnišnici Brežice so inž. Filipčiču hvaležni za vso strokovno 
ustvaijalnost, ki jo je zapustil tako njihovi ustanovi kot Posavju.
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Do leta 2015 do tisoč novih 
delovnih mest?

Cerklje ob Krki - Na začetku prejšnjega tedna sta se na cerkljanskem letališču brežiški in krški župan Ivan Molan ter Franc 
Bogovič sestala s predstavniki obrambnega ministrstva pod vodstvom koordinatorja varnostnih investicij Jožeta Lacka. To je 
bil prvi strokovni sestanek županov s predstavniki ministrstva, ki so jim predstavili program prenove vojaškega letališča, po 
katerem bo ustrezalo potrebam osrednjega vojaškega letališča Slovenske vojske in skupnim potrebam zveze NATO.

Skupaj v vojni in miru
Blanca - Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo 
Sevnica je na zboru veteranov pregledalo delo preteklega leta 
in z veseljem ugotovilo, da seje število članov močno povečalo. 
Ob tej priložnosti so sevniški veterani vojne za Slovenijo, ki so 
se jim pridružili tudi predstavniki veteranskih organizacij iz 
sosednjih občin, obeležili 15. obletnico manevrske strukture 
narodne zaščite 1990.

Predstavniki Ministrstva za 
obrambo (MORS) so župano
ma razložili predvsem prostor
ske in razvojne načrte prenove, 
med katerimi so obnovitev le
tališke infrastrukture, posod
obitev manevrskih površin in 
letališke steze, ki naj bi jo po
daljšali in osvetlili, izgradnja 
hangarjev, tehničnih delavnic 
in letališkega stolpa ter posta
vitev navigacijskih naprav. Do
govorili so se tudi glede izde
lave državnega lokacijskega 
načrta za letališče, o čemer na
meravajo sproti obveščati lo
kalno skupnost ter z njo uskla
jevati nacionalne interese. Bre

žiški župan Ivan Molan je bil 
s sestankom zadovoljen, pou
darja pa, da so mu predstavniki 
MORS-a zagotovili, da v Cerk
ljah ne bo stalne baze severno
atlantskega zavezništva. Pre
nova, ki naj bi se z gradnjo han
garjev in usposobitvijo navi
gacije za letenje v vsakem vre
menu pričela že prihodnje leto 
in bila tako začasno nared že v 
nekaj letih, mogoče celo do leta 
2008 ali 2009, služila le potre
bam slovenskega letalstva. 
Vendar pa bo letališče izpol
njevalo pogoje NATO pakta 
kot neke vrste podpora njenim 
članicam, v primeru krize v širši

regiji pa bi lahko služilo tudi 
kot vstopna točka iz zraka, ven
dar le začasno. Brežiški župan 
Molan pri tem poudarja izrazite 
razvojne priložnosti Posavja, 
saj naj bi letališče služilo tudi 
za civilne namene, namreč šport
no - rekreativne, usposobilo pa 
naj bi se tudi za prevoz tovor
nega blaga. Pri tem gre pri
ložnost iskati tudi v širitvi izo
braževalnega sistema, saj bo 
potrebno usposobiti od 700 do 
1000 ljudi, predvsem tehnične 
stroke, kolikor naj bi jih zapos
lili v prihodnjem desetletju. 
“Odprle pa se bodo tudi šole 
letenja za civilne namene, zelo

pomembno je skupno na
črtovanje določenih projektov 
v občini, od čistilnih naprav do 
drugih objektov, s čimer se bo
mo izognili dvojnim stroš
kom,” je optimističen Molan. 
Ministrstvo bo o načrtih slo
venske vojske javnost sproti 
obveščalo, pomembno besedo 
pa bo imela tudi lokalna skup
nost. Sicer pa je bil prvi uradni 
sestanek na letališču zgolj in
formativen, tako da občina 
konkretnih zahtev ministrstvu 
Še ni posredovala.

Mojca Kosem

Sledijo izzivom časa
Sevnica - Planinsko društvo Lisca Sevnica, ki ga vodi dvanajsti predsednik Jože Prah, je obeležilo 100 letnico delovanja. Slovesnosti, 
na kateri so nastopili malčki iz vrtca, planinska skupina Encijan ter godba Blanški vinogradniki, so se udeležili številni planinci in 
ljubitelji gora, sevniški župan ter planinski funkcionarji, ki niso skoparili s pohvalami na račun društva, ki je občini v ponos.

Predsednik in podpredsednik PZS, Franci Ekar in Danilo Škrbi- 
nek, sta PD Lisca ob 100-letnici izročila Častno listino, ki jo je 
sprejel predsednik Jože Prah.

Planinsko društvo Lisca 
Sevnica šteje 500 članov in 
gospodari z dvema kočama in 
dvema planinskima zavetišči- 
ma. Delo društva je zelo razve
jano, mladinski in pohodni ta
bori, ki se ga udeležujejo tudi 
planinci drugih društev, pa so 
stalnica v delovanju društva, je 
na slovesnosti dejal slavnostni 
govornik Lojze Anzelc, plani
nec z najdaljšim stažem v druš
tvu. Sicer pa je Lojze Anzelc 
ena od legend društva, je dejal 
Borut Vukovič iz meddruštve
nega odbora in poudaril, da je 
imelo sevniško društvo srečo, 
da je imelo vedno legende v 
vodstvu, začenši pri Blažu Jur- 
ku. Vukovič, ki je podelil tudi 
meddruštvena priznanja, bro
naste, srebrne in dva častna zna
ka - prejela sta ga Jasmina Ma
rolt in Lojze Anzelc - pravi, da 
je sevniško društvo eno najus

pešnejših v državi. “Ne gre za 
pretiravanje ob jubileju, kar se 
pogosto dogaja,” je podčrtal 
Vukovič in dodal, da so sev

niški planinci vedno sledili iz
zivom časa. Če je bil leta 1902, 
ko se je večal pritisk nemčurjev 
na slovensko zemljo in bil boj 
za slovenske vrhove izziv časa 
postaviti prvo planinsko kočo 
na Lisci, so danes tej izzivi dru
gačni. V ospredju je varstvo na
rave in tudi pri tem je bila Sev
nica med prvimi.

Na slovesnosti je društvo po
delilo številna priznanja posa

meznikom in organizacijam, ki 
so prispevale k odličnosti druš
tva. Priznanja za dosežke je 
podelil tudi predsednik Planin
ske zveze Slovenije Franci 
Ekar, ki je poleg bronastih 
podelil tudi dva srebrna in tri 
zlate častne znake. Srebrno od
likovanje sta prejela Mihaela 
Šeško in Vinko Govekar, zla
to pa Roman Novšak, Marje
ta Perc in Jože Radej. Planin
sko društveno priznanje ob 
stoletnici pa sta za požrtvoval
no delo prejela Vinko Šeško in 
Lojze Anzelc. Častna člana 
društva sta postala Pavle Žič- 
kar in Friderik Pečnik.

Ob 100-letnem jubileju so 
sevniški planinci na podstrešju 
zavetišča Pod svetim Rokom 
uredili večnamenski prostor, v 
katerega so vložili simboličnih 
947 ur prostovoljnega dela; 
toliko, kolikor metrov meri Lis
ca. Največ, kar 294 ur je opravil 
Vinko Govekar, ki je prostore, 
v katerih je trenutno na ogled 
razstava planinskih fotografij 
Ljuba Motoreta in Vinka Šeš
ka, tudi uradno odprl.

Nada Černič Cvetanovski

Ob Dnevu pohodništva, ki gaje organiziralo PD Lisca Sevni
ca, seje več kot tisoč ljubiteljev narave in hoje podalo po sedem
najstih različnih poteh po občini Sevnica. Pohodnike so sprem
ljali vodniki, učitelji, gozdarji ter turistični delavci. Na 
posameznih točkah ob poti so pohodnike pričakali predstavni
ki različnih sevniških društev in jim prikazali svojo dejavnost.

Ambasador cvička slavil 90-letnico
Kostanjevica na Krki - Ambasador cvička Anton Jarkovič z Broda pri Podbočju je v družbi 
sorodnikov in prijateljev proslavil svoj 90. rojstni dan. Vitalnemu slavljencu so prišli čestitat 
vsi tisti, s katerimi je sodeloval v prizadevanjih za zaščito cvička po kriterijih priznanega 
tradicionalnega poimenovanja.

Anton Jarkovič nazdravlja z generalmajorjem Miho Butaro, ki 
je svoje prve vinogradniške izkušnje nabiral pri starosti pridelo
vanja cvička.

Pred drugo svetovno vojno je 
Anton Jarkovič služboval v Beo
gradu na ministrstvu za železnice. 
Med vojno seje vključil v OF, zaje
li so ga Italijani in v taborišču Go
nars je preživel dobro leto.

Po vojni je postal predsednik 
Vinarske zadruge Podbočje in kas
neje član upravnega odbora Vinar
ske zadruge Kostanjevica. Že leta 
1955 je za skupnost šestih lastni
kov zastavil sodobno obnovo 7 
ha vinogradov po žičnem sistemu 
s sortami za cviček. Vinogradni
kom je dal zgled, ki so mu sledili 
posamezniki na širšem območju.

Znanje in izkušnje v pridelavi 
cvička je delil z vsemi, ki so imeli 
interes pridelati dobro kapljico. 
Podprl je prizadevanja skupine 
strokovnjakov v borbi za zaščito 
cvička kot posebneža, ki je tudi v 
Evropski uniji dobil soglasje za 
mešanje črnih in belih sort grozd
ja v razmerju, ki so ga postavili že 
njegovi predniki.

Svojo ljubezen do trte in znan

je v kletarstvu je prenesel na svoje 
otroke. Jarkovičevi danes pred
stavljajo enega najpomembnejših 
členov trsničarstva in pridelovanja 
cvička.

Lani sta Zveza društev vino
gradnikov Dolenjske in Društvo 
vinogradnikov Kostanjevica An

tona Jarkoviča proglasila za 
ambasadorja cvička. To je pravza
prav postal že ob izidu Kuljajeve 
monografije Cviček, kjer je na na
slovnici s kozarcem v rokah. Iskriv 
obraz in strumna drža sporočata 
bralcu, da je zmerno uživanje 
cvička zdravilno. B.D.

Bilo je malo 
drugače

Dečno selo - Ob prazniku sv. 
Florjana, zaščitnika gasilcev, so 
v gasilskem domu v Dečnem 
selu imeli mašo, ki jo je daroval 
župnik artiški župnik Karel 
Jošt, posvečena pa je bila 
pokojnim gasilcem omenjene
ga društva.

Ob bogoslužju v dvorani gasil
skega doma Dečno. selo

Po končanem bogoslužju so 
zapeli sromeljski Ljudski pev
ci, zaigral je duet harmonikar
jev Tomaž Lipej in Luka Ko
privc ter godbeniki Pihalne 
godbe Kapele. N.J.S.

Projekt manevrske strukture 
narodne zaščite je bil temelj, 
brez katerega ne bi bilo uspešne 
osamosvojitve Slovenije. Po 
prisilni razorožitvi slovenske 
teritorialne obrambe je s po
močjo pripadnikov Ministrstva 
za notranje zadeve aktiviral 
pripadnike teritorialne obram
be (TO), jih usposobil in opre
mil ter tako zavaroval Sloveni
jo pred vojaško agresijo. Kot 
je na slovesnosti ob 15. oblet-

so zaslužni, daje sevniška vete
ranska organizacija, ki je bila 
sicer ustanovljena že leta 2001, 
a do lani ni bila aktivna, v letu 
dni pošesterila število članov 
in izpeljala številne prireditve. 
Zlato medaljo sta prejela pred
sednik združenja Slavko Ho
čevar ter Marjan Gracer. Sre
brno medaljo Ivan Koncilja, 
Jani Košir in Mirko Ognje
novič, bronasto pa Ivan Bider- 
man, Franc Golob, Bojan

Veterani pri svečanem dejanju

niči dejal takratni posavski ko
ordinator manevrskih struktur 
Ernest Breznikar, je bilo v Po
savju formiranih 26 operativ
nih enot. Iz vseh štirih bitk, ki 
so bile v Posavju, smo izšli kot 
zmagovalci. Breznikar je pou
daril, da sta v teh akcijah ena
kovredno ^sodelovali obe obo
roženi strukturi - teritorialci in 
policija.

Minister za obrambo je ob 
tej priložnosti podelil častni 
znak štirim Sevničanom, ki so 
kot častniki rezervnega sestava 
odigrali pomembno vlogo v 
vojni za Slovenijo. Prejeli so ga 
Jani Košir, Ljubo Motore, 
Franc Rupret in Drago Slukan.

Na zboru veteranov pa so 
podelili tudi medalje tistim, ki

Lipoglavšek, Ljubo Motore, 
Jože Hočevar in Drago Mirt.

Društvo, ki je v letu dni iz 
56 članov preraslo v več kot 
300-člansko organizacijo, je v 
letu dni razvilo svoj prapor, 
podpisalo listino o sodelovan
ju z ostalimi veteranskimi or
ganizacijami, uredilo prostore 
v nekdanjem skladišču TO ter 
odprlo kroniko, v katero vpi
suje pomembne mejnike v raz
voju društva. Zbrane veterane 
so poleg župana Janca pozdra
vili tudi predstavniki ostalih 
veteranskih organizacij iz Po
savja in pohvalili njihovo delo. 
Sicer pa se bodo veterani vojne 
za Slovenijo 28. maja zbrali na 
posavskem srečanju, ki bo na 
hipodromu Brege. N.C.C.

Nov “turn” in zvon
Log pri Boštanju - Vaščani Loga so celo leto zbirali denar za 

nov zvon v svoji cerkvi. S prostovoljnimi prispevki so zbrali 
preko 900 tisočakov, z nabirkami v cerkvi pa še 300 tisoč tolar
jev. Krajevna skupnost Boštanj je prispevala 100 tisoč, Občina 
Sevnica pa 200 tisoč tolarjev. Kot posameznik z največjim de
narnim prispevkom se je izkazal stric iz Amerike. Ne v šali, am
pak resnično, saj je akcijo zbiranja denarja in organizacijo 
krščenja novega zvona vodil njegov nečak Branko Knez.

Zvon je najprej “zakrožil ” po vasi

Zvon so včeraj na okrašenem lojtrskem vozu najprej zapeljuj* 
po vasi, nato pa ga potegnili v zvonik. Za botra sta bila pova°' 
ljena ameriški zdomec in sevniški župan Kristijan Janc.

Krški župan Franci Bogovič pa je prisostvoval blagosl0 
novega “turna” na cerkvi svetega Kancijana pri Blanci, ki terit0 
rialno sicer sodi v krško občino. Taje za turn, kije stal 3 miliJ°n 
SIT, prispevala milijon. B.D.
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za mlade
a

Comenius nas zbližuje
Minili so tedni, minili so 

meseci in spet je napočil čas, 
da vas seznanim, kako napre
dujemo pri projektu Comenius, 
ki se že od začetka šolskega leta 
izvaja na naši šoli pod vod
stvom prof. Marije Plut.

Na prvem srečanju, novem
bra v Rensburgu, smo se spo
znali še z ostalimi udeleženka
mi projekta, špansko šolo iz Les 
Borges Blanques, angleško iz 
Lancastra ter nemško iz Rens- 
burga. S skupnimi močmi smo 
sestavili anketo, ki naj bi nam 
prinesla čim več odgovorov na 
želena vprašanja, ki smo si jih 
zadali pri projektu. Zanimalo 
nas je namreč, kako mladi pre
življamo prosti čas, koliko ur 
dnevno porabimo zanj, s kakš
nimi dejavnostmi ga zapolni
mo, če se nam zdi, da ga izko
ristimo koristno, pa tudi kako 
je bilo s prostim časom naših 
staršev v njihovi mladosti.

Dobili smo rezultate in jih 
13. aprila na sestanku v Lan- 
castru izmenjali s partnerskimi 
šolami. Tja se je namreč odpra
vila naša 7-članska zasedba, ki 
smo jo sestavljali dijaki 3.d 
Metka Simonišek, Gregor Srp

čič, Matevž Groboljšek in jaz, 
nad nami pa so skrbno bdeli 
prof. Marija Plut, ravnateljica 
Stana Molan ter prof. Uroš Škof.

Že ob prihodu nas je pozdra
vilo toplo sonce, ki pa je takoj 
naslednji dan izginilo za obla
ke, ki so nam namenili kislo, 
deževno in vetrovno vreme vse 
do konca srečanja. Na srečo pa 
se angleška gostoljubnost ni 
prav nič ohladila, saj je bil naš 
urnik ves čas zapolnjen s toli
ko prijetnimi dejavnostmi, da 
jih še dolgo ne bomo pozabili.

Med drugim so nam pripra
vili tipičen angleški zajtrk, nas 
popeljali skozi staro mestece 
Lancaster, obiskali smo grad, 
kjer je še danes zapor, staro got
sko cerkev, se sprehodili po 
mestnem jedru in se ustavili v 
ulici, polni trgovin, da bi veselo 
(ali manj veselo) zapravili ne
kaj funtov. Razkazali so nam 
tudi njihovo prav tako zelo sta
ro šolo, ki šteje čez tisoč dija
kov. Prav zanimivo je bilo vide
ti dijake, oblečene v uniforme. 
Paša za moške poglede so bila 
zlasti dekleta, ki so telovadila 
kar v kratkih krilcih. Kaj jih res 
nič ne zebe? Še bolj pa sem bila

presenečena, ko sem videla, da 
so bili kljub za nas zelo nizkim 
temperaturam podobno obleče
ni tudi zvečer. Brez nočnega 
življenja in njihovih pubov in 
klubov pač ni šlo... Še posebej 
pa smo se naplesali na tako 
imenovanem Fancy Dress Ba- 
llu, ki ga trikrat letno organizi
ra njihova šola za učence zad
njih letnikov.

A ne mislite, da smo se samo 
zabavali. Celotno srečanje je 
potekalo v delavnem duhu, ki 
pa je bilo obarvano s smehom, 
šaljivostjo, druženjem in nepre
stanim kramljanjem v angleš
čini ali kako drugače.

Za piko na i so nas zadnji 
dan popeljali še v deželo jezer, 
Lake Destrict, ki je od Lancas
tra oddaljena približno eno uro 
vožnje z avtobusom, kjer smo 
se, razdeljeni v skupine, udele
žili različnih vodnih aktivnos
ti - jadranja, veslanja, vožnje s 
kajakom, kanujem... Bilo je 
nadvse zabavno, pa čeprav smo 
bili nekateri mokri do kože.

Prijetno vzdušje se je pre
neslo še na naslednji dan, ko 
smo se morali raziti. Slovo je 
bilo težko, saj smo se v petih 
dneh zares zbližali in spopri
jateljili. Vsi vemo, da se mora
jo tudi lepe stvari enkrat kon
čati, zato smo se odpravili vsak 
v svojo smer - mi proti letališču 
v Manchestru, kjer nas je že ča
kalo letalo za Slovenijo.

Tudi na domačih tleh nismo 
obmirovali, saj nas čakajo pred
stavitve in dokončanje naše 
spletne strani, kjer si boste lah
ko ogledali naše delo.

Brez oklevanja lahko potr
dim, daje Comenius super. Mor
da boste mislili, da pretiravam, 
a povem vam, da je bilo dela 
veliko. Bilo pa je tudi veliko 
lepih trenutkov, ki jih nihče in 
nič ne more nadomestiti.

Tina Brečko, 3. d

Moč prijazne besede
V šolskem letu 2004/2005 je v OŠ Adama 

Bohoriča potekal projekt “MOČ PRIJAZNE 
BESEDE”, ki seje navezoval na kakovost med
sebojnih odnosov in se bo zaključil z dnevom 
šole v torek, 31. maja, s pričetkom ob 13. uri.

Skozi celo šolsko leto so v naši šoli potekale 
aktivnosti, kjer so učenci oblikovali razredna 
pravila in razpravljali o različnih oblikah strp
nega reševanja nesoglasij, obvladovanju 
čustev ter o samopodobi učencev. Pri obliko
vanju samega projekta smo si pomagali z 
različno literaturo in postavili ukrepe na ravni 
šole, oddelkov ter posameznikov. Z razisko
valnimi nalogami smo želeli ugotoviti, v kakšni 
obliki in kako pogosto se nasilje pri nas po
javlja, kdo so žrtve in kdo nasilneži. V moči 
prijazne besede pa smo iskali pot do dobrih 
medsebojnih odnosov, ki so temelj, na katerem 
gradimo našo skupno prihodnost.

Dan šole za nas pomeni zaključek projekta, 
hkrati pa bomo nenasilno vedenje poskušali 
povezati s športom. Učenci se bodo pomerili v 
različnih športnih disciplinah, osmošolci pa se 
bodo v odbojki preizkusili s starši. Organizira
no bo tudi strokovno predavanje s področja 
etike športa, na katerem bodo učenci in starši 
pridobili koristne informacije za fair play in 
strpnost v športu. Na zaključni prireditvi se bo 
predstavil Primož Kozmus, vrhunski športnik 
v metu kladiva in nekdanji učenec naše šole. 
Staršem, krajanom in širši javnosti želimo po
vedati, kako krepimo telo in duha in kakšna je 
moč prijazne besede - za lepši in boljši današnji 
in jutrišnji dan. Pridite, pridružite se nam, nas 
poglejte, se z nami nasmejte!

Vera Kustec

Učna ura nekoliko 
drugače

Bilo je v četrtek zjutraj. Tokrat sva šli z babi
co skupaj v šolo. Moja babica je namreč ta dan 
nam, učencem 5.c razreda OS Brežice pripove
dovala o življenju iz svoje mladosti.

“Mrzlega novembrskega dne leta 1941 so prišli 
v našo hišo nemški vojaki,” je pričela babica s 
svojo zgodbo o izgnanstvu v Nemčijo. Najprej 
so jih v tovornjakih odpeljali na grad Rajhen- 
burg. Spali so v hlevu na slami. V hlevu so ljudje 
od ponižanja jokali in kleli. Vmes je bilo slišati 
zvoke harmonike in slovenske narodne pesmi. 
Ker so bili vmes dojenčki, je bilo slišati njihov 
jok ponoči in podnevi. Po treh dneh so jih v živin
skih vagonih odpeljali v Nemčijo, v nunski sa
mostan. Potovali so več dni in noči. Do končne 
postaje so prispeli sredi noči. Namestili so jih v 
sobo. Spali so kar na tleh. “Tam je bilo veliko 
stenic, ki so prilezle izza tapet. Lačne so nas na
padale in objedale. Srbela je koža, roke pa sem 
imela naslednje dni v krastah.” je povedala. 
“Naslednjega dne smo šli napolnit slamnjače. 
Spali smo na pogradih. Naša družina je dobila 
svojo sobo, ker nas je bilo pet otrok in mama 
sama z nami, kajti oče je moral v vojsko.

Mojo mamo so zaposlili v pekami. Večkrat 
sem zahajala k njej. Ker so delo v pekami vodile 
nune, so me videle, da trkam mami, pa so mi dovo
lile vstop. Večkrat so me naučile kakšno pesmico 
in molitev. Potem sem jim pomagala šteti žemlje, 
preste in kruh. Z njimi sem izdelke odvažala tudi 
v vrtec. Zmeraj sem otrokom morala zapeti kakšno 
pesem, ki so me jo naučile. Kot družina pa smo z 
očetom želeli biti skupaj, zato je oče pobegnil iz 
ujetništva k nam. Skrivali smo ga. Po nekaj ted
nih je začel delati v tovarni. Na srečo pa smo po 
štirih letih srečni in zdravi prišli domov. Med tem 
časom so v naših hišah živeli Kočevski Nemci ali 
Kočevarji. Polj in hiš niso lepo urejali, ker so 
vedeli, da tu živijo le začasno. Ob povratku v 
hlevih nismo našli nobene živine,” je pripove
dovala babica svojo žalostno zgodbo.

Takoj po povratku so pričeli obdelovati svo
ja polja in njive in urejati svoje hiše. Vse so 
uredili in nekateri v njih živijo še danes.

Eda Držanič, 5. c, OŠ Brežice

V

nowr$ciw
Irena Kožuh

"Ustvarjanje je našlo dom 
pri nas doma!’’

W i f~M Irena Kožuh izhaja iz gnezda Senica v Dolenjem Leskovcu, kjer se
| i jr je rokodelstvo plodno pletlo. Ati Jakob je znal ustvariti vsa drobna

- l ir’ jg-L ročna dela, ki so mu služila čez poletje, od košev dalje; mama Anica
jo je popeljala v svet vezenja in v ples kvačk; tudi starejša sestra 

Anica se je podala na pota nitk in njihovih mnogobarvnih motivov; daje mizarstvo misterij 
prijetnega bivanja, je ugotovil brat Branko, Irena pa pove, da seje tudi sama hotela izučiti 
tega poklica. Le mlajša sestra Marinka se je odločila, da bo odkrivala spretnosti v svetu 
ekonomije. Na aprilski razstavi v brestaniškem gradu je Irena likovno razstavo hčerke 
Mojce popestrila s 126 kosi svojih ročnih del in - navdušila.

Preprosto, a lepo in boga
to življenje ji je začelo teči 
18.2.1950: ”V senovški os
novni šoli je bilo moje učenje 
poslušanje, saj sem raje pasla 
kravo in živela z domačimi 
živalmi. Še sedaj imam v Ar- 
meškem pravi živalski vrt, ki 
mi z naravo dajeta energijo, 
čez vse pa je kuža Lesi. Znam 
pogledati, kako kaj rase na 
polju in vedno sem imela smi
sel za opazovanje in ustvar
jalnost. Morda sem se tudi za
to odločila za triletno poklic
no frizersko šolo v Ljubljani 
in sem rada delala to, za kar 
sem se izučila.”

Potem jo je ljubezen pri
peljala nazaj v domače loge, 
kjer sta z možem Stankom (za
poslen v brestaniški elektrar
ni) v Armeškem iz stare hiše 
naredila novo, v njej vzgojila 
sina Boštjana (policist) in 
hčerko Mojco (inž. tekstilne 
tehnologije), oba pa sta jima 
podarila veliko radosti z 
vnučki Ano, Mihom in Spelo. 
Irena je nekaj časa opravljala 
svoj poklic v Brestanici, sedaj 
pa je procesni kontrolor v 
DuroPack TesPack Brestanica 
in pravi: "Pomembno je to, 
kar vidiš v otroštvu; nam so 
starši pokazali, kaj znajo 
narediti in so nas tudi znali 
pritegniti k vsakemu delu. Ra
zen 126 razstavljenih kosov

na razstavi pa sem jih med 
vsemi temi od 17. leta dalje tudi 
zelo veliko poklonila za dari
la. Zlasti tistim, za katere sem 
vedela, da ročna dela cenijo in 
so jim draga. Moji vzorci so 
tako rekoč od nikoder, nastaja
jo po mojem miselnem vzorcu, 
saj strmim za tem, da prtičkov 
ne ponavljam, ne izdelujem 
enakih, razen v kompletih. Ne
prestano me vlečejo novi vzor
ci, motiv poiščem, ko imam v 
rokah vezenje, a vse svoje 
ročno delo sestavljam po svoje. 
Ročno delo moraš delati tako, 
kot čutiš. To je čutenje. Slikar
ji, literati, glasbeniki in vsi dru
gi ustvarjalci v svoje delo vtis
nejo svoje razpoloženje, jaz 
svojega vpletem v ročno delo, 
sicer bi bilo industrijsko. Moje 
ustvarjanje je pomiritev ob vsa
kem času in je vseeno, ali sem 
dobre volje ali potrta.”

Na Velikem Trnu ustanavlja
jo sekcijo ročnih del, saj je ve
liko žena, ki gradijo in nizajo 
iz nitk, a so preskromne, da bi 
svoje stvaritve pokazale dnevu 
in očem za pašo: "Povabile so 
me, da se jim priključim, da bi 
si izmenjevale izkušnje in ide
je. Sedaj nas je osem in ena iz- 
medv njih že neguje podmladek 
v OŠ Koprivnica. Po razstavi so 
me veliko spraševale in me 
prosile za nasvete. Sedaj 
pričakujemo, da bomo medse

pritegnile tudi druge in da 
bomo postavile skupinsko 
razstavo. Tudi sama sem bila 
kar skeptična ob postavitvi 
svoje samostojne razstave.” 
A je bila nepozabna tudi za 
obiskovalce. Zakaj ne poka
zati, kar žene znajo in ustvar
jajo? So ljudje in so njihova 
dela, kjer skromnost ne bi 
smela imeti svojega mesta.

Irenina umetnost, ročno 
delo, so tudi jurčki iz testa v 
pleteni košari, ki so dopoln
jevali, izpopolnjevali razsta
vo: "Veliko jurčkovih družin 
sem že podarila. V začetku 
smo jih najprej kar pojedli, 
sedaj pa marsikje služijo še 
leto ali dve za okras med 
krožniki.”

Irenin - sedaj moj - rdeč 
gorenjski nagelj se leže raz
teguje, me razveseljuje in me 

' polni z energijo na pisalni 
mizi. Privablja tudi vprašujo
ča občudovanja, kaj da že ni 
končno v vodi...

Natja Jenko Sunčič

RECEPT ZA VSAK DAM
Belušna kremna juha

Sestavine:

60 dag belušev 
4 dag masla 
4 dag gladke moke
Vi 1 juhe iz telečjih kosti ali goveje juhe
malo soli
sveže zmlet poper
nariban muškatni orešek
ščepec sladkorja
2 dag masla
1,25 dl smetane
2 rumenjaka

Postopek:

Beluše operemo in jih skrbno olupimo, 
začnemo 2 do 3 cm pod glavico. Olesenele 
dele odrežemo. Narežemo jih na 3 cm dolge 
kose, jih damo v zadostno količino vrele vode, 
solimo, dodamo sladkor in 2 dag masla ter jih 
ne premehko skuhamo. Nato jih odcedimo, 
prevretek pa prihranimo.

Iz 4 dag masla in moke pripravimo svetlo 
prežganje, ki ga zalijemo z juho in belušnim 
prevretkom. Juha naj vre 15 minut. Začinimo 
jo s soljo, poprom in muškatnim oreškom, doda
mo narezane beluše in na majhnem ognju ob 
mešanju kuhamo še 5 minut. Smetano in ru
menjake zažvrkljamo, juho odstavimo z og
nja in jo izboljšamo s pripravljeno mešanico. 
Preden jo postrežemo, jo potresemo s 
petršiljem.

Pečen skutni kolač z limono 
in rozinami

(pecivo iz mikrovalovne pečice)

Sestavine:

125 g surovega masla
175 g ovsenih kosmičev
60 g rjavega sladkorja
60 g rozin, 3 žlice limoninega soka
175 g polnomastne skute
1 žlička nastrgane limonine lupinice 
90 g sladkorja
4 žlice kisle smetane
2 stepeni jajci
150 g stepene sladke smetane

Postopek:

Okrogel model s premerom 20 cm na tenko 
namažemo z maslom. Maslo damo v skledico 
in segrevamo 2 minuti pri največji jakosti, da 
se razpusti. Primešamo ovsene kosmiče in rjavi 
sladkor. Mešanico stresemo v model in jo 
zgladimo ter postavimo v hladilnik. Rozine 
in limonin sok damo v skledico, segrevamo 1 
minuto na največji jakosti, potem pustimo 
stati 5 minut, da rozine nabreknejo. Skuto, li
monino lupico, sladkor, kislo smetano in jajci 
penasto stepemo in primešamo rozine ter li
monin sok. Mešanico stresemo na ovseno pod
lago in zgladimo. Pečemo 6 do 8 minut pri 
srednji jakosti, da se strdi. Pustimo, da se shla
di, potem sladico postavimo še v hladilnik. 
Kolač okrasimo s stepeno smetano in rezinami 
limonine lupine.
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“Najstarejši” pevci v Posavju Srebrni jubilej loških pevcev
Kapele - Kraj v Obsotelju, ki je bil nekoč posejan s številnimi kapelicami, po katerih je dobil tudi 
ime, se lahko pohvali z marsičim. Včasih so Kapele slovele po mojstrih domače obrti, danes jih 
pozna domala cela Evropa po zaslugi neusahljivih Jovsov, prav tako pa sta na dobrem glasu tudi 
tamkajšnja pihalni orkester (1. juli ja bo slavil že 155-letnico delovanja) in moški pevski zbor.

Sevnica - “Odločitev za petje v zboruje sicer prostovoljna, a ko si enkrat del celote, ki stremi 
k skupnemu cilju, postane to tudi tvoja obveznost”, je zapisano v biltenu, kije izšel ob 25-letnici 
Mešanega pevskega zbora (MePZ) Primož Trubar Loka. Te obveznosti se še kako zaveda 
Vlasta Fele, ki v zboru poje vseh 25 let.

Začetki organiziranega zbo
rovskega prepevanja v Kapelah 
segajo v leto .1920, ko je štu
dent teologije Anton Rada- 
novič iz Slogonskega ustano
vil zbor, ki so ga za njim vodili 
župniki, učitelji in organist, s 
prepevanjem pa njegovi člani 
niso prenehali niti v taboriščih. 
Pred 55 leti je bilo v Kapelah 
tudi uradno ustanovljeno kul
turno umetniško društvo. Nekaj 
let pred osamosvojitvijo se je 
zbor pomladil, leta 1989 dobil 
tudi novega zborovodjo - Miho 
Halerja - ki pevcem načeljuje 
še danes. Pod njegovim vod
stvom je zbor napredoval in 
dosegel lepe uspehe na revijah 
posavskih pevskih zborov, zelo 
zaželeni pa so tudi na številnih 
prireditvah v domačem kraju, 
med drugim so gostovali tudi 
v Berlinu. Pred 11 leti so v ka
pelski farni cerkvi obnovili or
gle, odtlej pa v njej prirejajo 
tradicionalen orgelski koncert. 
Izkazali so se tudi kot organi
zatorji in pobudniki prvega 
srečanja z dvema pobratenima 
moškima zboroma; Kraljem

Kapelski pevci so za številne sokrajane izbrali predvsem nežne melo
dije, zelo pristno pa so zapeli tudi dve dalmatinski narodni pesmi.

Matjažem iz Libuč pri Pliberku 
in Mežiškimi Knapi. Prijatelj
ske vezi pa so stkali tudi z zbo
rom iz Lumbarde na Korčuli.

Naj starejšemu zboru v Po
savju je ob jubileju voščil tudi 
brežiški župan Ivan Molan z 
željo, da bi se ponovno srečali 
ob stoletnici, Kapelcem pa so 
čestitali in jih priložnostno ob
darili tudi predstavniki bližnjih

pevskih zborov. Sicer pa v zbo
ru poje precej mladih, tako da 
ob tej priložnosti niti ni bilo 
podarjenih veliko Gallusovih 
značk. Srebrno je prejel Anton 
Kelher, bronasti pa Jože Vo
grinc in Ivan Horžen. Zborov
ski jubilej je v Kapelah z nas
topom obogatil odličen oktet 
Adoramus iz Novega mesta.

Mojca Kosem

MePZ Primož Trubar iz Loke 
pri Zidanem Mostu, ki ga vodi 
Franci Strajnar mlajši, je 25- 
letnico delovanja obeležil s 
slavnostnim koncertom v dvo
rani sevniškega gasilskega do
ma. Prvi del je bil vokalen, v 
drugem delu pa so se loškim 
pevcem, ki sodijo v slovenski 
vrh, pridružili instrumentalisti 
Dejan Jakšič na klavirju, Gre
gor Troha na saksofonu, De
jan Tabor - bobni ter Iztok 
Hrastnik - kontrabas ter nav
dušili zbrano občinstvo.

Sicer pa loški pevci ne nasto
pajo le pred domačim občin
stvom, ampak so vešči tujih kon
certnih odrov. Gostovali so v 
Nemčiji, kjer so nastopili tudi na 
proslavi ob 450-letnici prve slo
venske knjige. S tem so počastili 
spomin na Primoža Trubarja, po 
katerem se imenujejo, saj je 
služboval prav v njihovem kra
ju. Ponosni so na zlato priznanje 
z mednarodnega zborovskega 
festivala v Italiji, a najljubše dari
lo jim je aplavz, s katerim obis
kovalci slavnostnega koncerta v 
Sevnici niso skoparili. N.Č.C.

Varili so z Rudijem Stoparjem
Brežice - Mednarodni dan muzejev se že od leta 1977 praznuje 18. maja, tema letošnjega je bila “Muzeji - mostovi med kulturami”, 
posvečen pa je bil raznim oblikam partnerstev in izmenjav. Večina slovenskih muzejev, tudi posavski, je muzejski praznik obeležila 
z dnevom odprtih vrat, prireditvami in delavnicami.

Osrednja prireditev ob med
narodnem muzejskem dnevu je 
bila v Slovenskem etnograf
skem muzeju, sicer pa medna
rodni dan muzejev za muzealce 
predstavlja priložnost, da jav
nost seznanijo z izzivi, s kate
rimi se soočajo. Svoj dan je že 
tradicionalno obeležil tudi bre
žiški Posavski muzej, ki je gos
til vsestranskega umetnika iz 
Sevnice Rudija Stoparja. Taje

že drugič predstavil varjenje z 
bakrom, prejšnja leta je vodil 
delavnico haikujev, ustvarjal 
pa je tudi s folijo. Na delavnici 
so aktivno sodelovali petošolci 
iz krške in brestaniške osnovne 
šole ter peščica brežiških gim
nazijcev. Marljivi učenci, ki 
jim je mentor med varjenjem 
tudi malo ponagajal, so obču
dovali Stoparjeva dela, ki jih 
je prinesel za pokušino, kot na-

napovedi

27. maj
Čatež ob savi - koncert godalnega, pihalnega in simfonič

nega orkestra, ob 19. uri, Terme Čatež, hotel Toplice
Brežice - koncert Nine Badrič in Petra Graše, ob 21. uri, 

grajsko dvorišče

28. maj
Sevnica - koncert učencev Glasbene šole “Iz majhnega 

raste veliko”, ob 18.15, dvorana Glasbene šole
Brežice - koncert okteta Jurij Dalmatin, ob 19.30, Viteška 

dvorana Posavskega muzeja
Brežice - literarni večer s Stanko Hrastelj in njenim pes

niškim prvencem Nizki toni, ob 21. uri, klub MC (ponovitev 
31. maja v Dvorani v parku ob 20. uri)

29. maj
Zdole - državno srečanje etno glasbenih skupin (najmanj 

10 slovenskih skupin, med njimi tudi domači Bučenski 
ramplači z Bučke), ob 14. uri, športno igrišče

Artiče - koncert Trebeških drotarjev ob 5-letnici delovanja, 
ob 19. uri, Prosvetni dom

31. maj
Sevnica - medobmočno srečanje odraslih gledaliških skupin 

Dolenjske, Posavja in Bele krajine, ob 20. uri, Kulturna dvorana

1. junij
Brestanica - odprtje študijske razstave “Od realizma do 

abstrakcije”, ob 18. uri, grad Rajhenburg
Artiče - dobrodelni koncert za obnovo šolskega igrišča 

(Nuša Derenda, Rebeka Dremelj, Anžej Dežan, Andrej Šifrer, 
Polka punce, Brežiški flosarji, Ansambel Dori ter Gimnastična 
skupina iz Brežic, Sašo Hribar), ob 18. uri, športna dvorana 
(ob 16.30 tržnica otroških izdelkov pred šolo)

4. junij
Dobova - koncert ob 85-letnici Pihalnega orkestra Loče (Nuša 

Derenda, ansambel Dori), ob 18.30, igrišče pred kulturnim domom

5. junij
Brestanica - srečanje pevcev ljudskih pesmi in godcev 

ljudskih viž občine Krško, ob 18. uri, grad Rajhenburg

7. junij
Brežice - recital v tujih jezikih, ob 18. uri, avla gimnazije Brežice

Prav vseh 15 petošolcev in petošolk iz Krškega se je preizkusilo v 
varjenju, mogoče bo prav kdo izmed njih nekoč nasledil Stoparja.
grado za sodelovanje pa je izrazov s tega področja, 
vsakemu podaril še miniaturno Tudi v Galeriji Božidarja 
masko. Nadebudneži, morda Jakca so tega dne za obisko- 
kdaj tudi umetniki ali celo va- valce pripravili nekaj delavnic 
rilci, so si lahko od blizu v živo v povezavi z razstavo Urše 
ogledali delo s škarjami za Toman “Sonce je bilo zeleno 
pločevino in z gorilcem za av- jajce”, za mlade pa Ustvarjalni- 
togeno varjenje ter pri tem os- co a la Forma viva. 
vojili tudi nekaj strokovnih Mojca Kosem

Boršt podtalno s Čubrom in 
likovnimi zajčki

Boršt - Društvo likovnikov Krško Oko ta vikend pripravlja likovno 
kolonijo na temo “Boršt na čmo-Boršt podtalno”. Ze tema kolonije 
pove, daje predvsem ekološko usmejjena s ciljem preprečiti onesnaževa
nje podtalnice z gradnjo reciklažnega centra na tem območju. Namreč 
Občina Brežice je zanj že drugič pridobila gradbeno dovoljenje, KS 
Cerklje ob Krki in civilna iniciativa Boršt pa ga hočeta razveljaviti.

Predsednica civilne iniciative, Branka Pirc, ki je opozorila na 
ekološko likovno kolonijo pravi, da je več kot jasno, da občina beži 
pred odgovornostjo, na brežiški upravni enoti pa bi se morah zamisliti 
nad svojo strokovnostjo, vzporedno pa je opozorila, tudi na vrednost 
mentorstva izjemnega akademskega slikarja Rajka Cubra.

Duhovni voditelj amaterskih likovnikov je začel življenje plast za 
plastjo odkrivati 17. maja 1957 v Brestanici, kjer je po osnovni šoli 
izobraževanje nadaljeval na šoli za oblikovanje ter nato študij nadal
jeval na Akademiji za likovno umetnost v Ljubljani, kjer je leta 1982 
diplomiral in se po diplomi izpopolnjeval na specialki iz grafike pri 
prof. Bogdanu Borčiču. 1981 je prejel študentsko Prešernovo nagrado, 
po 34 letih življenja in dela v Ljubljani pa seje vrnil v rodno Brestanico.

Kot izjemno globok, občutljiv in nežen opazovalec sveta poudari 
lastnosti družbenih osebkov: ”Vse so degradirali in pomembno je samo 
to, da imajo. Človek mora imeti osnovne človeške vrednote. Če nisi 
pošten do samega sebe, kako boš do drugih? Cilj omenjene likovne 
kolonije je, da opozorimo na problem na Borštu, ko bodo udeleženci 
ustvaijali na poljubno izbranem terenu v hitrih likovnih tehnikah - 
akvarelu, kolažu, pastelu in akrilu, dela pa bomo razstavili za ogled 12. 
junija na Borštu.” NJ.S.

MePZ Primož Trubar iz Loke pri Zidanem Mostu

Naj se slišijo melodije, 
ne pa sirena!

Blanca - Med nedeljsko brnenje kosilnic in traktorjev se je 
mešala glasba razpoloženih godcev. Krivci za vsesplošno 
veselje so bili Blanški vinogradniki. Tako se namreč ime
nuje godba, ki je uspešno zaključila prvo petletko.

Godba Blanški vinogradniki je nastala predvsem na pobudo 
glasbenika Martina Marka, kije tudi kapelnik godbe. Od prvega 
nastopa ob dnevu vinogradnikov leta 2000 pa do danes je za 
godbeniki 130 nastopov in 400 vaj. Godba, ki danes šteje 27 
članov, je sprva delovala pod okriljem Prosvetnega društva 
France Prešeren Blanca, danes pa je samostojno kulturno društvo.

Blanški vinogradniki

Ob 5. obletnici delovanja je godba pripravila koncert, v 
goste pa povabila še Pihalni orkester Kapele ter sevniško godbo. 
Pred uradnim koncertom pa so gostujoči godbeniki razveselili 
krajane Kladja in Priklanc, kjer trenutno potekajo investicije 
KS Blanca, domačini pa so se - kot običajno - izkazali s svojo 
gostoljubnostjo.

Godba se je s koncertnim programom predstavila pred šte
vilno publiko na Blanci. Kot gostje so nastopili še Brodniki in 
ansambel Labirint, ob koncu pa so godbe družno zaigrale nekaj 
pesmi. Godbeniki so se zahvalili številnim posameznikom in 
organizacijam za pomoč, prav tako pa so se godbi zahvalila 
številna društva, organizacije, občina in KS. Predstavnica 
blanških gasilcev upa, da se bodo iz gasilskega doma, kjer 
godbeniki vadijo, slišale le lepe melodije in čim manjkrat 
sirena.

Na slavnostnem koncertu godbe Blanški vinogradniki so 
bile podeljene Gallusove značke za večletno ljubiteljsko udej
stvovanje na glasbenem področju. Zlati znački za 25-letno 
delo sta prejela kapelnik Martin Marko in Bine Mirt. N.Č.C.

Fotoaparat namesto vstopnice
Sevnica - V knjigo vtisov ob odprtju razstave Fotopass sta 

bili položeni dve štiriperesni deteljici. Morda sta ponazarjali, da 
imata Miran Juršič in Matej Leskovšek iz Sevnice v življenju 
srečo, da se lahko ukvarjata s stvarmi, ki ju zanimajo. To pa je 
fotografija. Juršič se je z njo “pobratil” na potovanjih po Ameri
ki in Bližnjem vzho
du, potem ko se je 
poslovil od študija 
ekonomije, Leskov
šek, ki je študent 
nemškega jezika s 
književnostjo, pa se 
je z njo pobliže 
spoznal v gimna
zijskih letih. Obema 
je blizu koncertna 
fotografija in prav 
tovrstne fotografije 
sta postavila na 
ogled v sevniški ga
leriji. N.Č.C. Miran Juršič in Matej Leskovšek
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avtomobilizem ir feng shui

Opel Astra karavan 1.9 CDTI
Opel Astra karavan je v Slo

venijo prišla lansko jesen in je 
v vseh pogledih še popolnoma 
svež model. Nova in sveža pa 
je tudi sicer v vseh pogledih, 
saj od njene predhodnice ostaja 
samo ime in seveda velika

novim designom in linijami, ki 
se podrejajo karavanski zasno
vi, novi tehnični vsebini in funk
cionalnosti notranjega prostora. 
Gre tudi za nove možnosti pri
lagajanja prtljažnega prostora, 
ki je zdaj večji za 90 litrov in

odgovornost, ker je bila pred
hodnica med komercialno naj
uspešnejšimi v razredu.

Astrin karavan tretje gene
racije je tako dosegel zavidlji
vo zrelost, ki je z novim mode
lom presegla meje nižjega sred
njega razreda. Ne samo zato, ker 
je z novo dolžino za 9 cm daljša 
kot prej in prav tako ne samo 
zaradi večje medosne razdalje. 
Gre tudi za sodobno obliko, z

Motor:
- 4-valjni vrstni turbodiesel
- prostornina: 1998 cm3
- največja moč: 150KM(110kW)
- navor: 315 Nm pri 2000- 
2750/min.

gaje moč povečati do 1590 lit
rov.

Zrelost in nova kakovost sta 
očitna tudi v notranjosti. Šport
no oblikovani sedeži, trikraki 
v usnje oblečen volan z gumbi 
za radio in telefon na prečkah, 
kratka prestavna ročica 6-sto- 
penjskega ročnega menjalnika 
in v tej različici novi, od nekod 
že znani najmočnejši 1,9-litrski 
CDTI povsem športnih zmo
gljivosti. Ravno zaradi njega je 
vzdušje v novem karavanu po 
funkcionalnosti z izrazito dru
žinsko naravnanostjo vse prej 
kot družinsko.

Gre namreč za naj zmoglji
vejšo dizelsko različico karava
na, ki predstavlja odlično

Derma Art ......
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 

poraščenosti in pigmentnih sprememb

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Prvi korak je najtežji...
Dlak s puljenjem in voskanjem ne moremo trajno uničiti, 

saj odstranimo le dlako. Z laserjem pa uničimo celotno struk
turo, s katere se dlaka rodi in raste. To je lasni mešiček ali 
folikel, lasno jedro ali papilo ter lasni matrix, to so genera- 
tivne celice okoli jedra, iz katerih se lahko zaradi različnih 
dejavnikov v katerem koli obdobju rodijo nove dlake. Laser 
ustvarja svetlobni žarek določene valovne dolžine, ki prodre 
pod površino kože. Laser kože ne poškoduje, prav tako ne 
poškoduje tkiva okoli mešička. Epilacija z laserjem je trajna, 
vendar je pomembno vedeti, da imamo v telesu mnogo neak
tivnih korenov dlačic, zato časovne intervale med posamezn
imi posegi ustrezno določimo glede na vrsto poraščenosti. Laser 
učinkovito deluje le na dlake v fazi rasti, ne pa tudi na dlake v 
fazi mirovanja. Najpogosteje je postopek potrebno ponoviti 
od 6 do 8-krat, čeprav zelo dobre rezultate dosežemo že po 
prvem posegu. Laserska depilacija je danes najbolj učinkovita 
metoda za dolgotrajno odstranitev poraščenosti.

Lep izgled je sestavni del osebnega zadovoljstva vsake žene. 
Nikar reševanja problema poraščenosti ne odlagajte; če želite 
imeti brezskrbno poletje, ukrepajte čimprej. Povsem preprosto 
je - samo pokličite nas in dogovorili se bomo za termin vašega 
obiska. Saj veste, najtežje je narediti prvi korak, potem je vse 
iažje.

Pa lep pozdrav do naslednjič.

Daniela Truden, www.demiaart.si

razmerje med voznimi lastnos
tmi ter prilagodljivostjo in 
uporabnostjo pravega karava
na.

Patentiran sistem pregradnih 
vodil in mrežic za varno shran
jevanje blaga Flex organizer, ki 
prihaja iz Vectre, je v izpopol
njeni verziji v Astri na voljo za 
doplačilo, a je tudi brez njega 
funkcionalnost prtljažnika za
gotovljena. Glede prtljage, 
predvsem drobnarij, sem neko
liko zamer gojil le do premajh-

prostora dovolj tako spredaj 
kot zadaj (glede na velikost se
veda). Zadreg iz prve generaci
je, kjer sta se voznik in sopot
nik - resda nekoliko širša v ra
menih dotikala, ni več. Tudi 
kolena tistih, ki sedijo zadaj, 
niso ogrožena.

Največ zadovoljstva je v tem 
karavanu vsekakor namenjeno 
vozniku. Za nakup se mu bo 
oddolžil s svojimi nakladalni
mi dinamično-športnimi last
nostmi in atraktivnim vide

nih, čeprav številnih predalov 
in odlagališč v potniškem pros
toru.

V novi Astri se zdaj pred
vsem svobodneje “diha”, saj je

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 207 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 9,25 s
- poraba po podatkih proizva
jalca: 7,7/5,2/6,l/100km
- testno povprečje: 8,21/100 km

zom. Predvsem športne lastnos
ti znajo navdušiti, saj sta moč 
in navor še posebej prepričljiva 
in odločna, tako pri pospeše
vanju kot v ostalih s 6-stopenj- 
skim menjalnikom podprtih 
nalogah. Najvišja hitrost je 
samo informativne narave, tako 
kot obljuba tovarne o povpre
čju porabe, ki je v resnici vsaj 
za dva litra višje tudi na račun 
voznikovega užitka.

Aleksander Krebelj

Mortadelo in Filemon
Iz urada tajne obveščevalne službe 

T.I.A. je ukraden najbolj nevaren izum 
profesorja Bacterie, imenovan DDT.
Pristane v rokah neusmiljenega dikta
torja Tiranije, ki ga želi kmalu upora
biti. Obveščevalci imajo tako le eno 
nalogo, vendar vanjo nista vključena 
agenta Mortadelo in Filemon. Ko ugo
tovita, da so šefi nalogo dodelili druge
mu detektivu, prevzameta primer na 
svojo odgovornost. Dobitnik petih na
grad goya 2004 (španski oskar).

Ned Kelly/Ned Kelly
Avstralija okoli leta 1880. Ned Kelly 

kot šestnajstletnik pristane v zaporu, ko 
ga po krivem obtožijo za krajo konja. Ko 
štiri leta kasneje pride iz zapora, je žilav in 
odločen živeti pošteno. Ned dela na farmi 
pri angleškem veleposestniku, dodatno pa 
služi z boksom. Vendar pa je sistem, v ka
terem živi, poln predsodkov proti prvi ge
neraciji irskih izseljencev, tako da potem, 
ko policist napade njegovo sestro Kate, 
Neda in njegovo mamo obtožijo poskusa 
umora. Ker je prisiljen bežati, se Ned 

odloči, da se bo zaradi krivice maščeval. Z mlajšim bratom Danom in 
s še dvema prijateljema, Stevom Hartom in Joejem Bymom, osnuje 
skupino ki ropa banke v manjših krajih.

Nebeški kapitan in svet prihodnosti
Če je svet v škripcih in ni nikogar, ki bi 

lahko poklicali, prihiti na pomočga
mt* tm& wA‘rfs 'tiusti'
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NED K E L L Y

Nebeški kapitan! Ko začnejo skrivnostni 
roboti napadati ulice New Yorka, neustrašna 
novinarka Polly Perkins (Oskarjeva nagra
jenka Gwyneth Paltrovv) sledi zgodbi in 
pokliče na pomoč odličnega letalca in sta
ro ljubezen Josepha Sullivana (nominiranec 
za Oskarja Jude Law). Ugotoviti morajo, 
kdo stoji za temi ubijalskimi stroji, in rešiti 
svet pred zaroto. V filmu igrata z Oskarjem 
nagrajena Angelina Jolie v vlogi očarljive 
kapitanke Franky Cook in Giovanni Ribi- 
si kot tehnični genij Dex. Nebeški kapitan in svet prihodnosti se od
likuje z izjemnimi, najmodernejšimi efekti, ki vas bodo osupnili in 
držali v napetosti do konca.

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

Opremljanje posameznih 
prostorov v skladu s feng shuijem

Sam akt gradnje vnaša v univerzalni naravni red novo di
menzijo. Če izhajamo iz dejstva, da ta obstaja (kolektivno 
nezavedno), potem je prav, da tudi organiziramo, dograjujemo 
okolje, v katerem delujemo, v skladu z njim. Ker je razvoj 
skupek prispevkov k razumevanju tega reda, potem je tudi 
edino prav, da smo z definicijo svojega okolja v njegovi službi.

Naš poseg na področjih, s katerimi se ukvarja feng shui, se 
začne z izbiro lokacije, v nadaljevanju pa z gradnjo oz. na
kupom stanovanja. Feng shui notranjosti objekta se začne z 
analizo tlorisa. Pri izdelavi tlorisa bodočega objekta je potreb
no upoštevati:

- razpored posameznih prostorov v objektu;
- sobe naj bi bile pravilne oblike;
- meje med etažami morajo biti jasno definirane; namreč 

bivanje v objektu, kjer nisi siguren, ali se nahajaš v pritličju, 
zgornji etaži ali morda nekje vmes, zelo negativno vpliva na 
počutje prebivalcev; po pravilih feng shuija bi bilo potrebno 
takšen objekt zapustiti;

- pomembno je imeti jasno sliko o pogostosti uporabe 
posameznih prostorov v hiši;

- ključno je temeljito se posvetiti glavnemu vhodu, 
stopnišču in hodnikom;

- v tipičnem gospodinjstvu so tudi spalnica, kuhinja in dnev
na soba zelo uporabljeni prostori.

Na splošno velja, da je potrebno najbolj pogosto uporab
ljenim prostorom zagotoviti pozitiven feng shui.

Tokrat začenjamo serijo člankov na temo notranje uredit
ve. Nadaljevanje bo objavljeno v 135. številki SavaGlasa.

Za vprašanja lahko pokličete od ponedeljka do petka od 9. 
do 13. ure na tel. št. 07/49-94-775.

Goran Ledič

moda

Nekateri ste morda ob prvomajskih praznikih že bili na 
svojem “najljubšem” dopustovanju v letu - na morju, toda 
tisti čas, ko bo šlo zares, šele prihaja! Seveda kam, kako, kdaj..., 
pri tem vam ne moremo pomagati. Lahko pa malce “pokuka
mo" v svet mode; v čem boste šli na plažo, kaj se bo nosilo, 
kakšni bodo trendi. Ne ustrašite se, to je šele začetek lepega. 
Nekaj predlogov pa lahko ponudimo “za predjed”. Kot vidite, 
naj bodo to bikinke ali celovne kopalke, vse izgleda izredno 
zapeljivo. Ne samo kroji, temveč tudi barve in vzorci nas bodo 
očarali. Torej začnite se pripravljati in lažje boste dočakali 
dopust.
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ju-jitsu

Osem medalj na državnem prvenstvu
Maribor - V soboto je v 

štajerski prestolnici potekalo 
državno prvenstvo v ju-jitsu 
borbah, na katerem je sodelo
valo 135 tekmovalcev iz osmih 
slovenskih klubov. Globoška 
Katana je ponovno dosegla 
odlične rezultate. Med kadeti 
(+63 kg) je zmagal Globočan 
Peter Pšeničnik, enako pa je 
uspelo tudi članici Maji 
Ferenčak (do 70 kg). Kadet 
Matej Knezič je bil drugi, 
Gašper Krulc pa tretji (oba do 
44 kg). Tretjih mest so se vese
lili še Tjaša Gorišek med 
mladinkami do 58 kg, Matej

Žerjav med mladinci do 69 kg, 
Sandi Hotko prav tako med 
mladinci, a do 76 kg, bron pa 
je osvojil tudi član Stiven 
Kadič. Mladinec (do 62 kg) 
Vojko Vučkovič je bil peti. 
Zaradi poškodb nista nastopi
la Katanina reprezentanta Zlat
ko Rizvič in Sandi Piškur.

Z odličnimi rezultati pa se 
lahko pohvali tudi sevniški 
Rucanor. Naslove državnih pr
vakov so si priborili kadetinja 
Tamara Hrovat (do 58 kg), 
mladinca Andrej Cešek (do 62 
kg) in Gregor Ivačič (do 69 
kg) ter član Zvone Ivačič (do

77kg). Druga sta bila kadet 
Tim Avguštin (do 55 kg) in 
članica Janja Vavtar (do 55 
kg), na tretjo stopničko pa so 
se povzpeli kadeta Žan Meke 
(do 63 kg) in Žiga Avguštin 
(nad 63 kg) ter med člani Dušan 
Korene (do 94 kg), Andrej 
Cešek (do 62 kg) in Gregor 
Ivačič (do 69 kg), ki nastopata 
tudi med mladinci.

V ekipni razvrstitvi je 
Društvo Borilnih Veščin IP- 
PON SEVNICA doseglo 4. 
mesto, društvo borilnih veščin 
Katana pa 7. mesto.

atletika
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Žagar s povabilom, Šantej 
in Štojs rezervi

Goeteborg, Krško - Švedska Eskilstuna je bila prizorišče 
druge letošnje dirke v seriji speedway Grand prix. Veliko na
grado Švedske je v svoj prid po izjemno zanimivih vožnjah 
presenetljivo odločil lanski svetovni prvak Avstralec Jason 
Crump. Za njim sta stopničke zasedla še domačin in zmagova
lec prve dirke Tony Rickardsson ter Danec Bjarne Pedersen. 
V skupnem seštevku svetovnega prvenstva se je Crump tako 
pred tretjo dirko, ki bo 28. maja v Krškem štela za VN Slo
venije, Rickardssonu približal na vsega tri točke.

Tretja letošnja dirka za Grand prix bo torej to soboto na 
stadionu Matije Gubca v Krškem, kije letos dobilo zelo ugoden 
termin, pričela se bo kot običajno ob 19. uri, uradni trening pa 
dan prej ob 15. uri. Organizator je t i. “wild card” prihranil za 
državnega prvaka Ljubljančana Mateja Žagarja, tretjega z 
lanskega svetovnega prvenstva v speedwayu za voznike do 
21 let, ki je lani v Wroclavu ponovil uspeh Mateja Ferjana 
izpred sedmih let. Žagar je že na lanski Grand prix dirki z 
osvojenim 9. mestom navdušil krško publiko, tako da tudi 
letošnje povabilo ni bilo presenečenje. Kot rezervi pa so Krčani 
izbrali državnega podprvaka Izaka Šanteja in še enega 
domačina, 3. v lanskem prvenstvu Denisa Štojsa.

Sicer pa bodo na dirki nastopili vsi najboljši, verjetno z 
izjemo poškodovanega poljskega voznika Jaroslawa Ham- 
pela (pred koncem naše redakcije še ni bilo jasno, ali bo nas
topil), ki ga bo najbrž zamenjal Danec Kenneth Bjerre. Če 
Hampel ne bo pravočasno sporočil odpovedi nastopa, bo na
mesto njega vozil Šantej. Nastop Tonyja Rickardssona kljub 
poškodbi menda ni več vprašljiv.

avtomobilizem

Brez dežja ni sreče
Studenec - Na 3700-metr- 

skem odseku ceste Impoljca - 
Studenec je potekala tradicio
nalna osma mednarodna avto
mobilska gorska dirka. Do
mačinu Samu Valantu, ki mu 
dež redno prinaša srečo, saj je 
na mokri cesti skoraj brez 
konkurence, vreme tokrat ni 
bilo naklonjeno. V skupni uvr
stitvi je osvojil osmo mesto in 
bil četrti v boju za državno 
prvenstvo, kjer je zmagal Slav
ko Dekleva. Naj hitrejši v skup
nem seštevku pa je bil Jaro
slav Krajči, ki je postavil tudi 
rekord proge. N.Č.C.

<izberi prednost)

“Igre generacij”
Globoko - 12. junija bo potekala športna prireditev “Igre Gen

eracij - Globoko 2005”. Ekipe se bodo pomerile v dveh turnirjih 
in sicer v malem nogometu in odbojki. Na turnir v malem nogo
metu se lahko prijavi največ 24 ekip (žreb ekip bo 10. junija), 
prijavnina znaša 12.000 SIT.

Za prva štiri mesta so predvidene denarne nagrade (skupni 
sklad bo težak kar 350 tisočakov), za 5. in 6. mesto pa praktični 
nagradi. Nagradili pa bodo tudi najboljšega igralca, strelca in 
vratarja. Prijavnina za turnir v odbojki pa znaša tri tisočake, tudi 
tam so za prva tri mesta predvidene denarne nagrade, za 4. mesto 
pa praktična nagrada.

duatlon

Mandlova najboljša 
med kadetinjami

Kamnik, Terme Snovik 
- NinaMandl, članica krške
ga kluba Multisport, je spet 
blestela, tokrat v Kamniku 
na državnem prvenstvu v 
duatlonu, ki se ga je ude
ležilo 140 tekmovalcev in 
tekmovalk. Z doseženim ča
som 29:11 je postala držav
na prvakinja v super sprint 
duatlonu med kadetinjami, 
s čimer nadaljuje svojo zma
govalno serijo v slovenskem 
prostoru.

Le dva dneva prej je 
namreč na drugem letošnjem 
akvatlonu v Termah Snovik 
spet zmagala med kade
tinjami, še ena Krčanka, čla
nica kluba Multisport, Do
lores Žičkar pa je slavila 
med mladinkami. Jaka Kra- 
maršič je bil med kadeti dru
gi, Jaka Pavlič tretji med 
dečki, Borut Žičkar pa šesti 
med mlajšimi dečki.

Dobova premagala Sevnico

Slovenije
KRŠKO
sobota,
28. maj ‘05

dirka ob 19. uri
URADNI TRENING: petek, 27. maj, ob 15. uri

karate

Deset odličij 
za Posavje

Žalec - V soboto je poteka
lo državno karate prvenstvo za 
osnovnošolce, ki ga je orga
nizirala Karate zveza Slovenije. 
Na prvenstvu je nastopilo 446 
tekmovalcev in tekmovalk iz 
45 slovenskih karate klubov. 
Člani sevniškega Karate kluba 
HYPO so na prvenstvu osvojili 
4 medalje, devetčlanska zased
ba Kluba borilnih športov 
(KBŠ) iz Rajhenburga pa se je 
iz prestolnice hmelja vrnila kar 
s šestimi odličji.

Dobova - Prejšnjo soboto so 
dobovski rokometaši v lb. ro
kometni ligi premagali sevniš- 
ko ekipo z 31:30. Na začetku 
srečanja je kazalo, da bodo 
boljši Sevničank saj so že vodili 
za tri gole, a so Dobovčani 
kljub neštetim zapravljenim 
100-odstotnim priložnostim 
zaostanek zmanjšali, tako da 
sta ekipi odšli na odmor z mini
malno razliko Sevničanov 
15:14. V 2. polčasu so bolje za
čeli domačini, ki so si priigrali 
kar lepo prednost, a se gostje 
niso predali in so izenačili. A 
sreča je bila vendarle na strani 
domačinov, tako da so ti proti 
posavskim kolegom še drugič

slavili in sezono končali na 7. domače je največ golov prispe- 
mestu, Sevničani pa na 8.. Za val Klemen Cehte (11).

Renaultova tehnologija, 
Renaultova kakovost, 
Renaultove storitve.
Že za 1.550.000 tolarjev!

• Sodobna in zanesljiva tehnologija.
• Izjemna prostornost in izredno 

potovalno udobje.
• Visoka stopnja varnosti, ki jo 

zagotavljata bogato znanje in 
izkušnje Renaultovih strokovnjakov.

• Dva preizkušena, varčna in 
zanesljiva Renaultova motorja: 
1.4 75 KM, s povprečno porabo 
6,8 l/100km (kombiniran način 
vožnje) ter zmogljivejši motor 1.6 
90 KM.

Dacia Logan se v svojem razredu 
odlikuje z izjemno prostornostjo, 
udobjem, zanesljivostjo in cenovno 
dostopnostjo. Zakaj ga ne bi 
preizkusili tudi vi?

TPV AVTO Djsžtes
TPV AVTO, BREŽICE

TI*V AVTO KamJiJsk« 30, 8000 Novo Mesto

Cesta bratov Cerjakov 11, 8250 Brežice
-fBhi 97 49 9J 003., 49 9-J 994
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Sojenje ohromilo življenje na Bizeljskem
Krško - Na okrožnem sodišču se je z zaslišanjem več kot ducata prič nadaljevalo sojenje nekdanji ravnateljici OŠ Bizeljsko Vidi 
Najger ter poslovodkinji trgovine na Bizeljskem Ivanki Babič. Obtožnica ju bremeni kaznivega dejanja zlorabe položaja ter 
ponareditve poslovnih listin.

Trgovina Denžič na Bizelj
skem, ki je uradni dobavitelj 
živil za OŠ Bizeljsko, je bila 
tistega lepega dne, ko je po
tekalo sojenje, zaprta. Šefica 
trgovine, za katero je zlobni je
zik pripomnil, daje tako in tako 
že v penziji, je morala “štacu- 
no” zapreti zato, ker je morala 
kot priča nastopiti na sodišču 
v zadevi Najger. Priletna žen
ska ni bila ravno navdušena 
nad dejstvom, da je morala 
zaradi sojenja za eno dopoldne 
zapreti trgovino. Toda eden od 
duhovitih odvetnikov je takoj 
bistroumno ugotovil, da tiste
ga dopoldneva ženska tako ne 
bi imela prometa, saj so bili vsi 
Bizeljanci na sodišču, kjer so 
nastopili kot priče.

Ena od njih je bila Sonja 
Kapelj, nekdanja šefica šolske 
kuhinje. Ta je povedala, da so 
živila šoli dostavljali redni do
bavitelji, če pa so kaj potrebo
vali, so šli v trgovino Denžič - 
tak je bil namreč dogovor. Izje

moma so kakšne stvari kupili 
tudi v trgovini Babič. Vodja 
kuhinje je povedala, da je sama 
po potrebi delala tudi popol
dne, če so takrat organizirali 
dejavnosti in je morala pripravi
ti malice; tako za šolarje kot za 
delavce v šolskem vinogradu. 
Slednjim jo je vedno sama tudi 
odpeljala. Kot je povedala 
priča, so kuharice vodile evi
denco, kdaj so delale, prav tako 
je sama osebno vodila eviden
co nabave živil. Ko se je konec 
leta 2002 upokojila, je pustila 
v kuhinji vso dokumentacijo, 
vključno z zvezki, v katerih so 
bile vpisane nabave. Kot je po
vedala nekdanja vodja kuhin
je, so ji kriminalisti ob izbruhu 
afere povedali, da je vsa ta do
kumentacija izginila. Najger- 
jeva se ni strinjala z njeno izja
vo in je dejala, da s Kapljevo 
sploh niso delali primopreda
je. Poleg tega je dodala, da je 
popoldne večkrat sama poskr
bela za pogostitev gostov in to

samo zato, da ni po nepotreb
nem obremenjevala kuharic. 
Ker pa je redoljubna ženska, je 
jedilnico in vse ostalo potem 
tudi sama pospravila, tako da 
kuharice zjutraj niso mogle ve
deti, če se je v jedilnici popol
dne kaj dogajalo. Najgerjeva 
je sama poskrbela tudi za izdat
no pogostitev ameriškega vele
poslanika Johnnya Younga, ki 
tega leta menda sploh ni bil na 
Bizeljskem.

Tudi hišnik Slavko Mihelin 
je povedal veliko stvari, ki so 
na glavo postavile trditve Vide 
Najger. Na prejšnji obravnavi 
je slednja namreč trdila, da je 
bil denar porabljen za številne 
delavce, ki so delali v šolskem 
vinogradu ali pri delih v šoli. 
Kot je dejala zadnjič, so de
lavce delno poplačali z gotovi
no, lahko pa so si kaj nabavili 
v trgovini Babič, denimo škro
piva in ostalo. Hišnik Mihelin 
je povedal, da od leta ’97 edi
no on škropi v šolskem vino

gradu in to s svojim traktorjem, 
kar naj bi se mu poznalo pri 
plači v obliki stimulacije. Škro
piva nabavlja sam v trgovini 
Vladimir in Renata Žnidarič. 
Tudi reže v glavnem sam, poma
gajo pa mu tudi čistilke. Ob
časno so sicer v vinogradu 
opravljali delo še nekateri dru
gi, a ne v tolikšni meri, kot je 
dejala Najgerjeva. Snega v vi
nogradih sicer niso plužili, kot 
je predvideval zagovornik Na- 
jgerjeve, so pa plužili ceste in 
to je počela KS, ki je tudi sicer 
zadolžena za pluženje. Hišnik 
se ne spominja, da bi v zadnjih 
petih letih kaj za šolsko kuhin
jo nabavljali v trgovini Babič. 
Njemu so navadno dali na šoli 
knjigo nabav, z njo pa je šel v 
trgovino Denžič. Kot je na 
zaslišanju povedal hišnik, so ga 
sodelavci pošiljali v trgovino 
po cigarete in to je bilo edino 
gotovinsko plačevanje, s kate
rim je imel opravka v roku 
službe. N.Č.C.

Kdo je kriv za tragedijo?
Prilipe - Na dirki evropskega prvenstva v motokrosu razreda 80 se je na sobotnih kvalifikaci
jah pri padcu težje poškodoval 15-letni hrvaški voznik Renato Pernar. Poškodovanega vozni
ka so že na kraju samem oskrbeli, takoj zatem pa je bil prepeljan v brežiško bolnišnico, kasneje 
na zagrebško kliniko, kjer pa je čez tri dni umrl. Strokovni svet za avto moto šport Slovenije je 
zato imenoval komisijo, ki proučuje okoliščine tragičnega dogodka.

Točni vzroki smrti še niso 
znani, prav tako ne vzroki za 
nesrečo. Erik Logar, sekretar 
strokovnega sveta pri Avto 
moto zvezi Slovenije poudarja, 
da je stezo na Prilipah licenci- 
rala Evropska motociklistična 
zveza, na petkovem ogledu pa 
sta jo tako predsednik žirije kot 
tudi vodja tekmovanja celo po
hvalila ter imela le nekaj manj
ših pripomb glede trakov in 
ograje. V teh dneh v komisiji 
čakajo le še na dokumentacijo 
iz Zagrebške klinike glede 
vzroka smrti, pri tem upajo, da 
jim bo uspelo pridobiti vso do
kumentacijo, kar pa ni nujno.
Petčlanska komisija je že pre
gledala motor, ki ga je hranil 
predsednik Avto moto društva 
Brežice Ivan Slobšek, ni pa še 
poročila iz hrvaških bolnišnic.
Poročilo komisije moto zveze 
naj bi bilo nared v teh dneh. O 
nesrečnem dogodku so obves
tili tudi evropsko zvezo, ki ji 
bodo prav tako poslali izsled
ke poročil. Motorji so bili pred 
dirko tehnično pregledani, se
veda le v glavnih elementih, 
kot to določajo pravila. Sicer 
pa v javnosti kroži kar nekaj 
verzij nesrečnega dogodka, po 
eni naj bi počilo krmilo, po dru
gi pa sprednje vzmetenje motor-

So lahko podobni “podvigi” tudi smrtno nevarni?

ja, ki naj bi voznika pokopal 
pod seboj.

Renato je bil na Prilipah 
praktičnovdomačin (sicer je bil 
doma iz Šenkovca), bil je zelo 
uspešen motokrosist, vodilni v 
državnem prvenstvu v katego
riji MXK1. Ponesrečil seje prak
tično po koncu dirke, ko naj bi 
bilo vse bolj ali manj že rutina. 
Zato je prikladno vprašanje, ali 
je res v zadostni meri poskrblje
no za varnost voznikov, pred
vsem mladih. Renato Pernar, sin 
nekoč uspešnega jugoslovan
skega motokrosista Miljenka, 
namreč še zdaleč ni bil naj-

mlajši voznik na dirki. V tem 
športu pa tekmujejo celo šes
tletniki. Po neuradnih infor
macijah mladi hrvaški voznik 
ni bil popolnoma zdrav, imel 
naj bi namreč okvaro srca, ki 
napora oz. operacije ni preži
velo. Znake bolezni bi naj po 
nekaterih navedbah kazal že 
prej. Logar je zagotovil, da v 
Sloveniji licence ne izdajo, če 
voznik ne opravi temeljitega 
pregleda, tudi pod obremenit
vijo, mladoletni pa morajo pri
ložiti še pri notarju overjeno 
privolitev obeh staršev.

Mojca Kosem

Prehitro vozilo 25 voznikov
Posavje - Krški policisti so 

drugi dan akcije v “tednu umir
janja hitrosti” (neprilagojena 
hitrost je bila namreč v tem letu 
vzrok v kar 37 % nesreč, pri tem 
se je poškodovalo kar 35 oseb) 
med 15. in 21. uro izvajali poos
tren nadzor prometa na glavni 
cesti Vrhovo - Drnovo in re- 
gionalkah Krško - Brežice ter 
Kostanjevica na Krki - Čatež 
ob Savi. Policisti so z laserski
mi merilniki hitrosti in video- 
nadzornim sistemom, kljub 
temu da je bila akcija napove

dana, ustavili kar 25 kršiteljev 
zaradi prekoračitve hitrosti, vse 
v naseljih. Najvišjo hitrost so 
izmerili v Brežicah, 87 km/h. 
Zoper voznika bo podan ob- 
dolžilni predlog na pristojno 
okrajno sodišče. Štirje vozniki 
osebnih vozil pa so vozili pod 
vplivom alkohola, največ je 
“napihal” voznik z območja 
Sevnice. Prav tako so policisti 
ugotovili, da sta dve osebi 
vozili brez opravljenega voz
niškega izpita.

Policisti želijo s poostrenim

V petek, 13. maja, so policisti izvedli še akcijo ugotavljanja 
psihofizičnih sposobnosti voznikov. Ustavili so 139 voznikov 
motornih vozil in zoper 103 odredili tudi preizkus alkoholizi
ranosti. Sedem oseb je vozilo pod vplivom alkohola, največ, 
0.83 mg alkohola v litru izdihanega zraka, je “napihal” voznik 
osebnega avtomobila na območju Krškega.

nadzorom, ki ga bodo izvajali 
tudi v prihajajočih mesecih, 
ukrepati zoper najhujše kršitelje 
cestnoprometnih predpisov in 
tako povečati vidnost policije 
na kritičnih cestnih odsekih.

Ponarejanje denarja
Brežice - Neznani storilec je 

med 13. in 16. majem na 
železniški postaji v Brežicah 
spravil v obtok ponarejen ban
kovec za 5 tisoč SIT, prav tako 
pa je bila ponarejena “kobili
ca” 12. maja vnovčena v trgo
vini na krški srednji šoli. Oba 
bankovca sta bila fotokopira
na. 16. maja pa je mladostnik 
iz okolice Brežic v isti trgovi
ni (spet?) poskušal vnovčiti 
fotokopiran bankovec.

Regijska zaščitna 
- reševalna 
štabno vaja

Krško - Regijski štab civil
ne zaščite za Posavje, občinski 
štabi iz Krškega, Brežic in 
Sevnice ter družba Vipap iz 
Krškega, skupaj 70 udeležen
cev, so pred dnevi izvedli zdru
ženo regijsko zaščitno-reševal- 
no štabno vajo “Posavje 2005” 
na temo zaščite pred nevarni
mi snovmi - v tem primeru klo
rom. Javnosti o tokratni vaji ni
so obveščali, saj so ob njeni 
pripravi ocenili, da gre pred
vsem za notranje usposabljan
je enot za zaščito in reševanje. 
Po končani enodnevni vaji bo
do opraviti izčrpno analizo, 
njene ugotovitve pa namerava
jo javnosti predstaviti v 
začetku junija. Še v tem letu pa 
na centru za zaščito in reševa
nje nameravajo izvesti tudi os
tale aktivnosti z vključitvijo 
širše javnosti, ki se do sedaj ni 
aktivno vključevala v tovrstne 
vaje. M.K.

V zaporu bo falot... 
igral fagot

Krško - Na Okrožnem sodišču Krško je za zaprtimi vrati - 
zaradi zaščite žrtev- potekalo sojenje starejšemu učitelju krške 
glasbene šole, ki so ga obsodili zaradi kaznivega dejanja zoper 
spolno nedotakljivost. Njegova sprevržena dejanja pa vsekakor 
terjajo javno objavo. Omenjeni pedagog je namreč pri učnih urah 
spolno zlorabljal dekleta, mlajša od petnajst let. Sodni senat je 
krškemu glasbenemu pedagogu prisodil štiri leta zapora. Člen 
kazenskega zakonika namreč še posebej obremeni obdolženca, 
ki stori kaznivo dejanje kot učitelj, vzgojitelj, skrbnik in podob
no, saj zlorabi svoj položaj.

Takih primerov pa je tudi v Posavju kar nekaj. Kot nam je 
povedal vodja urada kriminalistične policije Sašo Jejčič, so pred 
časom ovadili tudi učitelja iz Brežic, znan pa je še primer glas
benega učitelja iz Sevnice, ki pa se ni spravil na^ svoje učenke, 
temveč na sicer polnoletno, a slabotno osebo. N.Č.C.

V Glasbeni šoli Krško so pojasnili, da je bil obsojeni učitelj 
le honorarni sodelavec na njihovi šoli z minimalno učno ob
veznostjo in dodali, da so takoj po prvih sumih, da gre za 
kaznivo dejanje, z učiteljem prekinili sodelovanje in tako že 
od leta 1999 ne poučuje več pri njih.

V petih dneh kar štirje 
hudo poškodovani

Gornji Lenart, Boštanj, Brege, Brežice - 33-letni občan iz 
okolice Krškega je pred dvema tednoma (12. maja) vozil tovor
ni avtomobil iz smeri Krškega proti Brežicam, za njim pa je 15- 
letnik iz Krškega vozil kolo z motorjem. Voznik tovornega vozila 
je zunaj naselja Gornji Lenart vključil smerokaz in zmanjšal 
hitrost, saj je želel zaviti levo k stanovanjski hiši. Ko je pričel 
zmanjševati hitrost, se je voznik kolesa z motorjem zaletel v 
zadnji del njegovega tovornega vozila, padel po vozišču, sku
paj z njim pa tudi njegov sopotnik, 16-letnik iz Krškega. Voznik 
kolesa z motorjem je v nesreči zadobil lahke telesne poškodbe, 
sopotnik pa posebno hude in je bil iz Bolnišnice Brežice s 
helikopterjem prepeljan v Klinični center v Ljubljano.

Čez tri dni seje zunaj naselja Boštanj zgodila podobna nesreča, 
v kateri jo je zopet najbolj skupila sopotnica na motornem kole
su. 19-letnik iz okolice Sevnice se je z osebnim avtomobilom 
peljal po glavni cesti iz smeri Boštanja proti Radečam. Zunaj 
Boštanja je skušal zaviti levo proti Apneniku, med tem pa je za 
njim pripeljal 43-letni voznik motornega kolesa iz Novega mes
ta, ki ga je hotel prehiteti, vendar je s prednjim delom motornega 
kolesa zadel v zadnji levi del osebnega avtomobila. Voznik mo
tornega kolesa in njegova 46-letna sopotnica iz okolice Krškega 
sta po trčenju padla po vozišču, pri čemer se je voznik lažje, 
sopotnica pa huje telesno poškodovala, oba pa so z reševalnim 
vozilom odpeljali v bolnišnico v Novem mestu.

Ni še minilo dva dni, ko se je hudo poškodoval 19-letnik iz 
okolice Brežic, ki je z osebnim avtomobilom nekje zunaj naselja 
Brege v desnem ovinku izgubil oblast nad vozilom, trčil v zemelj
ski usek ter nato še v drevo. Voznik se zdravi v brežiški bolnišnici.

Istega dne nekaj ur kasneje se je zgodila prometna nesreča 
še v Brežicah pri Rokovi cerkvi, v kateri sta bila udeležena 
voznik kolesa z motorjem in voznik osebnega vozila. Vzrok 
nesreče naj bil nepravilna stran oz. smer vožnje voznika kole
sa z motorjem, ki se je tudi huje poškodoval in se zdravi v 
brežiški bolnišnici.

Na plin z lahko nogo
Krško - Mladinski center (MC) Krško in Policijska postaja (PP) Krško sta letos že četrtič pripravi
la prometno preventivni projekt “Pohodi plin počasi” s šolo varne vožnje Braneta Kuzmiča. 
Namen projekta je mlade in ostale udeležence v javnem prometu izobraziti in osvestiti o načinih 
varne vožnje z motornimi vozili in jih opozoriti na posledice neizkušenosti za volanom.

Tradicionalna prireditev je 
potekala v začetku maja na par
kirišču pri Poslovnem centru 
TA-BU, teoretični del oz. preda
vanje Braneta Kuzmiča o var
ni vožnji pa je potekalo v Sred
nji šoli Krško in je bilo namen
jeno dijakom 3. letnikov, ki so 
pred tem, da bodo lahko oprav
ljali vozniški izpit.

Na prireditvi so se obiskoval
ci lahko preizkusili v vožnji na 
koleščkih, obračanju v mišnici ter 
vožnji s skuterji pod nadzorom 
inštruktoijev vame vožnje. Na 
voljo so bile tudi naprave Sveta 
za preventivo in vzgojo v cest
nem prometu RS, kot so stopko 
(reakcijski čas zaviranja) in teht
nice (simulacija telesne teže). Na 
stojnicah je bilo na voljo obilo 
informacijskega gradiva, pred
stavili pa so se organizatoiji in 
drugi sodelujoči na projektu.

Ob zaključku prireditve so pri
pravili še nagradno tekmovanje 
v vožnji s skuteijem obračanju v 
mišnici ter podelili praktične na
grade najboljšim trem tekmoval
cem v obeh kategorijah. R.O.

Obračanje v mišnici

KANAL 2000
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HOROSKOP
OVEM

Spremljala vas bosta sreča in zadovoljstvo tako 
na delovnem kot na čustvenem področju. Čas vam 
bo tekel počasi, umirjeni boste in zelo sentimen
talni. Čaka vas romantična večerja v dvoje.

BIK
Zelo boste čustveno odprti, zato kar največ časa 

preživite z ljubljenim človekom in vaša zveza se 
bo zagotovo poglobila. Samski pa odprite oči, saj 
prihaja ugoden čas za nova ljubezenska znanstva.

DVOJČKA
Pretirano boste občutljivi in dovzetni za zunan

je vplive. Počutili se boste utesnjeni in nemočni, še 
posebno takrat, ko vas bodo znanci poprosili za 
neko pomoč. Enostavno jim razložite svoje stanje.

RAK
Nekoliko bolj občutljivi boste in imeli boste 

občutek, da so ljudje v vaši okolici kar preveč 
nasilni do vas. K sreči bo to samo prehodno obdob
je, potem pa vas čakajo prijetnejši trenutki.

LEV
Na poslovnem področju vas čaka kar nekaj us

pehov, priznanj in pohval, ki bodo obrodili tudi 
finančne rezultate. V delovni sredini boste blesteli 
in marsikdo vam bo to zavidal.

DEVICA
Zaradi trenutno nestabilnega finančnega po

ložaja boste prisiljeni poiskati možnosti za doda
ten zaslužek in pri tem boste imeli dokaj srečno 
roko. Pomagali vam bodo prijatelji in znanci.

TEHTM1CA
Imeli boste obilo kreativne energije in lotili se 

boste posla tudi na tistih področjih, ki ste jih zara
di neznanja odrivali na stranski tir. Čaka vas nekaj 
prijetnih srečanj, saj boste zelo komunikativni.

SKORPIJOM
V tem spomladanskem času ne boste čutili 

kakega posebnega navdušenja za delo. Predajali 
se boste sanjarjenju in kovanju načrtov za prihod
nost. Če igrate igre na srečo, si kupite kako srečko.

STRELEC
V prihajajočem obdobju boste največ časa po

svečali ljubezenskemu življenju. Če boste neko
liko bolj pozorni na ljudi v svoji okolici, lahko 
doživite kako prijetno spoznanje ali srečanje.

KOZOROG
Prihaja čas, ko boste imeli zelo velike možnosti, 

da uresničite načrte, ki ste jih kovali v zimskih 
mesecih. Še posebno tiste, ki so povezani z uspe
hom na materialnem področju. Veliko sreče.

VODMAR
Zelo boste delavni in od rok vam bo šlo vse, 

česar se boste lotili. Vašo vztrajnost in prizadev
nost bodo seveda opazili tudi nadrejeni in poželi 
boste javno pohvalo in občudovanje, kar vam bo 
zelo prijalo.

RIBI
Čaka vas nekaj izzivov, da rešite in pospravite 

stvari, ki so se vam nabrale v zimskih mesecih.
Polepšajte si domovanje, saj boste imeli kar nekaj 
navdihov. Obeta se vam daljše potovanje.

07/39 30 870 
ošta: uredniki@tv-nm.si

s Trdinovega vrha /t <f
na kanalu *T I

č' ...na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka
Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Meta Gomboc,
C. 4. julija 112, 8270 Krško

2. nagrada - 
zgoščenka 
Danica Pohar,
Naselje heroja Maroka 16, 
8290 Sevnica

3. nagrada - 
kaseta
Janez Vogrin,
Laze 4,
8261 Jesenice na Dolenjskem

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
ZOBEC, AMATI, DARIN, EN, 
AK, IZA, ČEBELAR, DIOR, 
ELIZABETA, RL, LENUH, 
TET, EE, EVEL, PELOTAS, 
KA, KAJETAN, UTERUS, PE
LIN, LOPUTA, AKITA, ARO- 
MAT, TANAT.
Geslo: MAJA VSE CVETI

Rešitev nagradne križanke pri
čakujemo do petka, 3.6.2005, 
na naslov:
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki 
napišite ime, priimek, točen 
naslov in svojo davčno številko!
Pošljite rešitev cele križanke, 
ne le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!

1 2 3

Lepa beseda nikomur ne preseda.
o (Domača modrost)

Velike bolečine so brez solza. Kadar smo zlomljeni, 
ne jočemo, krvavimo.

(F. Gerfaut)

Nobena vez ne združuje dveh človeških src tako močno, 
kot družba v bolečini.

(Southey)

Človek je edina napaka Narave.
(William S. Gilbert)

Ljudje se starajo, vendar ne zorijo.
(Daudet)

Kolikor je visoko do neba, tako globoko je do Človeka.
(Mirko Božič)

Kino servis Brežice
Četrtek, 26.5., in petek, 27.5., ob 18.30 Nebeško kraljestvo, 

zgodovinski spektakel, ter ob 21. uri Prevajalka, politični triler; 
sobota, 28.5., in nedelja, 29.5., ob 18.30 Špangleščina, komedi
ja, ter ob 21. uri Nebeško kraljestvo; četrtek, 2.6., in petek, 3.6., 
ob 18.30 Vojna zvezd: Epizoda 3, znanstveno-fantastični spek
takel, ter ob 21. uri Sivi kamion rdeče barve, komedija; sobota,
4.6., in nedelja, 5.6., ob 18.30 in ob 21. uri Vojna zvezd: Epizo
da 3; četrtek, 9.6., olj 19. uri XXX 2: V pripravljenosti, akcijski, 
in ob 21. uri Jesen prihaja, Dunja moja, romantična drama.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 26.5., ob 19. uri V dobri družbi, romantična komedi

ja; petek, 27.5., ob 18. uri Misija: Cucelj, akcijska komedija, in 
ob 20. uri Nebeško kraljestvo, zgodovinski epski spektakel; so
bota, 28.5, ob 18. uri V dobri družbi in ob 20. uri Nebeško kral
jestvo; nedelja, 29.5., ob 18. uri Misija: Cucelj.

Kulturna dvorana Sevnica
Petek, 27.5., ob 19. uri V iskanju dežele nije, drama; sobota,

28.5., ob 19. uri Propad, vojna drama; nedelja, 29.5., ob 19. uri 
Mi še vedno nismo angeli, komedija; petek, 3.6., ob 19. uri Dal
toni, komedija; sobota, 4.6., ob 19. uri Srhljive skrivalnice, tri
ler; nedelja, 5.6., ob 19. uri Prevajalka, politični triler.

( foftfEKDOTE )
Tako pametni, pa tako...

Nekoč je moral angleški književnik Rudyard Kipling stano
vati v majhnem predmestnem hotelu, kjer seje zelo slabo 
počutil. Pred odhodom je šel k direktorju in mu rekel: 
“Vaš hotel je povsem zanič; počutil sem se strašno slabo. 
Sobe so temačne in žalostne, hrana je slaba, postrežba še 
slabša. Gospod direktor, za svoj posel ste nesposobni.” 
Direktor se je molče priklonil, ko pa je Kipling zahteval 
račun, je bila v njem postavka:
“Žalitve - tri dolarje.”

Predsednik Tomas Masaryk je bil 
navdušen lovec, predvsem zaradi 
sprehodov po naravi. V največje 
zadovoljstvo mu je bilo, če seje lah
ko izmuznil spremljevalcem. Ko se 
je nekoč spet izgubil v neznano 
smer, so ga spremljevalci povsod 
iskali. Pri tem so naleteli na potepu
ha in ga vprašali po predsedniku.
Ker ga ni poznal, so mu ga 
natančno opisali. Potepin jih je po
slal na levo, čeprav je malo prej videl Masarvka odditi na 
desno. Ko so spremljevalci odšli, je potepuh brž pohitel za 
Masarykom, ga zgrabil za ramena in ves zasopel rekel: 
“Izgini tovariš, “kifeljci” te iščejo.”

Angleški pravnik John Scott Eldon je na vprašanje, kakšna 
je razlika med zdravnikom in odvetnikom, odgovoril takole. 
“ Pri prvem se ti oči navadno zapro, pri drugem pa odpro...”

Irska igralka Margaret Woffingtonova je živela precej svo
bodno življenje. Nekoč je morala nastopiti v moški obleki. 
“Stavim,” je rekla za odrom precej obupano, “da me je 
komaj polovica gledalcev imela za pravega moškega.” 
“Nikar se ne vznemirjajte,” jo je pomiril eden od navzočih, 
“druga polovica ima vendar dokaze o nasprotnem.”
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Poročilo o delu projektne skupine za spremljanje in koordinacijo aktivnosti ob 
izgradnji avtoceste na območju občine Brežice v letu 2004

Na podlagi Uredbe o loka
cijskem načrtu (LN) za avto
cestni (AC) odsek Krška vas - 
Obrežje, ki jo je Vlada RS spre
jela v leta 2001, je DARS d.d. 
Družba za avtoceste pričela z 
gradbenimi deli na območju 
občine Brežice konec leta 
2002. Kmalu za tem tudi na AC 
odseku Smednik - Krška vas, 
za katerega je Vlada RS spreje
la Uredbo o LN za AC na od
seku Smednik - Krška vas v 1. 
2002. Takoj je bilo jasno, da 
bo AC v skupni dolžini 15,2 
km velika rana v naš naravni 
prostor, da se bodo odpirale si
tuacije, ki jih je potrebno reše
vati, predvsem pa je bilo kmalu 
jasno, da se investitor in izva
jalci ne bodo poglabljali v te

žave lokalnega prebivalstva, ki 
živi na vplivnem območju no
ve AC. Marca 2003 je zato ta
kratni župan občine Brežice 
mag. Andrej Vizjak imenoval 
projektno skupino za spremlja
nje in koordinacijo aktivnosti 
ob izgradnji AC na območju 
občine Brežice. Sestavljajo jo 
predstavniki vseh krajevnih 
skupnosti, skozi katere poteka 
izgradnjo AC in MMP Obrežje; 
g. Jože Baškovič za KS Sko
pice, g. Franc Jurečič za KS 
Krška vas, g. Milan Jamnik za 
KS Čatež ob Savi in ga. Rajka 
Križanac za KS Jesenice na 
Dol., predstavnik občinskega 
sveta g. Andrej Oštrbenk in 
predstavnik občinske uprave 
(OU) g. Branko Blaževič, vod
ja oddelka za prostorsko načr
tovanje in razvoj. Funkcijo 
predsednika je do septembra 
2004 opravljal g. Vojko Bibič, 
nadalje pa je funkcijo prevzel 
g. Aleksander Denžič, direktor 
OU. Delo koordinira, izvaja te
renske oglede, hrani dokumen
tacijo ipd. strokovna sodelav
ka na oddelku za prostorsko 
načrtovanje in razvoj ga. Lidi
ja Lakovšek, kjer je možen vpo
gled v dokumentacijo, ki jo

občina v zvezi z izgradnjo AC 
in MMP Obrežje ima. Pomoč s 
pravnega področja člani dobi
jo od pravnikov občine. Člani 
delujejo skoraj vsak dan na tere
nu z občani, z investitorjem, 
nadzorno službo, projektantom 
in z izvajalci. Projektna skupi
na je v letu 2004 izvedla 13 sej, 
2 korespondenčni seji ter več 
sestankov z občani, investitor
jem in izvajalci. Sodelovali so 
na 5. izredni seji OS občine 
Brežice, kjer so predstavili svo
je delo in problematiko ter čla
nom OS predlagali sprejetje 
sklepov, s katerimi so tudi sami 
vplivali na dosego določenih 
ciljev. Na sejah je skupina 
obravnavala razne zadeve, spre
jela je veliko predlogov, skle
pov in ukrepov, ki so pripo
mogli k boljšim, hitrejšim re
šitvam, predvsem pa izboljšavi 
razmer, nastalih zaradi veli
kega gradbenega posega. Ko je 
projektna skupina v začetku 1. 
2004 naletela na preveliko ig
noranco investitorja in izva
jalcev, so člani podali predlog 
za strožji pristop lokalne skup
nosti do investitorja in izvajal
cev in sicer predlog za neizda- 
janje soglasij, izjav, dovoljenj

ipd, dokler investitor ni iz
polnil določenih zahtev Obči
ne Brežice, predlog za tožbo na 
Upravno sodišče RS zaradi ne
upoštevanja Občine Brežice 
kot stranke v postopku, pred
log prijave črno gradnje AC 
odseka Smednik - Krška vas, 
katerega je investitor začel gra
diti brez gradbenega dovoljen
ja, predlog prijave črne grad
nje posameznih objektov, ki jih 
je investitor izvajal brez po
trebne dokumentacije ipd.

S svojimi predlogi in zahte
vami je skupina dosegla kar 
nekaj izboljšav za lokalno 
skupnost, predvsem pa je po
membno, da so nekateri dosežki 
izboljšali življenje lokalnemu 
prebivalstvu, med katerimi vel
ja omeniti dogovor z investi
torjem o zamenjavi načrto
vanih in ponekod že izvedenih 
protihrupnih ograj, podpis 
dogovorov o tekočem vzdrže
vanju in urejanju, sanaciji 
oziroma povrnitvi v prvotno 
stanje z zagotavljanjem pro
metne varnosti vseh občinskih 
poti in cest z njihovimi sestav
nimi deli, ki bodo zaradi upor
abe pri gradnji AC kakorkoli 
poškodovane, dogovor o iz

vedbi pločnikov za pešce v 
naseljih Obrežje in Dvorce, as
faltiranje več javnih poti in 
dogovor o preplastitvi lokalne 
ceste v Skopicah, izvedbo do
stopov do kmetijskih površin, 
ki jih investitor v projektu ni 
upošteval ipd.

Projektna skupina si ves čas 
zelo prizadeva, da bi lahko 
vplivali tudi na izboljšanje 
stanja regionalnih cest v občini 
Brežice, ki so zaradi gradnje 
AC zelo poškodovane, vendar 
nas investitor in izvajalci pri 
tem izključujejo kot partnerja, 
kajti državne ceste so v iz
ključni lasti RS. Je pa po
škodovanih državnih cest, ki so 
zelo nevarne za promet, v naši 
občini zelo veliko; dolg odsek 
RI-219 Bizeljsko - Čatež ob 
Savi, odsek RIII-675 Čatež ob 
Savi - Obrežje in RII-219 Krška 
vas - Čatež ob Savi. Še naprej 
bomo vztrajali pri rekonstruk
ciji in sanaciji teh cest.

V novembru 2004 pa so čla
ni prejeli vabilo za ogled do
lenjskega kraka AC s heliko
pterjem, na katerega so se vsi 
odzvali in doživeli enkraten 
pogled na ogromen projekt in 
poseg v naravo.

Ob zaključku leta je bilo po 
pregledu delovanja skupine 
ugotovljeno, da je skupina de
lovala dobro, bila je uspešna in 
člani so dosegli to, da občani 
kot tudi investitor in izvajalci 
vedo in čutijo, da se gradnja 
intenzivno spremlja. In ne gle
de na to, da je bil 4.11.2004 
prometu predan AC odsek 
Krška vas - Obrežje, bo v letu 
2005 potrebno še veliko ener
gije in veliko naporov, da bodo 
dela na AC, predvsem pa na 
širšem področju, zaključena 
kolikor je to le mogoče v prid 
občanom občine Brežice.

Predsednik projektne skupine 
Aleksander Denžič

občinski svet brežice

SDS
Delo poteka tekoče

Županu g. Ivanu Molanu je 
po volitvah v zelo kratkem času 
uspelo pripraviti in uskladiti 
zelo uravnotežen in razvojno 
naravnan proračun. Obravna
vale so ga vse komisije in nanj 
ni bilo bistvenih pripomb. Ne
kaj so jih imeli predvsem ob
činski svetniki iz tistih krajev
nih skupnosti, ki so v preteklih 
letih prejele precej več sredstev 
od ostalih. Letos pa so ta po
razdeljena bolj enakomerno. 
Največ zaslug za to gre prav 
županu, ki se zavzema za bolj 
enakomeren razvoj vseh krajev
nih skupnosti. Tako pričakuje
mo, da bo proračun z upošte
vanimi pripombami in poprav
ki z veliko večino sprejet in 
bodo lahko stekle vse pomemb
ne investicije v občini.

Prav tako bosta tudi trud in 
strpnost župana veliko prispe
vala pri dogovoru in imenovan
ju podžupanov, ki jih je večina 
doslej zavračala. Tako naj bi 
bilo delo župana in občinskega 
sveta bolj uspešno in tekoče, 
kar pa nekaterim morda ne bo 
Povšeči.

Vse to kaže, da se je g. Ivan 
Molan zelo hitro vživel in 
znašel v vlogi župana, ki so mu 
jo namenili volilci.

Svetniška skupina SDS

LDS
Liberalna demokracija

SLOVENIJE

kadrovske
sPremembe

Z izvolitvijo novega župa- 
je tudi po našem mnenju

nastopil čas, da dopolnimo in 
spremenimo sestavo stalnih de
lovnih teles, komisij in od
borov občinskega sveta. To na
rekuje tudi odstop nekaterih 
svetnikov s funkcije. Tudi g. 
župan je ob različnih prilož
nostih izrazil željo, da naj bi 
bila delovna telesa sestavljena 
v skladu z volilnim izidom za 
volitve občinskih svetnikov, ali 
pa, kot predlagamo, v skladu s 
števičnotjo svetniških skupin.

Na zadnji seji Komisije za 
volitve in imenovanja občin
skega sveta (KVIAZ) smo sto
rili prvi korak v to smer, saj pred
lagamo, da namesto enega 
predstavnika LDS zasede to 
mesto predstavnik SDS, na
mesto enega predstavnika SNS, 
ki je sam odstopil to funcijo, 
pa predstavnik SLS. Če bo pred
log sprejet, bo sedemčlanski 
KVIAZ sestavljen iz svetnikov 
sedmih svetniških skupin. Ta 
bo imel nalogo uravnotežiti 
članstvo v ostalih organih v 
skladu z že opisanimi kriteriji.

Ocenjujem, da smo tako 
storili pomemben premik v 
smer enakovredne zastopanosti 
in kakovostnemu delu občin
skega sveta v celoti.

Za svetniško skupino LDS 
J.Avšič

☆ ☆

☆ ☆

LORKS

Spoštovane občanke 
in občani!

V času od zadnjega pisanja 
se ni zgodilo nič pretresljive
ga, zato pa nas čaka zanimiv 
začetek tedna, ko se bodo 
končno izkristalizirali pogledi 
na našo prihodnost. Evidentno 
je, da so nekatere stare zamere 
med posamezniki tako močne, 
da nikakor ne morejo prekriti 
še tako pozitivnih želja. Zato

tudi ni naključje, da se vse pozi
tivne poteze, tako župana kot 
svetnikov, nočejo sprejeti, še 
manj pa podpreti. V prejšnji šte
vilki SavaGlasa smo lahko pre
brali, kako nobeden od svetni
kov ni proti sprejemu proraču
na, žal, pa prvo branje ni bilo 
soglasno podprto, kar bi bilo 
glede na izjave pričakovati. 
Res je, da je bil letošnji prora
čun pod bistveno večjim pre
tresom, saj so nekateri odbori 
(npr. odbor za družbene dejav
nosti) hoteli natančne analize 
in se niso zadovoljili z na pol 
pripravljenimi ali nejasnimi 
obrazložitvami. Upamo le, da 
bo doslednost veljala tudi ob 
preverjanju realizacije proraču
na. Dokaj hitro pa nas čaka še 
ena pomembna preizkušnja. 
Zelo lepo se sliši, ko se volivce 
in volivke nagovarja, “da se 
bomo zavzemali za strokovne 
in napredne ideje”. A zelo tež
ko je preseči prag samovšeč
nosti in priznati, da je vredno 
podpreti nekaj, kar ni prišlo iz 
ust prave strani. Ko bomo do
segli takšno stopnjo, potem ni 
bojazni, da se v naši občini ne 
bi začele delati prave stvari. V

naši skupini se bomo trudili, da 
bo tako!

Za LORKS mag. Stanka Preskar

DeSUS
i>se genet^1

Svetnika DeSUS Brežice se 
zavedava, da je sprejetje pro
računa občine neobhodno. Ima
va pa resen pomislek ob vsa
koletnem istem dejanju in prej 
manjšem spreminjanju postop
ka, kakor večjem. Proračun ob
čine bi moral biti naravnan na 
planske usmeritve v desetlet
nem in daljšem razdobju. Os
nova bi morala biti v planskih 
usmeritvah. Zdajšnje spreje
manje je še vedno sprotnega 
značaja, volja sestavljavcev 
proračuna, politična volja in 
osebnostnih ambicij. Zavedava 
se, da so želje posameznikov,

Cl c
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Slovenska ljudska stranka

www.sls.si

želje krajevnih skupnosti, šte
vilo glasov sodelujočih pri 
sprejemanju, odločujoče, žal pa 
lahko zavajajoče in škodljive 
za normalen in tudi hitrejši raz
voj občine.

O vplivu in moči so odločili 
volivci na volitvah in le ti lah
ko ponovno odločijo drugačno 
usmeritev. Poudarjamo, da ni 
vseeno, kdo je izvoljen in tudi 
kdo vodi ter odloča o prihod
nosti občine in njenih občanov. 
Pomembno je, da se zavedamo 
odgovornosti do vseh gene
racij. Osmi kongres SDS V 
Portorožu je s 368 glasovi ZA 
in 3 neveljavnimi poudaril 
enotnost vladajoče stranke.

Za Titov sistem je to bilo za 
nekatere enoumje.

Ob pisanju tega sestavka, še 
ne moremo reči, da bo enako 
enoumje tudi na 6. kongresu 
DeSUS v Ljubljani (20. maja 
2005).

Svetnik Rok Kržan

pum
posavska unija

Sprejetje proračuna 
občine je osnova, kaj 
pa izvajanje!?

Sprejet je še en odlok o 
proračunu občine Brežice, ki 
smo ga usklajevali, mu dolo
čali prioritete in ga pod pri
tiskom časa sprejeli z zadrž
kom. Tudi v PUM-u smo bili 
na strani pospešenega sprejetja 
proračuna, saj občina zamuja z 
investicijami, prijavami na raz
pise in deluje brez osnovnih 
usmeritev, ki naj bi jih določil 
letni proračun. Ob tem smo po
dali dva temeljna pogoja, za 
takšen način sprejetja prora
čuna; da se takoj pristopi k pri
pravi in v začetku jeseni spre
jme rebalans ter da se že danes 
pristopi k pripravam vsebinskih 
prioritet občine za proračun v 
letu 2006 in se ga sprejme do

konca leta 2005.
Kot drugo pa smo zahtevali 

doslednost pri izvajanju prora
čuna in sprejetih proračunskih 
postavk - projektov, saj smo v 
preteklosti vse prevečkrat ime
li izkušnje, ko se projekti niso 
izvedli, se vsakoletno pojav
ljali v proračunu, “nekdo” pa 
je na njih pozabil in sredstva 
prerazporedil oziroma je izva
jal proračun po svoji volji. To 
plat proračuna, izvajanje oz. 
realizacijo proračuna bomo v 
PUM- u v korist občanov bud
no spremljali.

Davor Račič, svetnik PUM
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V sredo, 18. maja, je ob
močni odbor Nove Slovenije 
(N.Si) Brežice na izredni seji 
obravnaval proračun občine 
Brežice. Prvo branje proračuna 
je bilo sprejeto. OO N.Si meni, 
daje nujno, da se proračun čim- 
prej sprejme, saj bi nesprejetje 
proračuna imelo za posledico 
neizvajanje investicij, ki so 
življenjskega pomena za delo
vanje in razvoj naše občine.

OO N.Si Brežice
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Prijava občine Sevnica v postopek izbora lokacije za odlagališče NSRAO

Agencija ARAO je v občinah, 
ki so se prijavile k sodelovanju v 
postopku za izbor lokacije za 
odlagališče nizko in srednje radio
aktivnih odpadkov (v nadaljevanju 
NSRAO) 23., 25. in 26. aprila iz
vajala javnomnenjske ankete, v 
začelku maja pa so bile v teh lokalnih 
skupnostih izvedene moderirane 
delavnice. Ankete in delavnice naj 
bi pokazale mnenja in stališča 
občanov do radioaktivnih odpadkov 
in odlagališča. Občine s prijavo niso 
prevzele še prav nobenih materialnih 
pravnih obveznosti.

V nadaljevanju navajamo 
podrobnejšo pravno utemeljitev:

“Občina se lahko brez kakršnih 
koli pravnih posledic, to je brez vračila 
prejetih denarnih nadomestil za 
omogočanje terenskihraziskav, vračila 
vseh drugih v pripravo dokumentacije 
za to lokacijo vloženih sredstev, ali 
odškodnine za kakršne koli s tem 
povezane posredne vložke ARAO 
umakne iz postopka vse do javne 
razgrnitve predloga državnega lo
kacijskega načrta (v nadaljevanju 
DLN) za NSRAO. Če pa lokalna 
skupnost na osnovi te razgrnitve nima 
pripomb na predlog DLN in ga spre
jema, resorni minister za to lokacijo 
izda uradni sklep za sprejem DLN za 
odlagališče NSRAO. Po tem sklepu 
je lokacija odlagališča NSRAO 
določena in občina nima več možnosti 
umika lokacije in spreminjanja z DLN 
sprejetih pogojev. V skladu z zakon
skimi obveznostmi (ZVISJV-UBP2) 
mora biti lokacija odlagališčaNSRAO 
določena do vključno leta 2008, v 
skladu s potrebami NEK pa že do 
vključno leta 2007.”

Prostorsko umeščanje okoljsko 
konfliktnih objektov, med katere sodi 
tudi odlagališče NSRAO, potegne za 
sabo vrsto lokalnih razprav, pobud in 
nasprotovanj. Brez podrobnega vpo
gleda v razmere v občini je nemogoče

oceniti njihovo realno težo na ravni 
občine in prevladujoče javno mnenje.

Prihodnji koraki v postopku 
izbora lokacije

V naslednji fazi, do prve polovice 
junija 2005, bo izvedena primerjava 
potencialnih lokacij v prijavljenih 
občinah z vidika njihove pasivne var
nosti, s funkcionalno-tehničnega, 
ekonomskega, okoljskega in prostor
skega vidika ter z vidika družbene 
sprejemljivosti. Postopek prostovolj
nega prijavljanja občin omogoča, da 
naj bi med potencialnimi lokacijami 
ne bilo družbeno nesprejemljivih 
lokacij, saj so bile izločene že pri raz
misleku o prijavi.

Izmed prijavljenih občin oziroma 
v njih ponujenih potencialnih lokaci
jah bodo izbrane največ tri lokacije v 
do treh občinah, za katere bo ocen
jeno, da je verjetnost uspešnega 
zaključka lokacijskega postopka in 
dokončne potrditve lokacije odlaga
lišča naj večja. Ostale občine ostajajo 
v postopku, le da aktivnosti mirujejo.

Z do tremi lokalnimi skupnostmi 
z ocenjeno naj večjo verjetnostjo us
peha bo vzpostavljeno lokalno part
nerstvo, ki jim bo omogočalo sodelo
vanje pri odločanju o izbiri lokacije

odlagališča na svojem območju. O 
obliki dela, vsebini in načinu odlo
čanja, časovnem poteku in rezultatih 
sodelovanja na posameznih korakih 
se bosta dogovorili lokalna skupnost 
in agencija ARAO. V teh občinah 
bodo nato približno tri leta potekale 
obsežne geološke raziskave, ki bodo 
dale dodatne informacije o primernosti 
lokacij za gradnjo odlagališča ter in
formacije za projektiranje objekta, za 
izvedbo varnostne analize in presoje 
vplivov na okolje.

Pomen prijave za občino
Sama prijava k sodelovanju v 

postopku izbora lokacije za odlagališče 
NSRAO za občino še ne pomeni 
nikakršnih obveznosti; dan je le pris
tanek za začetekrazgovorov z agenci
jo ARAO, za začetek vrednotenj in 
nato vzpostavitev lokalnega partner
stva in začetek raziskav in monitorin- 
ga okolja na območju občine.

Občine, v katerih bodo potekale 
raziskave in iz njih izhajajoči postop
ki, bodo pridobile določene pravice:

- pravico do nadomestila zaradi 
omejene rabe prostora že v fazi izva
janja operativnih terenskih raziskav 
(globinska vrtanja, jamska dela, ugo
tavljanje ničelnega stanja okolja) let

no v višini 233.118 evrov;
- pravico do finančnih sredstev, ki 

ji v času obravnave lokacije kot po
tencialne lokacije za odlagališče za
gotavljajo izvedbo neodvisnih študij, 
svetovanj in preverjanj;

- vse skupine in posamezniki ima
jo pravico predlagati svoja vrednost
na izhodišča, ki se jih preveri v 
postopku in ovrednoti rezultate;

- tudi občina, v kateri se bodo 
raziskave že začele, ima pravico prija
vo umakniti kadar koli do trenutka, 
ko je za lokacijo z njenim soglasjem 
izdelan predlog državnega lokacij
skega načrta.

Javno mnenje v občini Sevnica
Uradni rezultati primeijave poten

cialnih lokacij v prijavljenih občinah 
bodo torej znani šele v roku treh ted
nov. Iz izvedenih javnomnenjskih an
ket in moderiranih delavnic ni bilo čuti
ti posebno odklonilnega odnosa do 
odlagališča NSRAO. Izjemno od
klonilno pa je mnenje Odbora za varst
vo okolja pri Gasilskem društvu Pok
lek nad Blanco, od katerega smo pre
jeli protestno izjavo skupaj s podpisi 
198 občanov, ki jo podpirajo. V njej 
občani pozivajo občinski svet ter župa
na, naj občina Sevnica izstopi iz na

daljnjega postopka izbora lokacije 
odlagališča, in prepovedujejo ka
kršnekoli terenske raziskave na svo
jem območju. Izjavo je podprl tudi 
Svet KS Blanca Negativno mnenje 
izhaja tudi iz preteklih postopkov 
izbora lokacij NSRAO, ki so poteka
li vletih 1990-1993 invkaterih javno 
mnenje in družbena sprejemljivost 
nista bila dovolj upoštevana.

V nadaljevanju bodo postopki 
predstavljeni predsednikom kra
jevnih skupnosti, o vseh nadaljnjih 
korakih pa bo tudi v prihodnje sprot
no obveščen Občinski svet občine 
Sevnica

Pripravil
Marko Kovačič, univ.dipl. inž., 

referent za inv. in razvoj

občinski svet sevnica
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Prevroča juha 
pokvari odlično 
kosilo

Delo občinskega sveta se žal 
sodi največkrat samo po stva
reh, ki so nekoliko zahtevnejše, 
drugo opravljeno delo pa ve
likokrat ostane javnosti manj 
predstavljeno. Pa vendarle je to 
logično, saj se vsi veliko raje 
pogovarjamo o skrajnostih kot 
pa o utečenosti in stabilnosti.

Kljub vsemu velja izpostavi
ti ugodno napredovanje DLN 
Blanca, ki v sevniški prostor 
prinaša nadaljevanje investi
cije izgradnje hidroelektrarne 
in posledično velika vlaganja 
v infrastrukturo, ki bodo v naj- 
večjem delu opravljena v naj
bolj naseljenem in najbolj pro
metnem delu savske doline in 
bodo močno vplivala na podo
bo in razvojne možnosti mesta 
Sevnica in sosednjih krajev.

Razvoj in razvojni projekti 
so odvisni od ljudi, človek ust
vari idejo, naredi projekt in ga 
nato realizira. Kolikor višji je 
položaj človeka, toliko večja 
je njegova odgovornost za raz
vijanje idej, pripravo projektov 
in realizacijo. V primeru, da je 
funkcija zelo visoka in je traja
la zelo dolgo, je ta odgovornost 
velika in namenjena resnemu 
delu. Sedaj pa poskušajo ures
ničiti svoje ideje in projekte 
drugi ljudje.

Ker je čas prihajajočega po
letja, se je nekoliko pozabilo, 
da aktivnosti za izgradnjo šport
nega doma tečejo dalje proti 
začetku gradnje.

O razpravah v družbi o ure
ditvi šolskih okolišev pa meni
mo, da so kljub vroči krvi, ki jo 
povzročajo, pozitivne, ker 
pomenijo, da se na tem po
dročju stvari urejajo in da ob
čina kljub temu, da ne pride do 
rešitve problema na ravni vod
stva šol, želi nakopičene težave 
rešiti. Čeprav se bojim, da glav
nega problema - upada števila 
otrok ne more rešiti.

V SLS se zavzemamo, da 
tisti, ki imamo otroke, v strp
nem dialogu s šolami, občino

in državo, pridemo do kako
vostnih rešitev po meri otrok 
in staršev. Ocenjujemo, da so 
rešitve lahko dobre in hitre, k 
čemur nam pomaga zmanjše
vanje števila otrok, kar je sla
bo. Kakovost življenja je od
visna od drobnih stvari in 
želim si, da bi jih bilo čim več.

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

Mag. Anton Rop 
v Sevnici

V četrtek, 19.5.2005, sta se 
predsednik LDS mag. Anton Rop 
in sekretar stranke Roman Jakič 
v Gostišču Dolinšek, Vrh nad 
Boštanjem, srečala s predstavni
ki razširjenega izvršnega odbo
ra občinskega odbora LDS Sevni
ca in nekaterimi pomembnimi 
simpatizerji stranke. Sestanka sta 
se udeležila na povabilo občin
skega odbora LDS Sevnica, 
predvsem zaradi predstavitve de
lovanja stranke v vlogi opozicije 
in razmerij znotraj stranke.

Liberalna demokracija Slo
venije se zaveda pomembnosti 
državnih odločitev, predvsem v 
luči prihodnosti, se pravi naših 
potomcev. Poslanci LDS zago
tovo ne bodo podpirali popu
lističnih, všečnih odločitev, ki si
cer vodilni vladni stranki omo
gočajo razmeroma visok procent 
javne podpore, temveč se bodo 
zavzemali predvsem za dolgo
ročne in dobro premišljene, us
klajene in strokovne odločitve. 
Stranka ne more prevzeti nase od
govornosti za odločitve, ki ne 
bodo razvojno naravnane in bo
do reševale trenutne politične 
želje. Po besedah predsednika pa 
bodo zagotovo tvorno sodelova
li s pozicijo in predlagali ter pod
pirali projekte, ki bodo dobri za 
državo, dobri za prebivalstvo 
Slovenije. Seveda pa bodo težko 
posegali v glasovalni stroj, še 
zlasti ob všečnem delovanju os
talih strank v opoziciji, ki bi bile 
s svojimi odločitvami tako v po
ziciji kot opoziciji. LDS bo v gle
de tega ostala stranka svojih na
čel in odločitev.

Veliko je govora o razkolu 
stranke, vendar je po besedah

predsednika stranke to le želja 
določenih političnih strank, ki v 
tej smeri iščejo svojo priložnost 
in to poudarjajo na vsakem ko
raku. Mag. Rop je zagotovil, da 
stranka deluje organizirano, s 
strokovnimi ljudmi, seveda pa 
smo zagotovo najbolj demokra
tična stranka v Sloveniji, kjer 
lahko vsak javno pove svoje mi
šljenje in zato ni diskriminiran. 
Vodstvo sprejema kritike, pa tudi 
predloge in se odloča na podlagi 
argumentov, ki so podlaga za 
strokovno odločanje.

Bn s ....
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Roman Jakič in Anton Rop

Občinski odbor LDS Sevnica 
bo od 1. junija dalje imel v svojih 
vrstah Koordinatorja LDS za 
Zasavje, Posavje, Dolenjsko in 
Belo Krajino, vendar o tem več 
v naslednji številki SavaGlasa.

OO LDS Sevnica

SDS
Kongres enotnosti 
in optimizma

Minuli 8. kongres največje 
vladne stranke SDS je s preprič
ljivo večino (nihče ni bil proti) za 
predsednika ponovno izvolil Jane
za Janšo. V voljenem 18-članskem 
izvršilnem odboru je vidno peto 
mesto po številu glasov zasedel 
naš Sevničan (nekdanji poslanec) 
Branko Kelemina.

V uvodu kongresa, ki se ga je 
udeležilo tudi več visokih gostov 
iz tujine (večinoma predsednikov 
in predstavnikov sorodnih strank 
iz Evrope), je največ zanimanja 
zbudil uvodni govor predsednika 
stranke in vlade Janeza Janše. V 
svojem govoru je Janša poudaril, 
da bo stranka še naprej vodila urav
noteženo sredinsko politiko, s kate

ro bo vzpostavila družbo poveza
nih in sodelujočih posameznikov 
ter ravnovesje med tržno in 
socialno državo.

“Ob velikokrat vsiljeni dilemi 
o izbiri med delom in kapitalom 
bo SDS izbrala človeka. Tudi zato 
bomo v nov program zapisali sre
diščne vrednote svobode, člove
kovega dostojanstva, pravičnosti, 
solidarnosti in domoljubnosti, ki 
bodo vodilo strankine sredinske 
politike,” je dejal naš predsednik 
Janša. Po pričakovanjih se je do
taknil tudi dela stranke v vladi. Kot 
je dejal, si vlada ob izvolitvi ni 
delala iluzij, da je mogoče to, kar 
se je slabega nabralo desetletja, 
osvežiti v nekaj mesecih, ampak 
se zaveda, da je za to potrebnih 
nekaj let. “Kljub vsemu še zdaleč 
ni vse slabo. Z dobrim izbiranjem 
prioritet in realnim pristopom na
meravamo postopoma močno iz
boljšati tako gospodarstvo kot 
splošno družbeno okolje ter nare
diti kar največ, da se v Sloveniji 
poveča blaginja za vse,” je rekel 
Janša. Pri tem je napovedal tudi 
nekatere ukrepe, s katerimi namer
avajo izboljšati pravno varnost 
državljanov.

“Nedopustno je, da vsak četrti 
državljan Slovenije predolgo čaka 
na pravično razsodbo na sodiščih. 
Nedopustno je, da so se korupcij
ske in druge kriminalne zgodbe 
reševale z enako prioriteto kot 
družbi manj nevarna kazniva de
janja. Nedopustno je, da so tožilci 
založili na stotine nerešenih zadev, 
nato pa nekaznovano odšli in mir
no postali odvetniki.”

Vsemu temu bo vlada posku
šala narediti konec, spremembe pa 
bomo dosegli z organizacijskimi 
ukrepi in spremembami zako
nodaje na področju sodišč, to
žilstva in policije.

Kongres je z novim sodobnim 
programom potrdil usmeritev 
stranke SDS, da je Slovenija na 
pragu pomembnih odločitev in iz
zivov. S pravilnim usmerjanjem 
vseh njenih potencialov lahko v 
prihodnje dosežemo napredek, 
kakršnega Slovenija še ni dožive
la. Kongres je z manjšimi spre
membami sprejel statut in osem 
resolucij, s katerimi se je stranka 
opredelila do nekaterih aktualnih 
vprašanj.

Vseh teh velikih sprememb v 
slovenskem političnem prostoru in 
uspehov naše stranke SDS pa ne 
bi bilo brez vas, drage in cenjene 
volivke in volivci Sevnice, Posav
ja in Slovenije, ki ste jasno pove
dali, kaj si želite in kaj pričakujete.

Naša dolžnost je, da vaše zaupan
je upravičimo s svojim trdim de
lom in prizadevanjem za naše 
skupno dobro. V SDS veijamemo, 
da bomo tudi na lokalnih volit
vah prihodnje leto deležni vašega 
visokega zaupanja, na podlagi ka
terega bomo na vseh ravneh lažje 
in hitreje uresničili naše skupne 
velike cilje.

Občinski odbor SDS Sevnica

“Če je nekdo star 50 let in če 
gre za žensko, ima pred sabo še 
skoraj 30 let življenja Če rečemo, 
da je ta oseba nesposobna za delo 
in bo 30 let na plečih drugih, ste vi 
pripravljeni sprejeti tako odloči
tev? Jaz je nisem. Mislim, daje to 
kruto do posameznika če mu re
čemo, da je v breme družbi - to je 
neetično - tudi do tistih, ki naj bi 
ga vzdrževali.” To so besede g. 
Miča Mrkaiča, predsednika Jan
ševega strateškega sveta.

G. Mrkaič seje spravil nad žen
ske. V imenu vseh žensk protesti
ram nad njegovimi izjavami. Zen
ske smo trdo delale, da smo si za
služile svojo pokojnino. Delale smo 
ob sobotah, ob rojstvu otrok smo 
bile proste 105 dni. Med nosečno
stjo smo delale tudi slabo plačane 
nadure, udeleževale smo se udar
niških akcij (vodovod, elektrika, 
telefoni, ceste...), skrbele za svoje 
družine brez pralnih strojev, pomi
valnih strojev... Nihče nam ni nič 
poklonil in nam tudi danes ne.

Upokojenke smo vesele, da bo
mo dobile nekaj tolarčkov več re
gresa in pokojnine, saj je večina 
pokojnin zelo nizkih. Ker pa smo 
skromne, lahko še komu pomaga
mo (brezposelnim vnukom, štu
dentom).

Ne zavedamo pa se tega, daje 
to samo pesek v oči. Vlada priprav
lja enotno davčno stopnjo. To, kar 
nam bo sedaj radodarno dala, nam 
bo potem pobrala. Na Slovaškem, 
kjer že imajo enotno davčno stop
njo, se je obremenitev najmanj 
znižala za najbolj številčen sred
nji sloj. Za plačo 15.000 kron seje 
davek znižal za 6 kron, pri plači 
30.000 kron za 1.000 kron, pri 
plači 100.000 kron pa za 13.000 
kron. Povprečna plača na Slovaš
kem maša 14.000 kron. Vse druge 
davčne olajšave je vlada prav tako 
odpravila Najbolj so na škodi up
okojenci, študenti, družine z otro
ki... Po uvedbi davka so se ob
čutno zvišali stroški za hrano in 
nujni življenjski stroški. Na

boljšem pa so lastniki podjetij. 
Davčna obremenitev se jim je zni
žala za 50 odstotkov. Da, ti bodo 
lažje živeli, hodili na jadranje, ku
povali letala...

Mi, upokojenci, bomo na ple
čih dragih in ti nam bodo poklanjali 
skromne pokojnine. Toda tudi vi, 
ki nam vladate, se starate. V takšni 
dražbi, polni nestrpnosti in so
vraštva, ne bi radi živeli Zato bomo 
to spremenili. Če bo treba, se bomo 
tudi uprli, kajti nikoli nismo bili v 
breme družbi in tudi ne bomo.

Berta Logar, 
podpredsednica SD Sevnica

N.Si
Čas je za mlade

Podmladek Nove Slovenije, 
Mlada Slovenija, je v tem letu za
čel delovati tudi v Sevnici. Kmalu 
je postal član Mladinskega sveta 
občine Sevnica (MSOS), v katerem 
tudi aktivno sodeluje pri obliko
vanju mladinske politike v naši 
občini.

Na tem mestu pa želimo opo
zorili na hudo nepravnost, ki se je 
pojavila v MSOS-u. Izvršni odbor 
je na zadnji seji sprejel sklep, po 
katerem je možno, da člani nad
zornega odbora MSOS sodeluje
jo v izvršnem odboru in v njem 
tudi veljavno glasujejo. To v Mla
di Sloveniji ocenjujemo kot nedo
pustno, saj trdno stojimo na sta
lišču, da nihče ne more nadzoro
vati svojih odločitev. Izvršilna in 
nadzorna funkcija sta v sodob
nem svetu ostro ločeni.

Stari Rimljani so za to, kar se 
dogaja v sevniškem mladinskem 
svetu, imeli lep izraz - “infamija”, 
ki pomeni izguba časti. S tem je 
MSOS nakazal pot, ki je korak 
nazaj v razvoju sodobne demo
kracije.

Če imate kakšna vprašanja, 
povezana z mladimi in prob
lemi, ki jih tarejo, sem vam na 
voljo na elektronskem naslo
vu andrej.hafner@email.si, 
ali na 031-500-550.

OO N.Si Sevnica, 
Andrej Hafner, tajnik

pum
posavska unija
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Marijo iz Orešja čudi, da 
je na hrvaški strani Sotle 
tako lepo urejena brežina, na 
slovenski pa ne. Reka ne od
naša, pač pa še prinaša ma
terial, ki ga trga s slovenske 
strani. Skrbi jo tak odnos, 
čeprav ne gre za posebej ro
dovitno zemljo, a jih je vse
eno hranila v težkih letih.

Robert Kepa iz Urada za 
upravljanje z vodami RS oz. 
njegovega oddelka območja 
spodnje Save je poslušalki 
svetoval, naj jim pošlje vlogo, 
nakar si bodo pristojni sporno 
mesto ogledali, fotografirali 
in ga po potrebi uvrstili v 
načrt vzdrževalnih del za pri
hodnje leto, če pa gre za zah
tevnejšo investicijo, se bo iz
delal tudi projekt. Vlogo naj 
pošlje na Agencijo RS za 
okolje, Urad za upravljanje z 
vodami, Novi trg 9, Novo 
mesto.

Kdaj bo končno odprt 
nadvoz na Obrežju, ki so ga 
zgradili že jeseni, a še vedno 
ni odprt za promet, niti 
lokalni, sprašuje Miroslav z 
Obrežja.

Marjan Koler, odgovoren za 
stike z javnostmi na DARS-u, je 
povedal, da je bil nadvoz zgra
jen v okviru avtocestnega odse
ka Krška vas - Obrežje konec 
leta 2004, vendar je ostal za 
promet zaprt, ker zaradi zime ni 
bilo možno dokončati deviacije 
pred navedenim infrastruktur
nim objektom in za njim. Izva
jalec del, družba SCT, trenutno 
na Obrežju cesto preko nadvo
za asfaltira, v kratkem pa naj bi 
pridobili poročilo o predobre- 
menilni preizkušnji. Komisijski 
ogled naj bi se opravil čez kaka 
dva tedna, na njem pa bosta pre
gledana izvedena deviacija in 
objekt; če ne bo večjih poman
jkljivosti (ogled naj bi bil bolj

ali manj formalnost), bo nadvoz 
lahko takoj predan prometu. Na 
DARS-u so sicer obljubljali, da 
bo cesta asfaltirana še konec apri
la, komisijski ogled pa narejen 
predvidoma 16. maja, a so jim to 
preprečile slabe vremenske raz
mere.

Prejeli smo tudi pismo po
slušalke iz Krškega, ki bi rada 
vedela, koliko znašajo me
sečni dohodki petčlanske rom
ske družine ter kolikšne 
stroške ima taka družina. 
Sprašuje namreč zato, ker jo 
je v središču Krškega pred 
kratkim za rokav pocukal 
romski otrok in jo prosil za 
denar za kruh.

Na Centru za socialno delo 
v Krškem je njegova direktori
ca Marjanca Sečen povedala, 
da znaša denarna socialna po
moč za prvega člana slabih 47 
tisočakov, za drugega slabih 33, 
za tretjega in vsakega nasledn
jega pa dobrih 14 tisoč SIT. 
Otroški dodatki pa se gibljejo 
od treh in pol tisočakov pa do 
26 za tretjega in vsakega na
slednjega otroka. Sečnova je 
povedala, da v višini pomoči 
ni razlik med romskimi in os
talimi družinami, podatkov o 
stroških pa nimajo. A glede na 
višino mesečne košarice, tako 
Sečnova, seji znesek, ki ga pre
jemajo ljudje na robu preži
vetja, ne zdi pretiran.

Boštjan iz Radeč bi želel 
vedeti, ali so železniške vozov
nice med vikendom res pol 
cenejše.

Miloš Rovšnik je povedal, 
da pri nakupu povratne vozo
vnice ni posebnega popusta, 
kar pomeni da je cena povrat
nega potovanje seštevek dveh 
enosmernih potovanj. Ob sobo
tah, nedeljah in praznikih pa 
imajo vsi potniki možnost na

kupa povratne vozovnice s 
popustom 30 odstotkov na 
redno ceno. Ta popust velja 
ne glede na relacijo in sicer v 
1. ali 2. razredu vseh vrst vla
kov za potovanje v notranjem 
prometu.

Ali je dovoljeno brnenje 
kosilnice ob nedeljah in praz
nikih, pa sprašuje Jožica iz 
Brežic.

Štefan Hren s Policijske 
uprave v Krškem je povedal, 
daje v skladu z Uredbo o hru
pu v naravnem in življenj
skem okolju uporaba kosilnic 
in drugih podobnih hrupnih 
naprav prepovedana pred 8. 
uro in po 19. uri od ponedelj
ka do vključno sobote in ves 
praznik, če je dela prost dan, 
ter celo nedeljo. Omejitve se 
nanašajo na območja s I. stop
njo varstva pred hrupom 
(okolica bolnišnic, zdravilišč, 
naravni rezervati), II. stopnjo 
(čista stanovanjska območja, 
območja igrišč, javni parki) in 
III. stopnjo (mešana območja, 
trgovsko-poslovno-stano- 
vanjsko območje, kmetijsko 
območje). Te omejitve ne vel
jajo za opravljanje nujnih 
vzdrževalnih del ne glede na 
varovano območje in čas, 
prav tako tudi ne za III. ob
močje varstva pred hrupom in 
sicer za opravila, povezana s 
kmetijsko dejavnostjo. Nadzor 
nad zgoraj opisano kršitvijo iz 
uredbe izvaja inšpektor za varst
vo okolja in policija. Kazen za 
kršitev je 5 tisočakov globe. Hren 
še dodaja, daje bilo v preteklem 
letu v Posavju 55 kršitev te ure
dbe, od tega je bilo 10 kršitev 
staljenih s hrupnimi napravami, 
kot so kosilnice in podobni 
stroji. Jožica se lahko obme tudi 
na Združenje državljanov proti 
zvočnemu posiljevanju iz Brežic 
(številko lahko dobi v uredništvu 
časopisa).

r K ~\
NAROČILNICA

SAVAGLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala @radio-brezice.si

Naročam/o časopis SAVAGLAS

Ime in priimek________________ ________________________

Podjetje(naziv in naslov)

mali oglas
Prodam zelo dobre koze molznice, 
lahko z mladiči. Cena 12.000 SIT. 
Pokličite 041-712-976.

Prodam osebni avto Renault CLIO 
1.2, letnik 1993, dobro ohranjen, 
registriran do oktobra 2005. 
Pokličite 031-360-704 ali 49-63-409.

Oddam družinski grob v Brežicah. 
Pokličite 02/25-16-062.

Davčna številka podjetja__________ __

Zavezanec za DDV___________________

Kraj ____________________ Poštna št.

Ulica_____________ _______ Telefon

Datum___________________ Podpis

Število izvodov

V Izoli - v vrstni hiši - oddamo 
dve sobi s štirimi ležišči, kopalni
co in kuhinjo v juniju in juliju. 
Pokličite 040-337-665.

Prodam tehtnico na skalo, 110 krat 
90 Libela Celje Elegant, do 1000 
kg. Cena je 200.000 SIT. Pokličite 
07/45-74-840 ali se oglasite pri 
Stupaijevih na Obrežju 18, Je
senice na Dolenjskem.

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

'^aročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

Prodam vrtno kosilnico Mega Ita- 
ly 3,5 KM, dolžina noža 46 cm, 
staro 1 leto za 20.000 SIT. 
Pokličite 031-803-238.

Sava Glas, 26.5.2005

Igrišče ni pasje stranišče 
(drugič)!

Učenci OŠ Brežice in njihovi 
starši so v eni od jesenskih številk 
časopisa SavaGlas pozvali lastni
ke psov, naj ne vodijo svojih ljub
ljenčkov na njihova igrišča, kjer po
tem psi opravijo svojo potrebo. 
Starši malčkov, ki obiskujejo vrtec 
Mavrica Brežice, se pridružujemo 
njihovemu pozivu!

Pomladno sonce nas je zvabilo

iz hiš in stanovanj. Travniki so oze
leneli in igrišča v mestu so polna 
otrok. Malčki raziskujejo svet okoli 
sebe z vsemi čutili - s tipom, Vonjem 
in okusom. Drobne ročice hitro ro
majo v usta - z njimi pa še mar
sikaj! ZATO STARŠI POZIVAMO 
LASTNIKE PSOV, DA SVOJIH 
ŠTIRINOŽNIH LJUBLJENČKOV 
NE VODIJO NA OTROŠKA IG
RIŠČA, OKRASNE MESTNE ZE
LENICE ALI V PARK. Pa naj bo to 
pri vrtcih, v strnjenem naselju Trn
je, pri šoli ali na igrišču pri Marke

tu. Otroško igrišče, okrasna mest
na zelenica ali park niso prostori 
za razgibavanje psov in opravljan
je njihovih fizioloških potreb. Bodite 
skrben lastnik in odpeljite psa na 
zapuščen travnik, po opravljeni 
potrebi pa za njim vsekakor počis
tite! Pravi ljubitelj psov gre na spre
hod vedno z lopatko in vrečko v 
roki!

MALČKI VAM BODO HVALEŽ
NI ZA VAŠO SKRB!

Starši malčkov iz Vrtca Mavrica

ZAHVALA
Ob nenadni in boleči izgubi 

naše drage žene, mame, 
stare mame, sestre in tete

DRAGICE VEGEL
iz Premagovc pri Podbočju

se iskreno zahvaljujemo za ustno in pisno izražena 
sožalja, podarjene sveče, za svete maše in denarno pomoč. 
Zahvala dobrim sosedom iz Loč, posebej Jožici Humek za 
vsestransko pomoč, ter sorodnikom, prijateljem in znan
cem. Hvala g. Žičkarju za pogrebne storitve, g. župniku iz 
Podbočja, Pihalnemu orkestru Loče za zaigrane žalostinke 
in gostilni Humek za usluge. Hvala tudi vsem, ki vas v 
zahvali nismo posebej imenovali, pa ste nam kakor koli 
pomagali in pokojnico v tako velikem številu pospremili 
na njeni prerani zadnji poti.

Žalujoči: mož Vinko ter hčerki Milena in Anica z družino

ZAHVALA
Ni smrt tisto, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas.
(Mila Kačič)

Ob boleči izgubi našega dragega

FRANCA VOLČANŠKA
iz Šolske ulice 2 v Brežicah

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam v teh težkih trenutkih stali ob strani, nam kakor 
koli pomagali, izrazili sožalje, darovali sveče, cvetje, nam moralno in finančno pomagali ter 
pokojnika spremili na njegovi zadnji poti. Posebej se zahvaljujemo sosedom, nekdanjim 
sodelavcem Jutranjke, predstavnikom KS Šentlenart, čelskim vinogradnikom, nekdanjim 
vaščanom Zg. Obreža in Tirgeta, Lovski družini Brežice, praporščakom in ostalim lovcem, 
govornikom za poslovilne besede, pevcem Posavskega okteta za zapete žalostinke, trobentaču 
za zaigrane pesmi, kolektivu Radia Brežice, pogrebcem, pogrebni službi KOP Brežice in 
cvetličarni Tina ter gostilni Les. Zahvaljujemo se tudi osebju Internega oddelka Bolnišnice 
Brežice in dr. Matiču iz Zdravstvenega doma Brežice. Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

V SPOMIN
Tam, kjer si ti, 
ni sonca in ne luči, 
le tvoj nasmeh nam v srcih še živi.
Nihče ne ve, kako boli, 
ko se zavemo, da te med nami več ni.

Vsako slovo je težko, najtežje pa je bilo slovo 22. maja lani 
od naše ljubljene mame

ANKE NOVOSEL
rojene Skledar z Obrežja 45

Težko je najti besede, ki bi izrazile vso bolečino. Globoko v sebi čutimo, da je njen duh 
tik ob nas, da nas vidi in sliši, da čuti našo bolečino. Vsa njena dobrota, skrb in ljubezen, ki 
nam jo je vse življenje dajala, bo za vedno ostala v naših srcih. Zahvaljujemo se vsem, ki 
obiskujete njen zadnji dom, ji ga krasite s cvetjem in ji prižigate svečke.

Žalujoči: vsi njeni

----------------------------------------——-----------------------------------——--------------—- • ' ' ................................................................................................................................................................................................ .............................................— ' ' ' ' ~

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d.. Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Jože Colarič: ”Evropa mora rasti in mora biti konkurenčna!”
Že pred časom dogo voljeni 

termin za pogovor z Jožetom Co
laričem, prvim možem Krke No
vo mesto, najuspešnejšega slo
venskega podjetja, je držal do 
potankosti: "Rojen sem bil 27. 
avgusta 1955 v porodnišnici v 
Brežicah, ker sta starša živela v 
Podbočju. Oče je bil iz Podbočja 
in mama z Broda pri Podbočju, 
imam pa še sestro Darjo. Družina 
seje kmalu preselila v Novo mes
to, ker seje oče zaposlil v Hotelu 
Candia. Hodil sem v OŠ Katje 
Rupena v Novem mestu, v 2. raz
redu je oče prevzel gostišče na 
Loki in se je moje otroštvo z 
desnega brega Krke preselilo na 
levi breg. Krka je bila sijajna reka 
za kopanje, gostišče je imelo 
tudi čisto pravo kopališče, kjer 
je bilo dnevno do 500 kopalcev 
in tam sem se naučil tudi plavati. 
S sestro sva pomagala v gostilni, 
Daija je stregla, jaz pa sem skrbel 
za nabavo in vodenje knjig, kar 
je bilo dokaj enostavno”, je začel 
pripoved o svojem življenju in 
nadaljeval: ”Na Loki je v glav
nem potekalo moje otroštvo, kjer 
so bila zraven gostišča in kopa
lišča še športna igrišča za odboj
ko, rokomet in košarko, ki sem 
jo aktivno igral za klub Novo- 
teks. Na desni strani je bil atlet
ski nogometni stadion, tam sem 
kot pionir igral nogomet. Počit
nice, zimske in letne, sem pre
življal na Krki ali na Brodu pri 
starih starših. V Novem mestu so 
me pospremili na avtobus, izsto
pil sem pri Križaju in je bilo 150 
m čez most do kmetije starih 
staršev in strica. Na mostu smo 
se poleti sončili in skakali v 
Krko, kjer je bila najbolj globo
ka, kar 8 m.”

V osnovni šoli in novomeški 
gimnaziji se je pridno učil in bil 
v glavnem odličen učenec, z od

liko je opravil tudi maturo in za 
srednješolsko izobraževanje po
udari: ”Če koga zaposlim, mi je 
zelo pomembno, v katero sred
njo šolo je hodil in kam. Srednja 
šola da širino in po njej se tudi 
razpozna širina posameznika, ker 
bistveno lažje razume svet. V 
Krki namreč prodamo 15 odstot
kov proizvodov v Sloveniji, vse

ostalo v različne kulture, kjer je 
potrebna širina in kjer človek ne 
sme imeti nikakršnih predsod
kov. Širino pa mlademu človeku 
poleg družine da še srednja šola.” 

Po maturi je šel delat v Angli
jo, prav tako naslednje leto kot 
študent prvega letnika Med
narodnih ekonomskih odnosov 
na Ekonomski fakulteti: “Prid
no sem študiral, da sem v roku 
opravil vse izpite in šel lahko na 
delo, eno leto tudi na Dansko. 
Na fakulteto se nas je vpisalo 
150, v redneni roku pa nas je 
končalo osem. Že v zadnjem letu 
študija sem začel delati za Ko
mpas Ljubljana kot turistični 
vodnik in ko sem leta 1979 di
plomiral, sem na Kompasu delal 
še do leta ’82. Vodil sem Ameri
čane, Izraelce, Avstralce po dve 
do tritedenskih potovanjih po 
Jugoslaviji, državah Srednje in

jugovzhodne Evrope. To je bila 
izrazito dobra izkušnja, tudi do
bro plačana in z napitnino, kjer 
sem pri vsakem potovanju srečal 
45 novih ljudi, ki sem jih moral 
pripeljati žive, zdrave in zado
voljne nazaj. Zadovoljne, ker so 
veliko videli in spoznali.”

1982 se je zaposlil v Krki v 
Ljubljani, najprej kot vodja od
delka za devizno plačilni pro
met: ”Ravno takrat je v Jugosla
viji primanjkovalo deviz in je 
bilo zelo pomembno dobiti de
vize za uvoz surovin iz zahoda. 
Nato sem bil pomočnik finanč
nega direktorja, pa direktor iz
voza, ’93 sem postal namestnik 
generalnega direktoija ter oben
em direktor marketinga in proda
je. Ob privatizaciji Krke leta 
1997 sem postal član uprave, ’98 
namestnik predsednika uprave 
in obenem direktor marketinga 
in uprave ter obenem še namest
nik generalnega direktoija za 
marketing in finance, L januaija 
letos pa sem postal predsednik 
uprave in generalni direktor Kr
ke. Ves ta čas sem izredno veliko 
potoval po svetu, koncentrirano 
pa na področju od Vladivostoka 
do Dublina, saj je Krka še danes 
zelo uspešno usmeijena na ta teri
torij.”

Ko se ozreva na onesnaževa
nje okolja, pove, da ima Krka vse 
čistilne naprave, da bi zadostili 
vsem kriterijem, ki jih takšno far
macevtsko podjetje mora imeti 
in da lahko svoje izdelke proda
ja na različnih trgih, zanje pa so 
vložili na milijone dolarjev ter 
doda: "Sploh pomislimo, v ko
likšni meri so onesnaževalci prav 
gospodinjstva z uporabo pralnih 
in pomivalnih praškov in kaj 
povzročamo z umetnim gnojen
jem in škropivi? In vse to pride v 
vode.”

Beseda steče o Evropi: ”V Ev
ropo moramo verjeti, mora rasti, 
ker mora biti konkurenčna 
drugim gospodarskim silam, ki 
so močne, ZDA in na primer hit
ro rastoča Kitajska. Z vstopom v 
unijo se nam je pristop do tržišč 
olajšal, kakšnih revolucionarnih 
sprememb pa za nas ni. Za naše 
proizvode sta najboljši sezoni 
pomlad in jesen.”

Jože Colarič pravi, da je bilo 
v vsem njegovem času potovanj 
tudi za dušo, sicer pa toliko, da 
jih je bilo že preveč. Sedaj jih je 
manj, a je tudi izredno zanimi
vo. V glavnem živi v Ljubljani, 
kjer se, kadar mu čas dopušča, 
sprošča s kolesom po ljubljan
skem baiju in ga veseli sredogor
je: "Veseli me in me mora veseli
ti po očetu podedovani vinograd 
na Bočju, ker, ko je treba naredi
ti, je treba narediti. V vinogradu 
imam 900 trt, pridelam veliko 
cvička, za katerega sam ocen
jujem, da je dober. Vinograda ne 
obdelujem sam, pomagajo mi 
domači, pa še koga poprosim za 
pomoč, ampak škropljenje in 
košnja trave pa sta moja.”

Tudi v prihodnje bodo ključ
ni izdelki Krke zdravila na recept 
za humano uporabo in zdravila 
brez recepta za samozdravljenje, 
nekoliko manjši delež pa bodo 
predstavljali veterinarski in koz
metični izdelki. Krka zdravilišča 
bodo ostala pod Krkinim okril
jem, Krka bo izkoristila svoje 
priložnosti in možnosti nadaljn
jega razvoja kot samostojno 
podjetje ter srednjeročno in 
dolgoročno ostati v slovenskih 
rokah, kljub temu z željo, da bi 
se delež tujih vlagateljev v 
lastništvu povečal, je še pojasnil 
strateške cilje prvi mož Krke.

Natja Jenko Sunčič

Zaprta cesta, dolga kolona avtomobilov na ozki cesti na grad 
Podsreda, ob strani pa veliko gasilsko vozilo, z gasilci seveda. 
Voda je “špricala” na vse strani, ljudje so lezli z avtomobilov 
in budno fotoreportersko dušo je takoj prešinilo - nesreča! 
Brž fotoaparat v roke pa v akcijo. Pa - hvala bogu ni bila 
nesreča, ampak takorekoč (zaenkrat še) sreča. Ženil se je gasilec 
in vrli kolegi so svatbeni konvoj prestregli in namesto z rižem 
celotno povorko izdatno zalili z vodo. Ce bi gasilci prihranili 
kaj vode, bi lahko zatem hladili vročo kri ostalih udeležencev, 
ki so obtičali v koloni in so imeli kaj malo razumevanja za. 
svate. Ena od razburjenih voznic je bentila: “Danes tak cir
kus, čez dva meseca se bosta pa “tukla”!”
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Ce bo tudi direktorska 
funkcija tako težka, potem se ne 

bom prijavil na razpis.

Bernard Goršak, 
naravovarstvenik 
iz Kozjanskega 
parka ter kandi
dat za direktorja 
Kozjanskega 
parka, nosi lipo, 
ki so jo v parku 
zasadili ob 100- 
letnici Turistične 
zveze.
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KD Vzajemni skladi KD - varna m zanesljiva naložba
PRVI SKLAD DENARNEGA TRGA IN PRVI SKLAD SKLADOV 

V SLOVENIJI Z IZBOROM NAJBOLJŠIH TUJIH SKLADOV

KD

V vzajemnih skladih KD varčuje že prek 66.000 vla
gateljev, vložena sredstva pa presegajo 97 milijard 
tolarjev. Obstoječim vzajemnim skladom KD, ki so 
se v preteklosti že izkazali kot najboljši slovenski vza
jemni skladi, sta se pridružila še dva, ki nudita vla
gateljem nove možnosti naložb: KD MM, vzajemni 
sklad denarnega trga, in KD Prvi izbor, vzajemni 
sklad delniških skladov. Prav slednji je še posebno 
zanimiv za širši krog vlagateljev, saj je prvi slovenski 
vzajemni sklad z izborom najboljših tujih investicijskih 
skladov, medtem ko je KD MM, vzajemni sklad de
narnega trga, prvi slovenski vzajemni sklad brez 
vstopne in izstopne provizije!

KD MM, vzajemni sklad' denarnega trga; Nizko tveganje 
iti stabilen donos brez vstopnih m izstopnih stroškov 
ter z nizko upravljavsko provizijo!
KD MM, vzajemni sklad denarnega trga, se uvršča med nizko tve
gane vzajemne sklade, kar pomeni, da bodo zaradi njegovih naložb 
v kratkoročne in stabilne finančne instrumente nihanja vrednosti enote 
premoženja precej nižja kot pri drugih vzajemnih skladih, ki nalagajo 
v bolj tvegane oblike naložb, kot so npr. delnice ali obveznice. 
Naložbena politika KD MM, vzajemnega sklada denarnega trga, 
namreč določa, da bodo prevladovale naložbe v instrumente de
narnega trga (zakladne menice, blagajniške zapise), ki bodo skupaj 
z naložbami v denarne depozite predstavljale najmanj 90 odstotkov 
vrednosti sredstev vzajemnega sklada, le preostanek pa bo v drugih 
vrstah naložb (delnicah, obveznicah).
KD MM, vzajemni sklad denarnega trga, je primeren za vse tiste 
vlagatelje, ki nimajo posebnih izkušenj pri vlaganju na denarne trge,

kot tudi za vlagatelje, ki pričakujejo nekoliko višje donose, kot jih na daljši 
rok prinašajo denarni depoziti. Primeren je tudi za vse, ki želijo v času 
neugodnih gibanj na drugih kapitalskih trgih (npr. delniškem in 
obvezniškem trgu) svoje naložbe vsaj začasno prerazporediti v varnejše 
oblike s stabilnim donosom. Nenazadnje je KD MM, vzajemni sklad 
denarnega trga, primeren tudi za tiste vlagatelje, ki pričakujejo v pri
hodnosti večji izdatek, a še ne vedo natančno kdaj, v vmesnem času pa 
bi vseeno želeli naložiti svoj denar.
In kar je tudi zelo pomembno - KD MM, vzajemni sklad denarnega 
trga, je edini slovenski vzajemni sklad brez vstopnih in izstopnih stroškov, 
pa tudi sicer so stroški upravljanja nizki, saj upravljavska provizija znaša 
le 0,5 % povprečne letne čiste vrednosti sredstev!

KD Prvi Izbor, vzajemni sklad delniških skladov; Prvi 
izbor najboljših tujih Investicijskih skladov!
KD Prvi izbor, vzajemni sklad delniških skladov, je namenjen vlagatel
jem, ki nimajo izkušenj z vlaganjem na kapitalske trge, želijo pa dose
gati donose svetovnih investicijskih skladov, ki so dostopni na globalnem 
finančnem trgu. Skrb za svoje naložbe lahko prepustijo družbi za up
ravljanje KD Investments d.o.o., ki bo zanje opravila izbor investicijskih 
skladov najboljših tujih upravljavcev.
KD Prvi izbor, vzajemni sklad delniških skladov, omogoča vlagateljem 
doseganje višjih donosov ob nekoliko višjem tveganju. Naložbena politi
ka vzajemnega sklada KD Prvi izbor, vzajemni sklad delniških skladov, 
določa, da morajo naložbe v druge investicijske sklade predstavljati 
najmanj 90 odstotkov vrednosti sredstev vzajemnega sklada, večinoma 
v takšne, ki sami nalagajo v delnice. Ne glede na potencialna višja 
nihanja vrednosti enote premoženja bo zaradi omejitev naložb, določenih 
z naložbeno politiko in z zakonskimi predpisi, dosežena visoka raven 
razpršenosti naložb, s tem pa bo manjše tudi naložbeno tveganje.

Najvišja vstopna provizija vzajemnega sklada KD Prvi izbor, vzajemni

sklad delniških skladov, znaša 2 % in pada z višino vplačanega znes
ka, medtem ko izstopnih stroškov družba za upravljanje ne 
zaračunava. Če pa boste pohiteli in vplačali v vzajemni sklad do 
vključno 16. junija 2005do 12.00 ure, boste prihranili 2 % svojih sred
stev, saj vam družba za upravljanje v prvem mesecu poslovanja 
vzajemnega sklada vstopne provizije ne bo zaračunala!

Vse dodatne informacije in pristopne izjave k pravilom upravljanja 
vzajemnih skladov KD MM, vzajemni sklad denarnega trga, in KD 
Prvi izbor, vzajemni sklad delniških skladov, kot tudi o drugih vzajem
nih skladih KD, so na voljo v Finančnih točkah po vsej Sloveniji ali na 
spletnih straneh: www.kd-group.si in www.financna-tocka.si.
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BREZPLAČEN KLIC
Pravila upravljanja, ki so sestavni del prospekta vzajemnega sklada KD 
Prvi izbor, vzajemni sklad delniških skladov, in vzajemnega sklada 
KD MM, vzajemni sklad denarnega trga, s katerima upravlja KD Invest
ments, družba za upravljanje, d. o. o., Celovška cesta 206, Ljubljana, so 
vlagateljem med delovnim časom brezplačno na voljo na sedežu družbe, 
na Finančnih točkah in pri vseh pogodbenih partnerjih, ki sprejemajo 
pristopne izjave k pravilom upravljanja vzajemnega sklada. Vpisna 
mesta in pogodbeni partnerji so objavljeni na spletnih straneh www.kd- 
group.si, kjer sta v elektronski obliki dostopna prospekt in izvleček 
prospekta vzajemnega sklada, v naslednjih obdobjih pa tudi zadnje 
objavljeno polletno in letno poročilo. Vlagatelj bo imel poleg prospe - 
ta pravico tudi do brezplačnega izvoda zadnjega objavljenega letnega 
in polletnega poročila vzajemnega sklada, ko bosta na voljo.


